
2 ذی الحج��ه  1436 | 16 س��پتامبر  2015 | س��ال ده��م | ش���ماره 2467 | 12 صفح��ه | 500 توم��ان چهارشنبه    25 شهریور 94 

8

]حمیدرضا نیکومرام/ اصفهان زیبا[

گزارش اصفهان زیبا از بازار خودرو داخلی در استان ؛

اصفهانی ها   ترمز
خودرو صفر  را  کشیدند
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تعداد کشته ها به 11 نفر رسید ؛

آیا حادثه مسجدالحرام
عمدی بود؟

تعطیلی قهرمان پروری در مهد قایقرانی کشور

قایقرانی استان
به کما رفت

اما و اگرهایی درباره »آمیگدالین«

 ویتامین هایی 
که وجود خارجی ندارند

جشن سینمای اصفهان
برگزار می شود

بسته کامل لوازم التحریر
چقدر هزینه در بردارد؟

درحالی به روزهای پایانی تابستان نزدیک می شویم که دغدغه بس��یاری از پدرها و مادرها، خرید 
لوازم التحریر برای دانش آموزان است. زمان زیادی نمی گذرد از دورانی که دانش آموزان برای رفتن 
به مدرسه، انتخاب های متنوعی برای خرید دفتر و مداد و خودکار نداشتند. اغلب دفاتر شبیه به هم 
بوده و جنس یکسانی داش��تند و فقط چند مدل مداد و خودکار در بازار وجود داشت، اما با گذشت 
زمان، کم کم دفاتر و مدادهای رنگارنگ با طرح های گوناگون و جذاب برای دانش آموزان، راه خود 
را به بازار لوازم التحریر باز کرد و شخصیت های کارتون های خارجی بر روی جلد دفاتر نقش بست. 
این روزها اگر به فروشگاه لوازم التحریر س��ری بزنید، فرقی هم ندارد در کدام قسمت شهر باشد . . .

رونق گردشگری در گرو  همگرایی است
معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی استان :

آیا فناوری اروپا به نصف جهان می رسد؟ 

رفت و آمد اروپایی ها به اصفهان و نتایج آن 
4

راه���ن���م���ای ب�����ازار

مدیر مسوول روزنامه جوان : 

 هاشمي رفسنجانی
رد صلاحیت 

نمي شود 

در برنامه خندوانه مطرح شد؛

روایت حداد
 از شوخی هایش

 با رهبر انقلاب

رییس جمهور  در  مجمع فرماندهان سپاه: 

اجازه  نمی دهیم
برای نظام ما 

2تصمیم  بگیرند 2 2

7گ��ردش��گ��ری

مدیرعامل ش��رکت اتوبوس��راني اصفهان و حومه 
اظه��ار ک��رد: 170 دس��تگاه اتوب��وس جدید اول 
 مهرم��اه وارد ن��اوگان اتوبوس��راني ش��هر اصفهان

 مي شود. 
به گزارش باشگاه خبرنگاران ، محمد علي احمدي 
با بی��ان این مطلب گفت: همزمان با ش��روع س��ال 

تحصیلي جدید 170 دس��تگاه اتوبوس وارد ناوگان 
اتوبوسراني شهر اصفهان مي شود. 

وي با اش��اره به اینکه ناوگان اتوبوسرانی در مهرماه 
با تمام ظرفیت و توان به شهروندان خدمات رسانی 
خواهند ک��رد، اف��زود: 100 دس��تگاه اتوبوس نیز 
بازسازي ش��ده و اول مهرماه به ناوگان اتوبوسراني 

افزوده مي شود. 
مدیرعامل ش��رکت اتوبوس��راني اصفهان و حومه 
تصریح کرد: تعمی��ر و تجهی��ز اتوبوس های دارای 
نقص فن��ی قب��ل از بازگش��ایی م��دارس، حضور 
مداوم گش��ت های ش��رکت واحد در نقاط مختلف 
ش��هر به ویژه نقاط پر تردد و ش��لوغ و شستش��و و 
نظاف��ت کامل اتوبوس ه��ا از دیگر اقداماتی اس��ت 
 که هم زمان با بازگش��ایی مدارس در دس��تور کار

 قرار دارد.

مدیر عامل شرکت اتوبوسراني :

170 دستگاه اتوبوس جدید 
به ناوگان اتوبوسراني افزوده مي شود

خبر اول

مدیر بازرسی و نظارت اصناف
 استان اعلام کرد؛

نظارت 80 تیم بازرسی بر بازار 
در آستانه بازگشایی مدارس

 مدیر بازرس��ی و نظارت اصناف اس��تان با اش��اره به فعالیت 
تیم هاي بازرسی اصناف در آستانه بازگشایی مدارس، گفت: 
در طرح ویژه بازرسی که در آس��تانه بازگشایی مدارس در 
استان در حال اجراست، 50 تیم بازرسی بر روی صنف های 
پوش��اک، کیف، کفش و لوازم التحریر در اصفهان نظارت 
ویژه ای دارند.جواد محمدی فشارکی در گفت و گو با ایمنا 
درخصوص وضعیت نظارت بر بازار در آس��تانه بازگشایی 
مدارس، اظهار داشت: طرح ویژه بازرسی پاییزه در آستانه 
بازگشایی مدارس از 16 ش��هریور تا 17 مهر ماه در استان 
اصفهان در حال اجرا است.وی با اشاره به اینکه در این طرح 
 50 تیم بازرسی حضور دارند، تاکید کرد: بازرسی ها بر روی 
صنف های پوش��اک، کیف، کفش و لوازم و تحریر متمرکز 
است و چهار تیم بازرس��ی نیز در نمایشگاه پاییزه مستقر 
است که کنترل بر فروش اجناس را به طور لحظه ای رصد 
می کنند.مدیر بازرس��ی و نظارت اصناف اس��تان اصفهان 
تصریح کرد: درحال حاضر بیش��ترین تخلف��ات مربوط به 
صنف لوازم التحریر و پوشاک است و اما با توجه به افزایش 
بازرسی ها میزان تخلف این دو صنف نسبت به سال گذشته 
کمتر شده است.وی با بیان اینکه بازرسی ها از ساعت 8:30 
صبح تا 11 شب انجام می شود، گفت: بازرسی ها به صورت 
تخصصی و صنفی ص��ورت می گیرد.محمدی فش��ارکی 
افزود: علاوه بر این 20 تیم بازرسی به صورت نامحسوس بر 
عملکرد مغازه ها نظارت دارند و حتی اقدام به خرید صوری 
همانند دیگر مشتریان می کنند که در صورت تخلف، جنس 
را برگردانده و با اعمال قانون و نس��بت به تشکیل پرونده و 
ارجاع آن به اداره کل تعزیرات حکومتی اقدام می کنند.وی با 
اشاره به اینکه علاوه بر بازرسی اصناف، اتحادیه ها نیز نسبت 
به بازرس��ی واحدهای صنفی خود اقدام می کنند، گفت: 
بازرسی اتحادیه ها بیشتر بر روی مسائلی همچون داشتن 
پروانه کسب مغازه ها و یا رعایت دستورالعمل های صنفی 
معطوف است.مدیر بازرسی و نظارت اصناف استان اصفهان 
با تاکید بر اینکه بازرس��ی اتاق اصناف به صورت تخصصی 
بوده و با گران فروش��ی، تقلب و ... برخورد می کند، تصریح 
 کرد: متاسفانه در آستانه مهر ماه بیشتر تخلفات مربوط به 
 گران فروش��ی واحدهای صنفی و همچنین نصب نکردن 
نرخ نامه و یا اتیکت قیمت اس��ت. وی گفت: بعد از دریافت 
پروانه کسب دومین اقدامی که یک واحد صنفی باید انجام 
 دهد مربوط به نصب نرخ نامه اس��ت که در صورت نبود آن 

به عنوان تخلف با مغازه دار برخورد می شود.
محمدی فش��ارکی تاکید کرد: ش��هروندان موقع هرگونه 
خریدی باید از مغازه دار فاکتور دریافت کنند؛چرا که متصدی 
طبق قانون ملزم به ارائه فاکتور اس��ت همچنین فروشنده 
موظف اس��ت فاکتورهای خرید خود را به بازرسان اصناف 
 تحویل دهد.وی اف��زود: با ارائه فاکتور به مش��تری، درصد 

گران فروشی و کم فروشی ها در سطح بازار کاهش می یابد.

مع��اون اجتماع��ی اداره کل بهزیس��تی اس��تان 
ک��ودک  مهده��ای  تعرف��ه  گف��ت:  اصفه��ان 
اس��تان براس��اس اع��لام مس��وولان س��ازمان 
 بهزیس��تی و وزارت صنع��ت، مع��دن و تج��ارت ت��ا 
20 درصد به صورت پایه ای افزایش یافته است. مهدی 
غیور در گفت وگو با  مهربا اش��اره به اعلام سراس��ری 
 افزایش تعرفه مهدهای کودک کش��ور اظهار داشت: 
براساس گزارش های ارسال شده به صورت میانگین 
تعرفه مهدهای کودک اس��تان با افزایش 15درصدی 
روبرو بوده است.وی با بیان اینکه مهدهای کودک استان 
اصفهان نسبت به خدماتی که ارائه می دهند در سال 
گذشته شهریه های کمتری را دریافت می کردند، افزود: 
از این رو در س��ال جاری با توجه به تشکیل کمیته ای 
متشکل از کارشناسان سازمان بهزیستی و کارشناسان 
س��ازمان صنعت، معدن و تجارت در استان و به دنبال 
آن بررس��ی این نظرات در بعُد وزارت صنعت، معدن 
و تجارت و س��ازمان بهزیستی تعرفه  مهدهای کودک 
اس��تان اصفهان بالاتر از میانگین کشوری به تصویب 
رس��ید.معاون اجتماعی اداره کل بهزیس��تی استان 
اصفهان با بیان اینکه تعرفه مهدهای کودک اس��تان 
اصفهان بر اساس اعلام مسئولان سازمان بهزیستی و 
وزارت صنعت، معدن و تجارت  تا 20 درصد به صورت 

پایه ای افزایش یافته اس��ت، ابراز داشت: این در حالی 
است که مهدهای کودک استان با توجه به یک تا سه 
ستاره بودنشان می توانند به ترتیب از 10 تا 30 درصد 
 افزایش تعرفه را بالاتر از تعرفه پایه داش��ته باشند.وی 
با اشاره به اینکه مهدهای کودک استان اصفهان بر اساس 
معیارهای بهداست و سلامت، نیروی انسانی، تجهیزات، 
فضای فیزیکی، نوع و میزان آموزش و تخصص مربیان و 
کارکنان مرکز ستاره دار می شوند، افزود: بر این اساس 
 افزایش تعرفه در صورتی اعمال خواهد شد که مراکز 
به صورت تمام وقت و از ساعت 7 صبح تا 3 بعد از ظهر به 

کودکان خدمات ارائه دهند.
غیور در ادامه درخصوص تعرفه های مهدهای کودک 
مرکز استان اصفهان گفت: بر این اساس برای کودکان 
شیرخوار 127 هزار تومان، برای کودکان نوپا 115 هزار 
تومان و ب��رای نگهداری کودکان نوباوه مرکز اس��تان 
اصفهان 128 هزار تومان ش��هریه در نظر گرفته شده 
است.وی با اشاره به تعرفه مهدهای کودک در نظر گرفته 
شده برای دیگر شهرستان های استان اصفهان نیز ادامه 
داد: در این راس��تا برای کودکان ش��یرخوار 83 هزار 
تومان، برار کودکان نوپا 77 هزار تومان و برای نگهداری 
 کودکان نوباوه شهرس��تان های اس��تان اصفهان نیز 

۹6 هزار تومان شهریه در نظر گرفته شده است.

معاون اجتماعی اداره کل بهزیستی استان خبر داد؛

افزایش ۲0 درصدی تعرفه مهد های کودک 



روایتحدادازشوخیهایش
بارهبرانقلاب

غلامعلی حداد عادل که مهمان برنامه  »خندوانه« بود در بخش��ی از 
صحبت هایش هم روایت شوخی هایی که با رهبر معظم انقلاب کرده 
را باز گفت و هم از شوخ طبعی ایشان تعریف کرد. او پس از اشاره  رامبد 
جوان به نسبت فامیلی اش با مقام معظم رهبری گفت: من یکبار به 
شوخی خدمت آقا عرض کردم که من خودم را این طرف و آن طرف، 
این گونه معرفی می کنم و می گویم:» من پدر بزرگ نوه های مقام معظم 
رهبری هستم.« دختر رییس فرهنگستان زبان و ادب فارسی،  همسر 
یکی از پسران حضرت آیت الله خامنه ای، رهبر معظم انقلاب است.

حداد عادل از ش��وخ طبعی مقام معظم رهبری هم تعریف و تمجید 
کرد و گفت: »از زمانی که حضرت آقا ریی��س جمهور بودند، من در 
مورد کتاب های درسی و تالیف آن با ایشان مشورت می کردم، چون 
حضرت آقا شب ها به درس و مشق فرزندانشان رسیدگی می کردند، 
با وجود مشغله  فراوان، دیکته می گفتند برای فرزندانشان و در جریان 

کتاب های درسی بودند که ما تالیف می کردیم.«
او ادامه داد: »یک بار درباره  یک ش��عر بحث درگرف��ت که در کتاب 
درسی دوم دبستان باشد یا نباشد، من هم گفتم که کتاب را می برم 
خدمت حضرت آقا و از ایشان می پرسم که ببینیم نظرشان چیست؟ 
مقام معظم رهبری روزهای دوشنبه جلسه عمومی دارند، من هم روز 
دوشنبه خدمت ایشان رسیدم و کتاب فارس��ی دوم ابتدایی را دادم 
خدمت آقا، یک روحانی که دوست ما بود، حضور داشت، این دوست 
روحانی ما به شوخی گفت که آقای حداد برای حضرت آقا کتاب دوم 
آبتدایی را آورده اید که بخوانند. من هم گفتم بله، کتاب اول ابتدایی را 
هم سال پیش برایشان آوردم. حضرت آقا هم فرمودند: ولی ما همچنان 

در اول وصف تو مانده ایم.«

مدیرمسوولروزنامهجوان:

هاشميردصلاحيتنميشود
عبدالله گنج��ي، مدیر مس��وول روزنامه 
جوان – وابس��ته به سپاه پاس��داران -  با 
حضور در یک نشست خبري که در محل 
خبرگزاري آریا برگزار ش��ده، پاسخگوي 
 س��والات خبرن��گاران آریا بوده اس��ت. 
 بخش هایي از سخنان خواندني وي را در

 ادامه مي خوانید.
***

- رفع حصر دو راه دارد؛ یا محاکمه یا دوطرف به مطالبات هم تمکین 
کنند. اصلاح طلبان و روحاني اصراري بر رفع حصر ندارند. حفاظت از 

موسوي و کروبي خیلي بیشتر از قبل شده است. 
- آقاي هاش��مي به نظرم براي خب��رگان ردصلاحیت نمي ش��ود. 
ریاس��ت جمهوري چون عرصه تحرک و پویایي است براي یک فرد 
80 ساله مناسب نیست؛ چرا که توانایي انجام برخي از کارها را ندارد. 
این واقعیتي است که نباید نگاه سیاسي به آن داشته باشیم. اما عرصه 
خبرگان اجرایي نیست و ایش��ان اولین بار نیست که بخواهد در این 
حوزه وارد شود. خبرگان کار اجرایي ندارد و شش ماه یکبار، یک جلسه 

تشکیل مي دهند؛ لذا چنین برداشتي ندارم که رد صلاحیت شوند.
- الان هرکس که در ایران از مادرش قهرکند در آمریکا حقوق، مکان، 
 ش��غل و مس��کن در اختیارش قرار مي دهند که معنایش این است 
ما همچنان پایگاه مخالفان شما هستیم. بنابراین بحث، بحث ماهیتي 
است و این مساله حل نمي شود، چون ماهیت آمریکا  استکباري است.

خبر ویژه
گروه ایران
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در جریان حمله نظامیان رژیم صهیونیستی به مسجدالاقصی 
یک زن فلس��طینی ه��دف حمله س��ربازان اس��رائیلی قرار 
گرفت و مجروح ش��د؛ تصاویر منتشر ش��ده در این رابطه در 
 ش��بکه های اجتماعی و رس��انه های خبری مورد توجه قرار

گرفته است. 
در ای��ن عک��س زن نظامی در حال��ی که با لگد ب��ه معترض 
فلسطینی ضربه می زند روسری او را می کشد. دیگر عکس ها 

نشان می دهد این زن، در اثر این حمله مجروح می شود و 
توسط فلسطینی ها از محل دور می شود. 

گفتنی اس��ت؛ نظامیان رژیم صهیونیس��تی به فرماندهی 
»اوری آریئل« وزی��ر کش��اورزی تندوری ای��ن رژیم روز 
یکشنبه همزمان با حلول سال جدید عبری نیز به نمازگزاران 
 فلس��طینی حمله و ده ها ت��ن از آنه��ا را بازداش��ت و روانه 

زندان کردند.

جانشین فرمانده کل سپاه تاکید کرد: سپاه، شناخت بخش ناپیدای راهبردهای 
دش��من را برعهده دارد. سردار س��رتیپ حسین س��لامی در مجمع سراسری 
فرماندهان و مسوولان سپاه با تاکید بر اینکه سیاست های منطقه ای دشمن با 
توقف و ناکامی مواجه شده است، اظهار داشت: ما توانسته ایم با ایجاد میدان های 
 جدید در دور دست تمرکز دشمن را متفرق کنیم. وی با برشمردن ظرفیت های

اطمینان بخش نیروی زمینی، دریایی، هوا فضا و نیروی قدس اضافه کرد: ما توانسته 
ایم قدرت نظامی دش��من را از اعتبار خارج کرده و آنها را مجبور به تغییر الگوی 

رفتاری خود کنیم و این واقعیتی انکارنشدنی است که به برکت رهبری فرزانه 
و وارسته انقلاب اسلامی حاصل شده است. وی ادامه داد: امروز فرمانده سپاه 
قدس ما توانسته است ظرفیت های سیاسی- امنیتی دشمن را در معرض زوال 
قرار دهد. سردار سلامی با بیان اینکه دشمنان ما درصدد ایجاد تغییر در صفحه 
ذهن مردم و مسوولان بوده و تلاش می کنند تا به تاریخ و سرنوشت ما برگردند، 
اظهار داشت: سپاه پاس��داران انقلاب اسلامی در این فضای جدید راهبردی 

مقابله قرار گرفته و ما آمده ایم که بگوییم امروز هیچ چیز تغییر نکرده است.

درجریانحملهبهمسجدالاقصیرخداد؛

زنفلسطينیزیرلگدزناسرائيلی
سردارسلامي:

سردارسليمانيظرفيتهایسياسی-امنيتیدشمنرادرمعرضزوالقرارداد

با وجود اش��تغال و زندگی دست کم 2 میلیون 
افغانس��تانی از دهه های قبل در ایران، مقامات 
این کش��ور می گویند: زمین��ه کار اتباع ایرانی 
در افغانس��تان فراهم ش��ده اس��ت و ایرانی ها 

می توانند برای کار به این کشور بروند!
به گزارش خبرگ��زاري مهر، دهه هاس��ت که 
افاغنه در ایران زندگی م��ی کنند، در بازارهای 
کار کش��ورمان حضور دارند و مردم در شهرها 
و روستاها همسایگان افغانس��تانی را پذیرفته 
و به آنها اجازه می دهند ت��ا فعالیت اقتصادی 
داش��ته باش��ند، کار کنند و برای خود زندگی 

تشکیل دهند.
در بخش کلان نیز دولت ها و سیاس��ت گذاران 
کش��ور طی دهه های اخیر هم��واره با نگاهی 
انسان دوستانه و همراه با اغماض و چشم پوشی 
نسبت به حضور بی ش��مار اتباع افغانستان در 
ایران نگاه کرده اند و در عین حالی که بازار کار 
برای جوانان ایرانی در بحران به سر می برد، به 
افاغنه اجازه داده می ش��ود تا درکشور فعالیت 

داشته باشند و کار کنند.
حتی اگر گفته می شود اش��تغال اتباع بیگانه 
بدون روادید و اجازه کار ممنوع اس��ت، باز هم 
 در این بخش ایران با نگاهی همراه با چشم پوشی

عمل کرده اس��ت، چ��ون اگر غی��ر از این بود، 
حتما مانند بسیاری از کش��ورهای جهان باید 
بلافاصله هزاران تبعه افغانستانی کشور را ترک 

می کردند.
ح��الا در اظهارنظ��ری جال��ب، »عبدالهادی 
فرهنگ« رایزن بازرگانی سفارت افغانستان در 
تهران از مساعد  شدن زمینه اشتغالزایی و کار 

در افغانستان برای ایرانیان خبر داد.
حمید حاج اس��ماعیلی با بی��ان اینکه در حال 
حاضر کارگ��ران افغانس��تانی در بس��یاری از 
بخش ها حضور دارند و در س��طح شهر به ویژه 
کلانش��هرهایی مانند تهران دیده می ش��وند، 
گف��ت: برخ��ی از افغانه می گویند2۴ س��اعت 
تمام کار می کنند و برای بیش از۳۵0 س��اعت 
کار در ماه، یک میلی��ون تومان حقوق دریافت 

می کنند.
این کارشناس بازار کار گفت: برآورد می شود 
حدود دو میلیون افغانستانی در ایران باشند که 
8۵ درصد آنها حتی مجوز اشتغال و زندگی را 
 نیز ندارند، بنابراین دولت باید بسترها و زمینه های 
اش��تغال اتب��اع ایران��ی در خارج از کش��ور را 
شناس��ایی کند. و در نقطه مقاب��ل نیز امکان 
اش��تغال اتباع بیگانه در داخل طبق مقرراتی 

ساماندهی شود.

کارگرانافغانستانیازایرانمیروند!

احتمال خروج۲میلیون خارجی  از ایران

 

رییس جمهور گفت: هرگاه همه با هم و در کنار 
هم بودیم وحدت و یکپارچگی را در سایه نظام 
و فرامین رهبری، قانون اساسی و قانون انجام 
داده ، پیروز و موفق بوده و دشمن را به شکست 

و عقب نشینی وادار کرده ایم.
 به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری،

 دکت��ر روحانی در بیس��ت و یکمی��ن مجمع 
سراس��ری فرمانده��ان س��پاه طی س��خنانی 
 با اش��اره به وظایف نیروهای مس��لح و س��پاه

 به عنوان نگاهبانان دستاوردهای انقلاب گفت: 
این وظیفه برعهده نمایندگان نیز گذاشته شده 
اس��ت و آنها در قس��م نامه خود به این وظیفه 
مهم قسم یاد می کنند و البته این وظیفه برای 

شورای عالی امنیت ملی نیز ذکر شده است.
رییس جمهور تاکید کرد: همه باید در کنار هم 
بوده و هم افزایی داشته باشیم و خود را جدا از 
دیگران ندانیم. رییس شورای عالی امنیت ملی 

تصریح کرد: هیچ کس تردید ن��دارد که آنچه 
ملت ما را در دفاع مقدس پیروز کرد، وحدت و 
یکپارچگی ملت در سایه ایمان، توکل و توسل 
بود و امروز نیز روز وحدت و اتحاد ملت ماست. 
فکر نکنیم چون در صحنه دیپلماسی در برابر 
ش��ش قدرت بزرگ، پیروزی بزرگی به دست 
آورده ای��م و کس��انی را که در ش��ورای امنیت 
س��ازمان ملل متحد ش��ش قطعنامه علیه ما 
تصویب کردند وادار کردیم به دست خودشان 
در همان شورا این قطعنامه ها را لغو کنند، پس 
مشکلات تمام شده است، دشمنان ما به انتظار 
پایان انقلاب اسلامی و نظام جمهوری اسلامی 
نشسته اند که البته حتما و بی تردید این آرزو را 

به گور خواهند برد. 
دکتر روحانی ک��ه این بخش از س��خنانش با 
تکبیر حضار همراه ش��د با طرح این سوال که 
آیا می توانی��م در وضعیتی که  مس��لمانان در 
عراق، س��وریه، یمن، بحرین، لبنان، پاکستان، 
افغانستان و شمال آفریقا با توطئه دشمن مورد 
کش��تار بی رحمانه واقع می ش��وند دست روی 
دس��ت بگذاریم و خواب راحت داشته باشیم؟، 
خاطرنش��ان س��اخت: آیا قابل قبول است که 
امروز صهیونیس��ت ها که یک عده مزدور را به 
نام جهاد بر مردم در کشوری مثل عراق مسلط 
کرده اند روزهای راحت خود را در دل جش��ن 
بگیرند؟ منافع اقدام های این تروریست ها فقط 
به صهیونیست ها، مس��تکبران و قلدران عالم 
می رسد و ضرر آن متوجه اسلام است و چهره 
اسلام را مخدوش می کند و آیا ما می توانیم در 

برابر این وضعیت سکوت کنیم؟

رییسجمهوردرمجمعفرماندهانسپاه:

اجازه  نمی دهیم  برای نظام ما تصمیم  بگیرند
كاشكوچكزادههمبود!

رجانيوز:حمید رس��ایي، نماینده تهران در مجل��س تصویري از 
اعضاي کمیسیون برجام پیش از سفر و بازدید روز دوشنبه از کارخانه 
آب سنگین اراک را منتشر کرد و با اشاره به بحث هاي داغ منتقدان 
و موافقان برجام در طول سفر در داخل بالگرد نوشت: در عین حال 
شوخي هاي جالبي هم مي شد. پزشکان و منصوري آراني به شوخي 
مي گفتند کاش کوچک زاده هم بود تا اگر حادثه اي در پرواز رخ داد، 
جماعتي از دست شما راحت مي شدند! گفتم بعید است، چون روح 

ما از جسم مان فعال تر است.

عواملصداوسيما
بهكميسيونبرجامنرفتند

ایسنا:یک عضو کمیسیون ویژه بررس��ی برجام با اعلام این خبر، 
گفت که عدم حضور عوامل ضبط جلس��ات کمیس��یون برجام در 
جلسه روز سه ش��نبه مورد اعتراض ش��دید اعضای این کمیسیون 
قرار گرفته است. به گفته وی، اتخاذ این تصمیم از سوی کمیسیون 
برجام نبوده و احتمالا صداوسیما چنین تصمیمی را گرفته است. 
پیش از این عوامل ش��بکه خبر اقدام به ضبط جلسات کمیسیون 
برجام می کردند و بخش هایی از جلسات به طور ضبط شده از شبکه 
خبر پخش می ش��د. اعضای کمیس��یون برجام قبلا هم نسبت به 
 پخش گزینشی جلسات کمیس��یون با اعضای فعلی و پیشین تیم 

مذاکره کننده هسته ای اعتراض کرده بودند.

وضعيتپيچيدهزندانيانایرانی
درمالزی

دادگاهی در مالزی سه ایرانی را پس از شش س��ال زندان از اتهام 
قاچاق مواد مخدر تبرئه کرد، اما پلیس مهاجرت مانع آزادی آنان 
ش��د. به گزارش ایرنا، این سه ایرانی س��ال 2009 به اتهام قاچاق 
 دو کیلو و 800 گرم مواد مخدر بازداش��ت و روانه زندان شده و در 
دادگاه های عالی قبل��ی به اعدام محکوم ش��دند. باندهای قاچاق 
مواد مخدر تلاش دارند مس��افران ایرانی عازم مالزی را طعمه قرار 
داده و با سوء استفاده از ساده لوحی افراد، نیاز افراد به پول، حرص 
و طمع پول بیشتر و شوق سفر به خارج از کشورآنها را وارد باندهای 
خود کنند. نظام قضایی پیچیده و عجیب مالزی که متهمان پس 
از دریافت حکم آزادی و یا تبرئه، با استناد به بهانه های غیرمنطقی 
توسط ارگان های موازی بازداشت و به زندان بازگردانده می شوند، 
 به مشکل اصلی زندانیان ایرانی در این کش��ور تبدیل شده است.

 بیش از 227 ایرانی در زندان های مالزی به سر می برند که اکثر آنها 
 بدون آگاهی طعمه باندهای قاچاق مواد مخدر شده اند. حمل بیش از

پنج گرم مواد مخدر در مالزی حکم اعدام در پی داش��ته و مقادیر 
کمتر از آن نیز زندان های طولانی مدت را به دنبال دارد.

رقابتعارفوحداد
برایرایاولتهران

نامهنيوزنوش�ت:اصلاح طلبان می دانند چهره های شناخته شده 
جریانشان به دلیل حوادث انتخابات سال 88، از سوی شورای نگهبان 
رد خواهند شد، در تلاش هستند از نیروهای جوان تر و کم حاشیه تر 
 برای حضور در انتخابات مجلس اس��تفاده کنند. به زبان ساده تر آنها 
به دنبال کسی هس��تند که بتوانند از سد شورای نگهبان عبور کنند. 
اصلاح طلبان که می دانند رقابت در تهران فشرده و سخت است و اصول 
گرایان تصمیم دارند نیروهای شناخته شده خود را از این شهر راهی 
پارلمان کنند، به دنبال طرحی برای تقسیم نیروهای خود در شهرهای 
مختلف کشور هستند. اصلاح طلبان نمی خواهند تمام تمرکز خود را 
متوجه شهر تهران کنند به خاطر همین تصمیم دارند برخی از شناخته 
شده ترین نیروهای خود را از دیگر شهرهای کشور به ویژه شهرهای 
بزرگ مانند اصفهان، تبریز و یا شیراز راهی مجلس کنند. حداد عادل 
به عنوان کسی که در سه دوره گذشته مجلس نفر اول مردم تهران بوده 
است و عارف نیز به عنوان کسی که اصلاح طلبان به او، به عنوان یک 
سرمایه در انتخابات مجلس چهره های مهم دو جریان در تهران هستند.

كوتاه از ایران

وبگردی

روز گذشته رییس عملیات حج اعلام کرد: تعداد 
کشته هاي ایراني در مکه به11 تن رسیده است. 
به گفته حمید محمدي پیکره��ای این افراد در 
بیمارستان های سعودی شناس��ایی و به خانواده 
آنها نیز اطلاع داده ش��ده است. در این حادثه ۳2 
زائر ایرانی زخمی شدند که پس از درمان، 2۵ زائر 
از بیمارستان ترخیص شده اند و هم اکنون هفت 
زائر در بیمارستان س��عودی تحت مداوا هستند.

اما ابهامات درباره حادثه سقوط جرثقیل در مکه 
مکرمه در ساعت17:10عصر11سپتامبر که منجر 
به کشته و زخمی ش��دن بیش از۳00 نفر شد رو 
به افزایش اس��ت. بلافاصله پس از حادثه، رسانه 
های س��عودی درصدد توجیه عل��ل و عوامل آن 
برآمده و عامل جوی را مس��بب وقوع این حادثه 
نامیدند، به طوری که ش��بکه العربیه مدعی شد  
س��رعت باد در لحظه وقوع حادث��ه 6۵ کیلومتر 

بر ساعت بوده است. به نوشته ایران الیوم، شبکه 
 خبری cnn عربی پا را فراتر از این گذاش��ت و با

 رکورد ش��کنی خبری، س��رعت باد را در لحظه 
حادثه 9۵ کیلومتر بر ساعت گزارش داد و اعلام 
ک��رد که این س��رعت باد در۳7 س��ال گذش��ته 
خاورمیانه بی سابقه است. در همین راستا دکتر 
منصور المزروعی، مدیر مرک��ز علمی تحقیقات 
تغیی��رآب و ه��وای دانش��گاه مل��ک عبدالعزیز 
با اش��اره به این نکته که س��رعت ب��اد بین۴0 تا 
۵۵ کیلومتر بوده اس��ت، تغییر ناگهانی وضعیت 
جوی را عامل س��قوط جرثقی��ل و قطع درختان 
دانس��ت. اما واقعیت چیس��ت و آی��ا واقعاتوفان 
 باع��ث ای��ن حادثه ش��ده اس��ت؟ بررس��ی ها

 نش��ان می ده��د ک��ه اساس��ا در زم��ان حادثه، 
هیچ توفانی در کار نبوده است، به طوری که زائران 
بدون مشکل خاصی در تردد بوده اند و در صحن 
مسجدالحرام عبادت می کردند. به گزارش عصر 
ایران، بررسی گزارش های ثبت شده آب و هوایی 
مکه مکرمه در ساعت وقوع حادثه نشان می دهد 
که سرعت باد در این ش��هر در11 سپتامبر هیچ 
گاه به بیش از 22 کیلومتر بر ساعت نرسیده است. 

این گزارش ها که از پایگاه های خبری مرجع مانند 
worldweatheronline.com و weather.org"

 به دس��ت آمده گواهی اس��ت بر نقض ادعاهای 
رسانه های عربی. نکته جالب تر این که به گزارش 
پایگاه های خبری فع��ال در زمینه ثبت تغییرات 

آب و هوایی جه��ت وزش باد در مکه به س��مت 
شمال غرب بوده که در جهتی غیر از مسیر سقوط 
جرثقیل )جنوب غرب( است. نکته ای که در این 
زمینه توجه به آن خالی از فایده نیست این است 
که جرثقیل در پش��ت مقام ابراهیم سقوط کرده 
که بیشترین تراکم حجاج در آن مکان قرار دارد.

همچنین با بررسی وضعیت استاندارد قراگیری 
جرثقیل و مقایسه آن با حالت پس از وقوع حادثه 
مش��اهده می ش��ود که پایه کنترل کننده آن در 
هنگام وقوع حادثه از بدنه اصلی منفک بوده است 
که جای شگفتی دارد. حال که مشخص شد اوضاع 
جوی در این حادثه اثرگذار نبوده اند و با توجه به 
دستکاری صورت گرفته در جرثقیل، باید به دنبال 
علل اصلی این فاجعه پرداخت، فاجعه ای که دقیقا 
 در سالروز 11س��پتامبر و در ش��لوغ ترین نقطه

مسجدالحرام رخ داد!

اخبار کوتاه
گروه ایران
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معاون سیاسی وزیر کشور گفت: درخصوص استفاده از صندوق های شفاف در انتخابات به توافق 
رسیده ایم و از صندوق های شفاف استفاده خواهیم کرد که آرا نیز در آن خوانده نمی شود. 

به گزارش اصفهان زیبا به  نقل از خبرگزاری دانشجویان ایران، محمد حسین مقیمی در حاشیه 
مراسم ختم برادر وزیر کشور در خصوص اس��تفاده از صندوق های شفاف در انتخابات آتی اظهار 
کرد: با شورای نگهبان در استفاده از صندوق های شفاف به توافق رسیده ایم و از صندوقی استفاده 
 خواهیم کرد که هم شفاف اس��ت و هم در عین حال آرای انتخاباتی در آن خوانده نمی شود. وی 
 با اش��اره به بحث انتخابات الکترونیک نیز عنوان کرد:  درخصوص انتخابات الکترونیک هنوز به 

مرحله ای نرسیدیم که بخواهیم در موردش اظهارنظر  قطعی بدهیم. مقیمی همچنین در پاسخ به 
سوالی در خصوص وضعیت فعالیت جبهه یکتا اظهار کرد: ما حزبی به نام یکتا نداریم؛ فعالیت های 
سیاسی از سوی هرکسی باشد و اگر در قالب حزب انجام نگیرد ایرادی ندارد و نیازی به مجوز نیست. 
وی افزود: احزاب می توانند مردم را به مشارکت حداکثری در انتخابات دعوت کنند که البته بستگی 
به میزان فعالیت خود این احزاب دارد. وی اظهار کرد: هر فرمانداری که به وظایف خود و برنامه های 
دولت عمل کند بر سر کارش باقی خواهد ماند و اینکه هر فرمانداری از دوره دولت قبلی باشد یا نباشد 

در این موضوع تاثیری ندارد و منجر به تغییر او نخواهد شد. 

رییس مرکز پژوهش های مجلس با بیان اینکه بحث هسته ای مربوط به مسائل امنیت ملی است 
 گفت: نباید بگذاریم کمیس��یون ویژه به ابزاری برای تبلیغات انتخاباتی تبدیل ش��ود. به نقل از
 خانه ملت، کاظم جلالی در حاشیه مراسم ختم برادر عبدالرضا رحمانی فضلی، وزیر کشور در جمع 
خبرنگاران در پاسخ به اینکه رویکرد جناحی برخی از  نمایندگان حاضر در جلسات کمیسیون ویژه 
برجام چه تاثیری در روند بررسی خواهد گذاشت، گفت: به نظر می رسد نباید بگذاریم کمیسیون 
ویژه به ابزاری برای تبلیغات انتخاباتی تبدیل ش��ود؛ چراکه رهبری نیز تاکید فرمودند» در بحث 
هسته ای از دو قطبی شدن جامعه جلوگیری کنیم.« نماینده مردم شاهرود در مجلس اضافه کرد: 

باتوجه به اینکه بحث هسته ای مربوط به مسائل امنیت ملی است نباید تا این حد جزئیات مربوط به 
آن در رسانه ها و رادیو و تلویزیون مطرح شود. وی با اشاره به وظیفه کمیسیون ویژه بررسی برجام 
یادآور شد: وظیفه اصلی کمیسیون برجام که از سوی مجلس به آن محول شده، ارائه گزارش درباره 
برجام و تقدیم آن به صحن علنی مجلس است؛ بنابراین اعضای این کمیسیون باید صرفا به بررسی 
متن برجام بپردازند و پس از بررسی متن، بدون نقب زدن به گذشته گزارش خود را تقدیم مجلس 
کنند.  جلالی خاطرنشان کرد: باید مراقب باشیم مبادا مساله مهم همچون برجام تبدیل به وسیله ای 

برای تبلیغات انتخاباتی و محل اختلاف جریان های سیاسی قرار گیرد.

معاون سیاسی وزارت کشور: 

با شورای نگهبان توافق کردیم
رییس مرکز پژوهش های مجلس:

کمیسیون برجام  ابزار تبلیغات انتخاباتی نشود

وزیر امور خارجه کش��ورمان گفت: دولت آمریکا 
را مس��وول اجرای برجام می دانیم و هر گونه اقدام 
خلاف برجام توس��ط کنگره آمریکا باید توس��ط 
 دولت این کشور متوقف ش��ود؛ در غیر این صورت 

نقض برجام اتفاق افتاده است. 
به گزارش اصفهان زیبا به نقل از خبرگزاری مهر، 
محمدجواد ظریف در نشس��ت خبری با مائورو 
وییرا، همتای برزیلی خود با اشاره به همکاری های 
مش��ترک دو کش��ور، گفت: در مهرماه هیاتی از 
بازرگانان برزیلی به همراه وزیر صنعت و تجارت 
برزیل ب��ه ایران س��فر خواهند ک��رد. وی افزود: 
وزیر اقتصاد و دارایی کشورمان به عنوان رییس 
کمیس��یون مش��ترک دوجانبه بعد از ۲۲ سال 
با س��فر به برزیل، دیدارهای دوجانبه ای برگزار 
خواهد کرد.وزیر امور خارجه کشورمان ادامه داد: 
همچنین سفر وزیر کار برزیل به ایران را در چند 
ماه آینده خواهیم داش��ت ک��ه از جمله اقدامات 

مشترک دو کشور به شمار می رود. 
ظریف با اش��اره به گفت وگوهایی ک��ه با همتای 
برزیلی خود انجام داده است، افزود: در دیدار امروز 
توافق کردیم که در موضوعات چندجانبه بسیار 
فراتر همکاری کرده و این موضوعات مشترک را 
گسترش دهیم. وی با اشاره به اینکه ایران و برزیل 
دو کش��ور در حال توسعه هس��تند، خاطرنشان 
کرد: ایران و برزیل در فعالیت صلح آمیز هسته ای 
مشترکات بس��یاری دارند، برزیل نقش فعالی در 

پرونده هسته ای ایران بازی کرده است. 
وی در ادامه با اش��اره به تصمیمات مجلس سنا و 
مجلس نمایندگان آمریکا درخصوص موضوع توافق 
هسته ای، اظهار کرد: ما همواره گفته ایم که دولت 

آمریکا را مسوول اجرای برجام می دانیم و هر گونه 
اقدام خلاف برجام توسط کنگره آمریکا باید توسط 
دولت این کشور متوقف ش��ود؛ در غیر این صورت 

نقض برجام اتفاق افتاده است.
وزیر امور خارجه کش��ورمان اف��زود: گروهی در 
منطقه ما مخصوصا رژیم صهیونیستی و گروهی 
جنگ طلب در آمریکا ب��ا هرگونه توافقی مخالف 
بودند، زیرا منافع خود را در درگیری و خش��ونت 
و جنگ دنب��ال می کنند. اما این گ��روه علیرغم 
سرمایه گذاری وسیع، نتوانست به توفیقاتی دست 
یابد. ظریف تصریح ک��رد: من باید تاکیدکنم که 
این موضوعات هیچ تاثیری در مسوولیت دولت 
آمری��کا و رییس جمهور این کش��ور و همچنین 
دولت های بعدی آمریکا ندارد، چرا که آنها موظف 
هس��تند برجام را اجرایی کنند و ه��ر نقضی به 
هر بهان��ه ای، نقض برجام اس��ت و هیچ بهانه ای 

نمی تواند آن را توجیه کند.

در نشست خبری مطرح شد؛

تذکر ظریف  به  اوباما  درباره  برجام

رییس سازمان حج و زیارت از فوت پنج زائر ایرانی 
و بی خب��ری از وضعیت هفت زائر خب��ر داد. وی با 
بیان این مطلب افزود: چهار زائر ایرانی فوتی دیگر 
در بیمارس��تان های مکه شناسایی شده اند. سعید 
اوحدی در گفت وگو با مهر، درب��اره آخرین آمار از 
وضعیت آسیب دیدگان حادثه سقوط جرثقیل در 
مس��جدالحرام گفت: تا دو روز گذش��ته یک فوتی 
ایرانی داشتیم، اما با توجه به اینکه از میان۴۳ هزار 
زائر ایرانی که در مکه حضور داشتند، اعلام کردند 
که۱۱ نفر آنها مفقود شده و به هتل برنگشته اند، از 
تمامی بیمارستان های عربستان بازدید کردیم و در 
نهایت مشخص شد که چهار زائر ایرانی دیگر فوت 
شده اند و آمار فوتی های ما به پنج نفر رسیده است. 
به گفته وی، از میان فوت شدگان دو نفر اهل سنت 
بودند. وی با اشاره به اینکه در حال حاضر هفت نفر از 
زائران ایرانی مفقود هستند، گفت: هنوز این افراد به 
هتل ها باز نگشته اند و نتوانستیم آنها را پیدا کنیم، 

اما با خانواده هایشان تماس گرفتیم تا نگران نباشند. 
رییس س��ازمان حج و زی��ارت از پیگیری حقوقی 
حادثه عربس��تان خبرداد و گف��ت: در حال حاضر 
پرونده این حادثه در حال تکمیل ش��دن اس��ت و 
کنسولگری ایران و سفیر ما در ریاض پیگیری های 

حقوقی لازم را در این خصوص انجام خواهند داد.
اوحدی تاکید کرد: علاوه بر زائرانی که در اثر حادثه 
فوت کرده اند، سه زائر مرد نیز از ابتدای اعزام تاکنون 
در عربس��تان فوت کرده اند. همچنین سخنگوی 
وزارت بهداش��ت، وضعیت۱۰زائر ایرانی درحادثه 
مس��جد الحرام را که از زمان حادثه در بیمارستان 
 بستری هس��تند، تش��ریح کرد. ایرج حریرچی در 
گفت وگو با  مهر، اظهارداش��ت: چهار نفر از زائران 
ایرانی حادثه دیده در بیمارستان های هلال احمر در 
مکه بستری هستند که به زودی ترخیص می شوند. 
به گفته وی، شش نفر از زائران نیز برای انجام عمل 
جراحی در بیمارس��تان های عربس��تان سعودی 
بستری هس��تند که طی چند روز آینده مرخص 

می شوند. 
حریرچی تاکید کرد: وزارت بهداشت مسوول اعلام 
وضعیت مجروحان حادثه و س��ازمان حج و زیارت 
مس��وول اعلام تعداد کشته هاست.جمعه گذشته 
بر اثر وقوع طوفان در مکه مکرمه و سقوط جرثقیل 
در مس��جدالحرام، پنج زائر ایرانی کشته و تعدادی 
مجروح شدند، از هفت زائر ایرانی نیز هنوز خبری 
در دست نیست، از ۳۲ مجروح ایرانی شناخته شده 
۲۲ نفر مداوا شده و ۱۰ نفر در بیمارستان های هلال 
احمر و عربستان سعودی بستری هستند. این حادثه 
طبق اعلام عربس��تان بیش از ۱۰۰ کشته و حدود 

۲۴۰ زخمی داشته است.

رییس سازمان حج و زیارت خبر داد؛

فوت ۵ ایرانی؛ بی خبری از ۷زائر
 در تماس تلفنی محمدی گلپایگانی با سرپرست 

زائران ایرانی مطرح شد؛

 ابلاغ تسلیت رهبر معظم انقلاب
 به آسیب  دیدگان حادثه مکه

رییس دفتر مقام معظم رهبری از طرف رهبر معظم انقلاب در تماس 
تلفنی با نماینده ولی فقیه و سرپرست زائران ایرانی، در جریان آخرین 
وضعیت آسیب دیدگان حادثه مکه قرار گرفت و درگذشت تعدادی از 

زائران ایرانی در این حادثه را تسلیت گفت.
به نق��ل از پای��گاه اطلاع رس��انی دفت��ر مق��ام معظ��م رهبری، 
حجت الاسلام و المسلمین محمدی گلپایگانی، رییس دفتر مقام 
معظم رهبری از طرف رهبر معظم انقلاب اسلامی در تماس تلفنی 
با حجت الاسلام والمس��لمین قاضی عس��گر، نماینده ولی فقیه و 
سرپرست زائران ایرانی، در جریان آخرین وضعیت آسیب دیدگان 
حادثه مکه قرار گرفت و درگذشت تعدادی از زائران ایرانی در این 

حادثه را تسلیت گفت.
در این تماس تلفنی، رییس دفتر مق��ام معظم رهبری جویای 
حال زائ��ران ایرانی و آخرین وضعیت مداوای آس��یب دیدگان 
شد که حجت الاسلام قاضی عس��گر با بیان گزارشی از حادثه و 
آمار جان باختگان و مجروحان آن، در خصوص مراحل درمانی 

آسیب دیدگان توضیح داد.
رییس دفتر مقام معظم رهبری همچنین از طرف رهبر انقلاب 
درگذشت تعدادی از هموطنان در این حادثه را تسلیت گفت و 

علو درجات آنان را از خداوند متعال مسئلت کرد.

خبر ویژه
گروه ایران

به نظر می رسد بعد از گذش��ت چهار سال، جنگ در 
سوریه به مرحله حساس و تعیین کننده نزدیک شده 
 اس��ت. علاوه بر بحران آورگان و سرازیر شدن میلیون ها 
سوری به کشورهای اروپایی، اخیرا روسیه نیز دست 
به تحرکات تازه ای در سوریه زده و نیروها و تجهیزاتی 

در غرب سوریه مستقر کرده است.
طبق اخبار رس��انه های مختلف افس��ران عالی رتبه، 
جنگن��ده ه��ای پیش��رفته می��گ۳۱، هواپیماهای 
جاسوس��ی، نفربر و... وارد سوریه ش��ده و در مناطق 
پیرامونی لاذقیه استقرار یافته اند. همچنین نیروهای 
روسی به طور کامل کنترل فرودگاه لاذقیه را بر عهده 
گرفته و خبرگزاری رویترز عنوان کرده که پنج کشتی 
یگان دریایی روس��یه مجهز به موش��ک در آب های 
منطقه ای سوریه لنگر گرفته اند. همچنین بر اساس 
این اخبار مس��کو تلاش می کند تا س��امانه موشکی 
پیشرفته ضد جنگنده اس ای ۲۲ را به سوریه ارسال 
کند. علاوه بر این مس��کو برنامه هایی برای ارس��ال 
تجهیزات دیگر نیز در دستور کار دارد و خبرهایی هم 
مبنی بر برنامه ریزی برای انجام مانورهای دریایی در 
شرق دریای مدیترانه منتشر شده است. این در حالی 
است که مقامات آمریکایي و اروپایي) فرانسه، انگلیس 

و آلمان( سخنان هش��دار دهنده ای را نسبت به این 
اقدامات روس ها عنوان کرده اند. 

باراک اوباما، رییس جمه��ور آمریکا روز جمعه اعلام 
کرد: بشار اس��د افزایش حمایت روسیه را بدان علت 
خواستار ش��ده که در حال از دست دادن کنترل این 
کشور است. اوباما که در پایگاه نظامی فورت مید در 
شرق آمریکا و در سالگرد۱۱ سپتامبر سخن می گفت 
تاکید کرد: به رغم افزایش حضور نظامی روس��یه در 
 سوریه، واشنگتن مسیر عملیات خود علیه داعش را

در عراق و س��وریه تغییر نخواه��د داد. درباره چرایی 
ارسال نیرو و تجهیزات روسیه به سوریه در این مقطع 
زمانی حدس و گمانه های متفاوتی منتشر شده است.

برخی بر این عقی��ده اند که ولادیمی��ر پوتین زمانی 
تصمیم به افزای��ش فعالیت های نظامی در س��وریه 
گرفته که ارتش س��وریه رو به تضعیف است و داعش 
به نزدیکی های دمشق رسیده است؛ بنابراین روسیه 
برای مبارزه با تروریست ها و حفظ منافع خود، راسا 
وارد جنگ ش��د تا مانع از تکرار سناریوی لیبی شود. 
گفته های سرگئی لاوروف، وزیر امور خارجه روسیه 
در راستای تایید این دیدگاه است. لاوروف چند روز 
پیش در مسکو اعلام کرد که روسیه در حال فرستادن 

تجهیزات نظامی به سوریه، به منظور کمک به دولت 
اس��د برای مبارزه با داعش اس��ت و کارشناسانی به 
منظور کمک به آموزش ارتش س��وریه برای استفاده 
از این تجهیزات فرس��تاده شده اس��ت. اوباما نیز در 
 سخنرانی خود همان طور که اشاره شد عنوان کرده بود

این اقدامات در راس��تای افزایش حمایت از بشار اسد 
است.

در تکمیل این دیدگاه همچنین عنوان می ش��ود که 
پوتین در پی جلوگیری از فروپاش��ی ارتش و برتری 
نیروهای دولت سوریه در مقابل تروریست هاست و در 
مرحله بعد پیگیر راه حل سیاسی و تشکیل حکومت 
انتقالی بر مبنای توان و ساختارهای حکومت بشار اسد 
است. برخی دیگر هدف محدودتری برای ارسال نیرو 
 و تجهیزات عن��وان کرده اند. بر این اس��اس روس ها

تمایلی به درگیری جدی با تروریست ها ندارند و صرفا 
نمی خواهند تنه��ا پایگاه خود در دری��ای مدیترانه، 
 یعنی طرطوس را از دس��ت بدهند. علاوه بر این مسکو 
می کوشد جای پای خود را در س��وریه تثبیت کند تا 
قدرت بیشتری برای تحمیل راه حل سیاسی مدنظر 

خود در هر گونه محاسبات آینده داشته باشند.
اما هدف س��وم نیز که اش��پیگل آنلاین به آن اشاره 

کرده روس��یه در ح��ال اجرایی ک��ردن طرحی کلی 
برای آینده سوریه و تقس��یم آن به مناطق نفوذ میان 
جبهه ها و گروه های درگیر است. بر این اساس، روسیه 
می خواهد منطقه لاذقیه و بندر طرطوس را به عنوان 
پلی برای ارتباط با جهان خارج در کنترل اس��د نگه 
دارد و بخش بزرگی از بیابان های مرکزی سوریه نیز 
سهم مخالفان اس��د خواهد بود. این اهداف در حالی 
عنوان می شود که علاوه بر آمریکا، انگلیس و فرانسه 
نیز در پی ایفای نقشی فعال در بحران سوریه هستند. 
در این راستا لوران فابیوس، وزیر خارجه فرانسه روز 

جمعه عنوان کرد: اگر چه پاریس پروازهای شناسایی 
بر فراز سوریه انجام داده، اما تصمیم به حمله نظامی 
به داع��ش از اختیارات رییس جمهور اس��ت. این در 
حالی است که خود اولاند چند روز قبل عنوان کرده 
بود هیچ اقدامی در سوریه از جمله علیه گروه داعش 
نباید به تحکیم موقعیت بش��ار اس��د و حف��ظ او در 
قدرت منجر ش��ود. مجلس انگلیس نیز به نوبه خود، 
در ماه اکتبر، پیش��نهاد دیوید کامرون، نخست وزیر 
این کش��ور، در رابطه با آغاز عملیات نظامی در خاک 

سوریه را بررسی خواهد کرد.

نقشه پوتین برای بشار اسد و سوریه

آگهی مناقصه 

امیر احمد زند آور - شهردار فلاورجان 

شهرداری فلاورجان در نظر دارد به استناد مصوبه شماره 4/457 مورخ 1394/06/04 جهت اجرای پروژه زیر از طریق برگزاری مناقصه انتخاب پیمانکار نماید. 

پروژه خرید و پخش آسفالت معابر

محل پروژه: سطح شهر فلاورجان مبلغ اعتبار پیش بینی شده: 2/000/000/000 ریالمدت پروژه: 3 ماه 

محل تامین اعتبار: شهرداری فلاورجانتعدیل و مابه التفاوت مصالح: نداردنوع فهرست بها: راه و باند سال 1394

کلیات عملیات اجرایی شامل: 
1-خرید، حمل و تحویل آسفالت 12-0 و 19-0 در سطح شهر فلاورجان از قرار هر تن 2-تهیه و پخش قیر mc2 از قرار هر تن 3-لکه گیری معابر از قرار هر تن 4-پخش آسفالت بصورت روکش از قرار 

هر تن 5-تهیه، حمل، پخش، آبپاشی و کوبیدن بیس از قرار هر تن 6-سایر عملیات طبق دستور کارهای ارایه شده براساس فهرست بها راه و باند سال 1394

جهت کسب اطلاعات بیشتر به سایت اینترنتی www.falavarjan.ir مراجعه فرمایید. 

ترور بابک زنجانی در زندان؟ 
دبیر ش��ورای عالی مناطق آزاد می گوید: »دستگاه های اطلاعاتی و 
امنیتی بیشترین کوشش را می کنند تا مبادا آن زنجیره ای که بابک 
زنجانی به آن وصل است، او را در زندان بزنند.« به نوشته جماران؛ اکبر 
ترکان افزود: ما یک نقطه از این زنجیره را داریم و اگر آنها این یک نقطه 
را بزنند همه زنجیره گم و گور ش��ده و باعث می شود دیگر به جایی 
دسترسی نداشته باشیم و پولمان گم و گور شود.وی تاکید کرد: این 
حلقه های زنجیره به هم متصل است؛ مگر می شود ۶/۲ میلیارد دلار 

به یک فرد یک لا قبا داده شود.

4 نگرانی سایبری مهم آمریکا
بر اساس گزارشی که جیمز کلاپر، مدیر اطلاعات ملی ایالات متحده 
برای کمیته منتخب اطلاعاتی آمریکا تهیه کرده، روسیه، چین، ایران 
و کره شمالی در صدر فهرس��ت نگرانی های سایبری کاخ سفید قرار 
دارند. آمریکا مدعی است که این کشورها در حال ارتقای توانمندی ها 
و قابلیت های خود برای حمله به سیستم های رایانه ای ایالات متحده 

و سرقت اطلاعات حساس و ارزشمند هستند.

انتقاد شدید سردار نقدی 
به صنعت خودرو

رییس سازمان بسیج مستضعفان در نشست صاحبنظران اقتصادی با 
موضوع اقتصاد مقاومتی که در پادگان شهید برونسی برگزار شد، گفت: 
اگر غربی ها وارد اقتصاد ایران شوند اقتصاد مصرفی را ارائه خواهند کرد 
نه اقتصاد تولیدی و شروع به ساخت مراکز خرید می کنند و هرگز برای 
راه اندازی صنایع و توسعه علم تلاش نخواهند کرد، بلکه هدف آنها پارو 
کردن سرمایه ما و ترویج فرهنگ فساد و سبک زندگی غربی است. وی با 
اشاره به اینکه اگر آنها را زیرفشار نیز قرار دهیم تکنولوژی قدیمی خود را 
به ما خواهند داد و نه فناوری روزشان ادامه داد: نمونه بارز آن را می توان 
 در صنعت وابسته خودرو سازی شاهد باشیم که پس از ۵۰ سال هنوز به 
هیچ وجه توان رقابت با قدرت های خارجی را ندارد و با کوچک ترین 
تنش متوقف می ش��ود و زمی��ن می خورد و این نتیج��ه یک اقتصاد 

عاریتی است.

 ادامه واردات خاک  اره، سنگ  پا 
نان خشک، بند شلوار و ملاقه

آمارهای رس��می نش��ان می دهد در دولت یازدهم تغییر اساسی در 
مدیریت واردات کشور ایجاد نشده اس��ت. به گزارش مشرق، واردات 
ملاقه، بیل، سنگ پا، چوب اره، سنجاق قفلی، داس و ... در 8 سال دولت 
قبل نشان می دهد در آن س��ال ها به علت مدیریت نامناسب، بخش 
زیادی از منابع ارزی کشور صرف واردات کالاهایی شده که تولید آنها 
در داخل کشور میسر بوده، اما واردات بی رویه این اجناس، فرصت های 
شغلی فراوانی را از اقتصاد کشورمان گرفته،در حالی که در دولت یازدهم 
همچنان کالاهای عجیب و غریب و غیرضروری به کشور وارد می شود.

کوتاه از ایران

بدین وسیله شرکت تعاونی مسکن فرهنگیان برخوار به 
اطلاع کلیه ی اعضای محترم می رساند دومین مجمع 
عموم�ی ب�ه طور ف�وق الع�اده در روز دوش�نبه مورخ 
1394/7/6 رأس س�اعت 16:30 در مح�ل آم�وزش و 

پرورش شهرستان برخوار برگزار می گردد.
دستور جلسه

1- تعیین خط مشی آینده شرکت
2-برگزاری انتخابات هیأت مدیره و بازرسان

تذک�ر: اف�رادی که برگ�ه ی وکالت س�ایر فرهنگیان 
عضو را در دست دارند برگه های مربوطه را تا تاریخ 

1394/6/31 به دفتر شرکت تحویل نمایند.
هیأت مدیره شرکت تعاونی مسکن فرهنگیان 
شهرستان برخوار

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
در خص�وص پرون�ده کلاس�ه 233/94 خواه�ان مرتض�ی 
محم�دی دادخواس�تی مبن�ی بر مطالب�ه وجه ب�ه طرفیت 
عل�ی م�رادی تقدی�م نموده اس�ت وق�ت رس�یدگی برای 
روز چهارش�نبه م�ورخ 94/07/27 س�اعت 4/30 عصر تعیین 
گردی�ده، با توجه به مجهول المکان بودن خوانده حس�ب 
تقاض�ای خواه�ان مرات�ب در جرای�د منتش�ر، ت�ا خوانده 
قبل از وقت رس�یدگی به این ش�عبه مراجعه و نس�خه ثانی 
دادخواست و ضمائم را اخذ نماید. در صورت عدم حضور 
 وق�ت رس�یدگی ابلاغ ش�ده تلقی و تصمی�م مقتضی اتخاذ

 می شود.   م الف/17604
شعبه 37 شورای حل اختلاف اصفهان                 

آگهی مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده
نوبت دوم

اخبار کوتاه
گروه ایران
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معاون سیاسی وزیر کشور گفت: درخصوص استفاده از صندوق های شفاف در انتخابات به توافق 
رسیده ایم و از صندوق های شفاف استفاده خواهیم کرد که آرا نیز در آن خوانده نمی شود. 

به گزارش اصفهان زیبا به  نقل از خبرگزاری دانشجویان ایران، محمد حسین مقیمی در حاشیه 
مراسم ختم برادر وزیر کشور در خصوص اس��تفاده از صندوق های شفاف در انتخابات آتی اظهار 
کرد: با شورای نگهبان در استفاده از صندوق های شفاف به توافق رسیده ایم و از صندوقی استفاده 
 خواهیم کرد که هم شفاف اس��ت و هم در عین حال آرای انتخاباتی در آن خوانده نمی شود. وی 
 با اش��اره به بحث انتخابات الکترونیک نیز عنوان کرد:  درخصوص انتخابات الکترونیک هنوز به 

مرحله ای نرسیدیم که بخواهیم در موردش اظهارنظر  قطعی بدهیم. مقیمی همچنین در پاسخ به 
سوالی در خصوص وضعیت فعالیت جبهه یکتا اظهار کرد: ما حزبی به نام یکتا نداریم؛ فعالیت های 
سیاسی از سوی هرکسی باشد و اگر در قالب حزب انجام نگیرد ایرادی ندارد و نیازی به مجوز نیست. 
وی افزود: احزاب می توانند مردم را به مشارکت حداکثری در انتخابات دعوت کنند که البته بستگی 
به میزان فعالیت خود این احزاب دارد. وی اظهار کرد: هر فرمانداری که به وظایف خود و برنامه های 
دولت عمل کند بر سر کارش باقی خواهد ماند و اینکه هر فرمانداری از دوره دولت قبلی باشد یا نباشد 

در این موضوع تاثیری ندارد و منجر به تغییر او نخواهد شد. 

رییس مرکز پژوهش های مجلس با بیان اینکه بحث هسته ای مربوط به مسائل امنیت ملی است 
 گفت: نباید بگذاریم کمیس��یون ویژه به ابزاری برای تبلیغات انتخاباتی تبدیل ش��ود. به نقل از
 خانه ملت، کاظم جلالی در حاشیه مراسم ختم برادر عبدالرضا رحمانی فضلی، وزیر کشور در جمع 
خبرنگاران در پاسخ به اینکه رویکرد جناحی برخی از  نمایندگان حاضر در جلسات کمیسیون ویژه 
برجام چه تاثیری در روند بررسی خواهد گذاشت، گفت: به نظر می رسد نباید بگذاریم کمیسیون 
ویژه به ابزاری برای تبلیغات انتخاباتی تبدیل ش��ود؛ چراکه رهبری نیز تاکید فرمودند» در بحث 
هسته ای از دو قطبی شدن جامعه جلوگیری کنیم.« نماینده مردم شاهرود در مجلس اضافه کرد: 

باتوجه به اینکه بحث هسته ای مربوط به مسائل امنیت ملی است نباید تا این حد جزئیات مربوط به 
آن در رسانه ها و رادیو و تلویزیون مطرح شود. وی با اشاره به وظیفه کمیسیون ویژه بررسی برجام 
یادآور شد: وظیفه اصلی کمیسیون برجام که از سوی مجلس به آن محول شده، ارائه گزارش درباره 
برجام و تقدیم آن به صحن علنی مجلس است؛ بنابراین اعضای این کمیسیون باید صرفا به بررسی 
متن برجام بپردازند و پس از بررسی متن، بدون نقب زدن به گذشته گزارش خود را تقدیم مجلس 
کنند.  جلالی خاطرنشان کرد: باید مراقب باشیم مبادا مساله مهم همچون برجام تبدیل به وسیله ای 

برای تبلیغات انتخاباتی و محل اختلاف جریان های سیاسی قرار گیرد.

معاون سیاسی وزارت کشور: 

با شورای نگهبان توافق کردیم
رییس مرکز پژوهش های مجلس:

کمیسیون برجام  ابزار تبلیغات انتخاباتی نشود

وزیر امور خارجه کش��ورمان گفت: دولت آمریکا 
را مس��وول اجرای برجام می دانیم و هر گونه اقدام 
خلاف برجام توس��ط کنگره آمریکا باید توس��ط 
 دولت این کشور متوقف ش��ود؛ در غیر این صورت 

نقض برجام اتفاق افتاده است. 
به گزارش اصفهان زیبا به نقل از خبرگزاری مهر، 
محمدجواد ظریف در نشس��ت خبری با مائورو 
وییرا، همتای برزیلی خود با اشاره به همکاری های 
مش��ترک دو کش��ور، گفت: در مهرماه هیاتی از 
بازرگانان برزیلی به همراه وزیر صنعت و تجارت 
برزیل ب��ه ایران س��فر خواهند ک��رد. وی افزود: 
وزیر اقتصاد و دارایی کشورمان به عنوان رییس 
کمیس��یون مش��ترک دوجانبه بعد از ۲۲ سال 
با س��فر به برزیل، دیدارهای دوجانبه ای برگزار 
خواهد کرد.وزیر امور خارجه کشورمان ادامه داد: 
همچنین سفر وزیر کار برزیل به ایران را در چند 
ماه آینده خواهیم داش��ت ک��ه از جمله اقدامات 

مشترک دو کشور به شمار می رود. 
ظریف با اش��اره به گفت وگوهایی ک��ه با همتای 
برزیلی خود انجام داده است، افزود: در دیدار امروز 
توافق کردیم که در موضوعات چندجانبه بسیار 
فراتر همکاری کرده و این موضوعات مشترک را 
گسترش دهیم. وی با اشاره به اینکه ایران و برزیل 
دو کش��ور در حال توسعه هس��تند، خاطرنشان 
کرد: ایران و برزیل در فعالیت صلح آمیز هسته ای 
مشترکات بس��یاری دارند، برزیل نقش فعالی در 

پرونده هسته ای ایران بازی کرده است. 
وی در ادامه با اش��اره به تصمیمات مجلس سنا و 
مجلس نمایندگان آمریکا درخصوص موضوع توافق 
هسته ای، اظهار کرد: ما همواره گفته ایم که دولت 

آمریکا را مسوول اجرای برجام می دانیم و هر گونه 
اقدام خلاف برجام توسط کنگره آمریکا باید توسط 
دولت این کشور متوقف ش��ود؛ در غیر این صورت 

نقض برجام اتفاق افتاده است.
وزیر امور خارجه کش��ورمان اف��زود: گروهی در 
منطقه ما مخصوصا رژیم صهیونیستی و گروهی 
جنگ طلب در آمریکا ب��ا هرگونه توافقی مخالف 
بودند، زیرا منافع خود را در درگیری و خش��ونت 
و جنگ دنب��ال می کنند. اما این گ��روه علیرغم 
سرمایه گذاری وسیع، نتوانست به توفیقاتی دست 
یابد. ظریف تصریح ک��رد: من باید تاکیدکنم که 
این موضوعات هیچ تاثیری در مسوولیت دولت 
آمری��کا و رییس جمهور این کش��ور و همچنین 
دولت های بعدی آمریکا ندارد، چرا که آنها موظف 
هس��تند برجام را اجرایی کنند و ه��ر نقضی به 
هر بهان��ه ای، نقض برجام اس��ت و هیچ بهانه ای 

نمی تواند آن را توجیه کند.

در نشست خبری مطرح شد؛

تذکر ظریف  به  اوباما  درباره  برجام

رییس سازمان حج و زیارت از فوت پنج زائر ایرانی 
و بی خب��ری از وضعیت هفت زائر خب��ر داد. وی با 
بیان این مطلب افزود: چهار زائر ایرانی فوتی دیگر 
در بیمارس��تان های مکه شناسایی شده اند. سعید 
اوحدی در گفت وگو با مهر، درب��اره آخرین آمار از 
وضعیت آسیب دیدگان حادثه سقوط جرثقیل در 
مس��جدالحرام گفت: تا دو روز گذش��ته یک فوتی 
ایرانی داشتیم، اما با توجه به اینکه از میان۴۳ هزار 
زائر ایرانی که در مکه حضور داشتند، اعلام کردند 
که۱۱ نفر آنها مفقود شده و به هتل برنگشته اند، از 
تمامی بیمارستان های عربستان بازدید کردیم و در 
نهایت مشخص شد که چهار زائر ایرانی دیگر فوت 
شده اند و آمار فوتی های ما به پنج نفر رسیده است. 
به گفته وی، از میان فوت شدگان دو نفر اهل سنت 
بودند. وی با اشاره به اینکه در حال حاضر هفت نفر از 
زائران ایرانی مفقود هستند، گفت: هنوز این افراد به 
هتل ها باز نگشته اند و نتوانستیم آنها را پیدا کنیم، 

اما با خانواده هایشان تماس گرفتیم تا نگران نباشند. 
رییس س��ازمان حج و زی��ارت از پیگیری حقوقی 
حادثه عربس��تان خبرداد و گف��ت: در حال حاضر 
پرونده این حادثه در حال تکمیل ش��دن اس��ت و 
کنسولگری ایران و سفیر ما در ریاض پیگیری های 

حقوقی لازم را در این خصوص انجام خواهند داد.
اوحدی تاکید کرد: علاوه بر زائرانی که در اثر حادثه 
فوت کرده اند، سه زائر مرد نیز از ابتدای اعزام تاکنون 
در عربس��تان فوت کرده اند. همچنین سخنگوی 
وزارت بهداش��ت، وضعیت۱۰زائر ایرانی درحادثه 
مس��جد الحرام را که از زمان حادثه در بیمارستان 
 بستری هس��تند، تش��ریح کرد. ایرج حریرچی در 
گفت وگو با  مهر، اظهارداش��ت: چهار نفر از زائران 
ایرانی حادثه دیده در بیمارستان های هلال احمر در 
مکه بستری هستند که به زودی ترخیص می شوند. 
به گفته وی، شش نفر از زائران نیز برای انجام عمل 
جراحی در بیمارس��تان های عربس��تان سعودی 
بستری هس��تند که طی چند روز آینده مرخص 

می شوند. 
حریرچی تاکید کرد: وزارت بهداشت مسوول اعلام 
وضعیت مجروحان حادثه و س��ازمان حج و زیارت 
مس��وول اعلام تعداد کشته هاست.جمعه گذشته 
بر اثر وقوع طوفان در مکه مکرمه و سقوط جرثقیل 
در مس��جدالحرام، پنج زائر ایرانی کشته و تعدادی 
مجروح شدند، از هفت زائر ایرانی نیز هنوز خبری 
در دست نیست، از ۳۲ مجروح ایرانی شناخته شده 
۲۲ نفر مداوا شده و ۱۰ نفر در بیمارستان های هلال 
احمر و عربستان سعودی بستری هستند. این حادثه 
طبق اعلام عربس��تان بیش از ۱۰۰ کشته و حدود 

۲۴۰ زخمی داشته است.

رییس سازمان حج و زیارت خبر داد؛

فوت ۵ ایرانی؛ بی خبری از ۷زائر
 در تماس تلفنی محمدی گلپایگانی با سرپرست 

زائران ایرانی مطرح شد؛

 ابلاغ تسلیت رهبر معظم انقلاب
 به آسیب  دیدگان حادثه مکه

رییس دفتر مقام معظم رهبری از طرف رهبر معظم انقلاب در تماس 
تلفنی با نماینده ولی فقیه و سرپرست زائران ایرانی، در جریان آخرین 
وضعیت آسیب دیدگان حادثه مکه قرار گرفت و درگذشت تعدادی از 

زائران ایرانی در این حادثه را تسلیت گفت.
به نق��ل از پای��گاه اطلاع رس��انی دفت��ر مق��ام معظ��م رهبری، 
حجت الاسلام و المسلمین محمدی گلپایگانی، رییس دفتر مقام 
معظم رهبری از طرف رهبر معظم انقلاب اسلامی در تماس تلفنی 
با حجت الاسلام والمس��لمین قاضی عس��گر، نماینده ولی فقیه و 
سرپرست زائران ایرانی، در جریان آخرین وضعیت آسیب دیدگان 
حادثه مکه قرار گرفت و درگذشت تعدادی از زائران ایرانی در این 

حادثه را تسلیت گفت.
در این تماس تلفنی، رییس دفتر مق��ام معظم رهبری جویای 
حال زائ��ران ایرانی و آخرین وضعیت مداوای آس��یب دیدگان 
شد که حجت الاسلام قاضی عس��گر با بیان گزارشی از حادثه و 
آمار جان باختگان و مجروحان آن، در خصوص مراحل درمانی 

آسیب دیدگان توضیح داد.
رییس دفتر مقام معظم رهبری همچنین از طرف رهبر انقلاب 
درگذشت تعدادی از هموطنان در این حادثه را تسلیت گفت و 

علو درجات آنان را از خداوند متعال مسئلت کرد.

خبر ویژه
گروه ایران

به نظر می رسد بعد از گذش��ت چهار سال، جنگ در 
سوریه به مرحله حساس و تعیین کننده نزدیک شده 
 اس��ت. علاوه بر بحران آورگان و سرازیر شدن میلیون ها 
سوری به کشورهای اروپایی، اخیرا روسیه نیز دست 
به تحرکات تازه ای در سوریه زده و نیروها و تجهیزاتی 

در غرب سوریه مستقر کرده است.
طبق اخبار رس��انه های مختلف افس��ران عالی رتبه، 
جنگن��ده ه��ای پیش��رفته می��گ۳۱، هواپیماهای 
جاسوس��ی، نفربر و... وارد سوریه ش��ده و در مناطق 
پیرامونی لاذقیه استقرار یافته اند. همچنین نیروهای 
روسی به طور کامل کنترل فرودگاه لاذقیه را بر عهده 
گرفته و خبرگزاری رویترز عنوان کرده که پنج کشتی 
یگان دریایی روس��یه مجهز به موش��ک در آب های 
منطقه ای سوریه لنگر گرفته اند. همچنین بر اساس 
این اخبار مس��کو تلاش می کند تا س��امانه موشکی 
پیشرفته ضد جنگنده اس ای ۲۲ را به سوریه ارسال 
کند. علاوه بر این مس��کو برنامه هایی برای ارس��ال 
تجهیزات دیگر نیز در دستور کار دارد و خبرهایی هم 
مبنی بر برنامه ریزی برای انجام مانورهای دریایی در 
شرق دریای مدیترانه منتشر شده است. این در حالی 
است که مقامات آمریکایي و اروپایي) فرانسه، انگلیس 

و آلمان( سخنان هش��دار دهنده ای را نسبت به این 
اقدامات روس ها عنوان کرده اند. 

باراک اوباما، رییس جمه��ور آمریکا روز جمعه اعلام 
کرد: بشار اس��د افزایش حمایت روسیه را بدان علت 
خواستار ش��ده که در حال از دست دادن کنترل این 
کشور است. اوباما که در پایگاه نظامی فورت مید در 
شرق آمریکا و در سالگرد۱۱ سپتامبر سخن می گفت 
تاکید کرد: به رغم افزایش حضور نظامی روس��یه در 
 سوریه، واشنگتن مسیر عملیات خود علیه داعش را

در عراق و س��وریه تغییر نخواه��د داد. درباره چرایی 
ارسال نیرو و تجهیزات روسیه به سوریه در این مقطع 
زمانی حدس و گمانه های متفاوتی منتشر شده است.

برخی بر این عقی��ده اند که ولادیمی��ر پوتین زمانی 
تصمیم به افزای��ش فعالیت های نظامی در س��وریه 
گرفته که ارتش س��وریه رو به تضعیف است و داعش 
به نزدیکی های دمشق رسیده است؛ بنابراین روسیه 
برای مبارزه با تروریست ها و حفظ منافع خود، راسا 
وارد جنگ ش��د تا مانع از تکرار سناریوی لیبی شود. 
گفته های سرگئی لاوروف، وزیر امور خارجه روسیه 
در راستای تایید این دیدگاه است. لاوروف چند روز 
پیش در مسکو اعلام کرد که روسیه در حال فرستادن 

تجهیزات نظامی به سوریه، به منظور کمک به دولت 
اس��د برای مبارزه با داعش اس��ت و کارشناسانی به 
منظور کمک به آموزش ارتش س��وریه برای استفاده 
از این تجهیزات فرس��تاده شده اس��ت. اوباما نیز در 
 سخنرانی خود همان طور که اشاره شد عنوان کرده بود

این اقدامات در راس��تای افزایش حمایت از بشار اسد 
است.

در تکمیل این دیدگاه همچنین عنوان می ش��ود که 
پوتین در پی جلوگیری از فروپاش��ی ارتش و برتری 
نیروهای دولت سوریه در مقابل تروریست هاست و در 
مرحله بعد پیگیر راه حل سیاسی و تشکیل حکومت 
انتقالی بر مبنای توان و ساختارهای حکومت بشار اسد 
است. برخی دیگر هدف محدودتری برای ارسال نیرو 
 و تجهیزات عن��وان کرده اند. بر این اس��اس روس ها

تمایلی به درگیری جدی با تروریست ها ندارند و صرفا 
نمی خواهند تنه��ا پایگاه خود در دری��ای مدیترانه، 
 یعنی طرطوس را از دس��ت بدهند. علاوه بر این مسکو 
می کوشد جای پای خود را در س��وریه تثبیت کند تا 
قدرت بیشتری برای تحمیل راه حل سیاسی مدنظر 

خود در هر گونه محاسبات آینده داشته باشند.
اما هدف س��وم نیز که اش��پیگل آنلاین به آن اشاره 

کرده روس��یه در ح��ال اجرایی ک��ردن طرحی کلی 
برای آینده سوریه و تقس��یم آن به مناطق نفوذ میان 
جبهه ها و گروه های درگیر است. بر این اساس، روسیه 
می خواهد منطقه لاذقیه و بندر طرطوس را به عنوان 
پلی برای ارتباط با جهان خارج در کنترل اس��د نگه 
دارد و بخش بزرگی از بیابان های مرکزی سوریه نیز 
سهم مخالفان اس��د خواهد بود. این اهداف در حالی 
عنوان می شود که علاوه بر آمریکا، انگلیس و فرانسه 
نیز در پی ایفای نقشی فعال در بحران سوریه هستند. 
در این راستا لوران فابیوس، وزیر خارجه فرانسه روز 

جمعه عنوان کرد: اگر چه پاریس پروازهای شناسایی 
بر فراز سوریه انجام داده، اما تصمیم به حمله نظامی 
به داع��ش از اختیارات رییس جمهور اس��ت. این در 
حالی است که خود اولاند چند روز قبل عنوان کرده 
بود هیچ اقدامی در سوریه از جمله علیه گروه داعش 
نباید به تحکیم موقعیت بش��ار اس��د و حف��ظ او در 
قدرت منجر ش��ود. مجلس انگلیس نیز به نوبه خود، 
در ماه اکتبر، پیش��نهاد دیوید کامرون، نخست وزیر 
این کش��ور، در رابطه با آغاز عملیات نظامی در خاک 

سوریه را بررسی خواهد کرد.

نقشه پوتین برای بشار اسد و سوریه

آگهی مناقصه 

امیر احمد زند آور - شهردار فلاورجان 

شهرداری فلاورجان در نظر دارد به استناد مصوبه شماره 4/457 مورخ 1394/06/04 جهت اجرای پروژه زیر از طریق برگزاری مناقصه انتخاب پیمانکار نماید. 

پروژه خرید و پخش آسفالت معابر
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کلیات عملیات اجرایی شامل: 
1-خرید، حمل و تحویل آسفالت 12-0 و 19-0 در سطح شهر فلاورجان از قرار هر تن 2-تهیه و پخش قیر mc2 از قرار هر تن 3-لکه گیری معابر از قرار هر تن 4-پخش آسفالت بصورت روکش از قرار 

هر تن 5-تهیه، حمل، پخش، آبپاشی و کوبیدن بیس از قرار هر تن 6-سایر عملیات طبق دستور کارهای ارایه شده براساس فهرست بها راه و باند سال 1394

جهت کسب اطلاعات بیشتر به سایت اینترنتی www.falavarjan.ir مراجعه فرمایید. 

ترور بابک زنجانی در زندان؟ 
دبیر ش��ورای عالی مناطق آزاد می گوید: »دستگاه های اطلاعاتی و 
امنیتی بیشترین کوشش را می کنند تا مبادا آن زنجیره ای که بابک 
زنجانی به آن وصل است، او را در زندان بزنند.« به نوشته جماران؛ اکبر 
ترکان افزود: ما یک نقطه از این زنجیره را داریم و اگر آنها این یک نقطه 
را بزنند همه زنجیره گم و گور ش��ده و باعث می شود دیگر به جایی 
دسترسی نداشته باشیم و پولمان گم و گور شود.وی تاکید کرد: این 
حلقه های زنجیره به هم متصل است؛ مگر می شود ۶/۲ میلیارد دلار 

به یک فرد یک لا قبا داده شود.

4 نگرانی سایبری مهم آمریکا
بر اساس گزارشی که جیمز کلاپر، مدیر اطلاعات ملی ایالات متحده 
برای کمیته منتخب اطلاعاتی آمریکا تهیه کرده، روسیه، چین، ایران 
و کره شمالی در صدر فهرس��ت نگرانی های سایبری کاخ سفید قرار 
دارند. آمریکا مدعی است که این کشورها در حال ارتقای توانمندی ها 
و قابلیت های خود برای حمله به سیستم های رایانه ای ایالات متحده 

و سرقت اطلاعات حساس و ارزشمند هستند.

انتقاد شدید سردار نقدی 
به صنعت خودرو

رییس سازمان بسیج مستضعفان در نشست صاحبنظران اقتصادی با 
موضوع اقتصاد مقاومتی که در پادگان شهید برونسی برگزار شد، گفت: 
اگر غربی ها وارد اقتصاد ایران شوند اقتصاد مصرفی را ارائه خواهند کرد 
نه اقتصاد تولیدی و شروع به ساخت مراکز خرید می کنند و هرگز برای 
راه اندازی صنایع و توسعه علم تلاش نخواهند کرد، بلکه هدف آنها پارو 
کردن سرمایه ما و ترویج فرهنگ فساد و سبک زندگی غربی است. وی با 
اشاره به اینکه اگر آنها را زیرفشار نیز قرار دهیم تکنولوژی قدیمی خود را 
به ما خواهند داد و نه فناوری روزشان ادامه داد: نمونه بارز آن را می توان 
 در صنعت وابسته خودرو سازی شاهد باشیم که پس از ۵۰ سال هنوز به 
هیچ وجه توان رقابت با قدرت های خارجی را ندارد و با کوچک ترین 
تنش متوقف می ش��ود و زمی��ن می خورد و این نتیج��ه یک اقتصاد 

عاریتی است.

 ادامه واردات خاک  اره، سنگ  پا 
نان خشک، بند شلوار و ملاقه

آمارهای رس��می نش��ان می دهد در دولت یازدهم تغییر اساسی در 
مدیریت واردات کشور ایجاد نشده اس��ت. به گزارش مشرق، واردات 
ملاقه، بیل، سنگ پا، چوب اره، سنجاق قفلی، داس و ... در 8 سال دولت 
قبل نشان می دهد در آن س��ال ها به علت مدیریت نامناسب، بخش 
زیادی از منابع ارزی کشور صرف واردات کالاهایی شده که تولید آنها 
در داخل کشور میسر بوده، اما واردات بی رویه این اجناس، فرصت های 
شغلی فراوانی را از اقتصاد کشورمان گرفته،در حالی که در دولت یازدهم 
همچنان کالاهای عجیب و غریب و غیرضروری به کشور وارد می شود.

کوتاه از ایران

بدین وسیله شرکت تعاونی مسکن فرهنگیان برخوار به 
اطلاع کلیه ی اعضای محترم می رساند دومین مجمع 
عموم�ی ب�ه طور ف�وق الع�اده در روز دوش�نبه مورخ 
1394/7/6 رأس س�اعت 16:30 در مح�ل آم�وزش و 

پرورش شهرستان برخوار برگزار می گردد.
دستور جلسه

1- تعیین خط مشی آینده شرکت
2-برگزاری انتخابات هیأت مدیره و بازرسان

تذک�ر: اف�رادی که برگ�ه ی وکالت س�ایر فرهنگیان 
عضو را در دست دارند برگه های مربوطه را تا تاریخ 

1394/6/31 به دفتر شرکت تحویل نمایند.
هیأت مدیره شرکت تعاونی مسکن فرهنگیان 
شهرستان برخوار

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
در خص�وص پرون�ده کلاس�ه 233/94 خواه�ان مرتض�ی 
محم�دی دادخواس�تی مبن�ی بر مطالب�ه وجه ب�ه طرفیت 
عل�ی م�رادی تقدی�م نموده اس�ت وق�ت رس�یدگی برای 
روز چهارش�نبه م�ورخ 94/07/27 س�اعت 4/30 عصر تعیین 
گردی�ده، با توجه به مجهول المکان بودن خوانده حس�ب 
تقاض�ای خواه�ان مرات�ب در جرای�د منتش�ر، ت�ا خوانده 
قبل از وقت رس�یدگی به این ش�عبه مراجعه و نس�خه ثانی 
دادخواست و ضمائم را اخذ نماید. در صورت عدم حضور 
 وق�ت رس�یدگی ابلاغ ش�ده تلقی و تصمی�م مقتضی اتخاذ

 می شود.   م الف/17604
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آگهی مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده
نوبت دوم

آیاحادثهمسجدالحرامعمدیبود؟



13بازار روز تحت نظارت شهرداری اصفهان فعال است 
سوء استفاده از نام بازارهای روز کوثر 

استقبال شهروندان از بازارهای روز کوثر شهرداری باعث شده تا 
سودجویان، بازارهایی شبیه به بازارهای روز شهرداری با کیفیت 

نامناسب در سطح شهر راه اندازی کنند.
مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری در این 
رابطه خاطرنشان کرد: با توجه به جایگاهی که تا کنون بازارهای 
روز ش��هرداری اصفهان در میان مردم ایجاد کرده و توانس��ته 
اعتماد شهروندان را کسب کند، متاس��فانه برخی با استفاده از 
نام کوثر، اقدام به راه اندازی بازارهایی ش��بیه به بازارهای روز 
کوثر ش��هرداری اصفهان کرده اند که خدمات مطلوبی هم در 

آنها ارائه نمی شود.
اصغر کشاورز با تاکید بر اینکه  در حال حاضر 13 بازار روز کوثر 
تحت نظارت ش��هرداری اصفهان مش��غول به فعالیت هستند، 
گفت: تمام فعالیت های این بازارها توس��ط بازرس��ان سازمان 
میادین و ساماندهی مشاغل ش��هری شهرداری مورد بررسی و 

نظارت قرار می گیرد.
وی از پیگیری ش��هرداری اصفهان برای برخورد با سودجویان 
گفت و تصریح کرد: در این راس��تا پیگیری ه��ای لازم به عمل 
آمده، با این حال از ش��هروندان درخواس��ت می ش��ود هنگام 
 مراجعه به فروش��گاه هایی که تحت عنوان ب��ازار کوثر فعالیت

می کنند، به ن��ام ش��هرداری اصفه��ان و س��ازمان میادین و 
ساماندهی مشاغل شهری شهرداری اصفهان توجه کنند.

مدیرعامل س��ازمان میادین و س��اماندهی مش��اغل ش��هری 
ش��هرداری اصفهان همچنی��ن ادامه داد: ش��هرداري اصفهان 
درطول 14 س��ال گذش��ته توانس��ته اس��ت با نظم بخشیدن 
ب��ه بازاره��اي روز، عرض��ه کالا ب��ه ن��رخ تضمی��ن ش��ده را 
 گس��ترش دهد تا علاوه ب��ر حفظ نظم عرض��ه و تقاض��ا، به واژه

 مش��تري مداري، حفظ حقوق مصرف کنن��ده و حمایت از آن 
جامه عمل بپوشاند.

اصغرکش��اورز بی��ان ک��رد: در حقیق��ت بازاره��ای روز حلقه 
 اتص��ال مس��تقیم تولیدکنن��دگان و مراکز عمده فروش��ی با 
مصرف کنندگان در جهت رفاه حال ش��هروندان خواهد بود و 
زمینه ساز جلوگیری از ایجاد واحدهای پراکنده و سیار میوه و 
 تره بار، تعدیل قیمت ها و حذف واس��طه گری های غیراصولی

  است. 
از طریق این بازارها مایحتاج عمومی و سبد کالای خانوار و سایر 
نیازهای ضروری مردم با کیفیت، قیمت مناسب، بدون واسطه 

و با نظارت در اختیار شهروندان قرار می گیرد. 
وی گفت: از سال 1389 بازارهای روز کوثر جهت عرضه مستقیم 
میوه و تره بار، فرآورده های پروتئینی و لبنی، خوار و بار، کالاهای 
بازرگانی و به طور کلی مایحتاج عمومی و سبد کالای خانوار در 
نقاط مختلف شهر احداث شده که در حال حاضر با بررسی های 
انجام شده بازارهای روز توانس��ته همواره با موفقیت و تحصیل 

رضایت مردم همراه شود.
کش��اورز با اش��اره به جایگاه خاص بازارهای روز کوثر در میان 
مردم گفت: تن�وع ک�الا ، کاهش قیمت کالا ، کاه�ش آلودگ��ي 
ه�وا، حذف واسطه هاي غیرضروري، کمك در بهب�ود  تراف�یك  
شه�ري و کاهش سفرهای درون شهری، تثبیت قیمت ک�الا در 
مناطق مختل��ف شه�ري و ...  از مزایای فروشگاه های شهرداری 
اصفهان است که به همین دلایل با استقبال شهروندان مواجه 

شده است.
 وی افزود: این بازارها به صورت روزانه توس��ط بازرسان از نظر 
کیفیت محصولات، قیمت ها و میزان رضایت مردمی بررسی و 
نظارت می شود. به گفته مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی 
مشاغل شهری شهرداری اصفهان، طبق برنامه ریزی های انجام 
ش��ده مهم ترین اصل در مجموعه بازارهای کوثر کیفیت بالا و 
قیمت مناسب است که در برخی از کالاها تا 40درصد پایین تر 

از قیمت سطح شهر است.

  اسامی بازارهای تحت نظارت شهرداری اصفهان 
بازار روز کوثر ی��ك: خیابان کاوه، س��ه راه ملك ش��هر مقابل 
کلانتري 19، بازار روز کوثر2: سپاهان شهر، بلوار غدیر، ابتداي 
خیابان فاتح، بازار روز کوثر3: خیابان امام س��جاد علیه السلام، 
خیابان ش��هید کیاني، ب��ازار روز کوثر4: خیاب��ان زینبیه، بعد 
از چهاراه عاش��ق اصفهاني، جنب ش��هرداری منطقه 14، بازار 
روز کوث��ر5: خیابان جي، خیابان همدانیان، ب��ازار روز کوثر 6: 
اتوبان ش��هید میثمي، حدفاصل ش��هرك ولي عصر و امیریه، 
بازار روز کوثر 7: چهارراه هفتم محرم، خیابان مس��جد س��ید 
جنب ساختمان قائمیه، بازار روز کوثر 8: خیابان امام خمیني، 
خیابان امام رضا علیه السلام، ابتداي خیابان حسین آباد، بازار 
روز کوثر 9 : تم��دن خیابان معراج، جنب پل تم��دن، بازار روز 
 کوثر10: بزرگراه شهید اردس��تاني، ابتداي خیابان شیخ طوسي

)24 متري دوم(، ب��ازار روز کوث��ر11: خیابان ام��ام خمیني، 
جنب پارك قلمستان، ابتداي خیابان بابك، بازار روز کوثر12: 
خیابان کاوه، خیابان غرضي، روبروي 36 متر باغ فدك، بازار روز 
کوثر13: خیابان امام خمیني، ابتداي خیابان بهارستان غربي، 

شهرك کوثر.

 خبر
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گروه شهر
ام��روز زیرس��اخت های فیزیک��ی مهم ترین و 
ضروری تری��ن نیازه��ای زندگ��ی ش��هری 
یك ش��هروند هس��تند، اما ب��ا ورود به ش��هر 
 هوش��مند،پنجره ای ب��ه دنیای جدی��دی باز 
می ش��ود تا ش��هروندان زندگی باکیفیت تر و 
آسان تری را تجربه کنند. در ش��رایطی که اصفهان 
به عن��وا ن یکی از پنج ش��هر هوش��مند کش��ور در 
 همایش »شهر هوشمند؛ زیرس��اخت و فرصت های

س��رمایه گذاری« انتخاب ش��ده، مولفه های ش��هر 
هوشمند می تواند محورهای کلیدی پنجمین برنامه 

پنج ساله شهر اصفهان 1400 شود.  
»ش��هر هوش��مند«، »ش��هر الکترونیك« و »شهر 
مجازی« واژه هایی هستند که شهروندان را به زندگی 
در شهری جدید دعوت می کنند؛ شهری که با شهر 
کنونی که در آن زندگی می کنند ش��باهتی ندارد و 
خرید، پرداخت حساب ها و برگزاری جلسات آنلاین 

از ویژگی های آن است.
ای��ن ش��هر، ش��هری ش��بانه روزی اس��ت و ام��ور 
ش��هری در آن 24س��اعت جری��ان دارد، همچنین 
 در شهر هوش��مند برای ش��هروندان فرصتی فراهم 
می شود تا  در هر زمان و هر مکان از طریق اینترنت 
به خدمات آموزش��ی، تفریح��ی، تج��اری، اداری و 
بهداش��تی موردنیاز خود دسترس��ی پیدا کنند. در 
شهر هوشمند پلیس نیز همیشه در دسترس است و  
ناامنی های به وجود آمده در سریع ترین زمان ممکن 

بررسی می شود.
وقتی بیش��تر کاره��ا را بت��وان از طری��ق اینترنت و 
در منزل انج��ام داد، زندگ��ی راحت تر می ش��ود و 
 رفت وآمدهای شهری به حداقل می رسد، همچنین 
محیط زیست شهری کمتر تخریب شده و محیطی 
زیباتر و طبیعی ت��ر برای زندگی ش��هروندان فراهم 

خواهد شد.
شهرها، براساس میزان استفاده از خدمات الکترونیك 
طبقه بندی می ش��وند و ایجاد ش��هرهای هوشمند 
یکی از مهم ترین اهداف فناوری اطلاعات اس��ت که 
شهرداری ها نقش مهمی در تحقق آن دارند. یك شهر 
هوشمند متناسب با گس��ترش فناوری های نوین و 
افزایش تقاضای شهروندان با امکانات جدید طراحی 
می شود، در واقع این ش��هر پنجره ای به سوی دنیای 
جدیدی است که در آن شهروند زندگی باکیفیت تر و 

ساده تری را تجربه می کند. 
اصفهان در همایش »ش��هر هوش��مند؛ زیرساخت 
و فرصت های س��رمایه گذاری«، به عن��وان  یکی از 
پنج شهر هوش��مند کش��ور انتخاب ش��د و ارومیه، 
تبریز، تهران و مشهد نیز چهار ش��هر دیگری بودند 

که به همراه اصفهان تندیس ش��هر هوشمند کشور 
را دریافت کردن��د. همزمانی این انتخ��اب با تدوین 
پنجمین برنامه پنج ساله شهر اصفهان1400، توجه 
به مولفه های شهر هوشمند در این برنامه را ضروری 
می س��ازد.   روابط عمومي س��ازمان فاوا گزارش داد 
که  مدیرعامل س��ازمان فناوری اطلاعات شهرداری 
اصفهان با اشاره  به طراحي 48 شاخص مختلف برای 
 ارزیابي شهرهاي کشور در معرفي شهر هوشمند، گفت: 
ش��اخص هاي این همایش بر اس��اس  شاخص هاي 
شهرهاي هوش��مند بین المللي 2014  و  استاندارد 
ای��زو 37120 در زمین��ه خدمات ش��هری وکیفیت 
زندگی طراحي و به ش��هرداري ها و  استانداري هاي 
هر استان اعلام شده بود تا بر اساس آن، شهرهاي برتر 

به همایش معرفی شوند.

   ارائ�ه گ�زارش »اصفه�ان در مس�ير 
هوشمندسازي؛ چالش ها و فرصت ها«

وحید حیدریان به پیگیري و همکاري حوزه فناوري  
اطلاعات اس��تانداري و دانشگاه صنعتي برای حضور 
ش��هرداري اصفهان در ای��ن همایش اش��اره کرد و 
افزود: پیش از ش��رکت در این همای��ش، فرصت ها 
و تهدیدهاي ش��هر اصفهان و اقدامات اس��تانداري، 
شهرداري و سایر دستگاه هاي اجرایي استان در حوزه 
فناوري اطلاعات و ارتباطات به هم��راه راهکارهاي 
دانشگاه صنعتي اصفهان برای توسعه شهر هوشمند، 
توس��ط س��ازمان فاوا تدوین و جمع بندي و در روز 
همایش با عنوان »اصفهان در مسیر هوشمندسازي؛ 

چالش ها و فرصت ها« ارائه شد.
به گفت��ه وی، ایج��اد زیرس��اخت برای پیش��رفت 
پایدار، ارتقای کیفیت زندگی، محیط زیست پاك و 
توانمندسازی اقتصاد مقاومتی شعار این همایش بود.

  برنامه ریزی برای دستيابی به شاخص های 
شهر هوشمند 

 مدیرعامل س��ازمان فناوری اطلاع��ات و ارتباطات 
ش��هرداری اصفهان با اش��اره به  حرکت اصفهان در 
مسیر شهر هوش��مند، عنوان کرد: برای تحقق کامل  
شهر هوشمند در اصفهان، باید در واحد آمار معاونت 
برنامه ریزي، پژوهش و فناوري اطلاعات شهرداري 
اصفهان در مورد ش��اخص هاي ش��هر هوش��مند و 
وضعیت آنها برنامه ریزي شود و سازمان فاوا در این 

زمینه آماده همکاري است.
وي گفت: به دلیل تقارن تدوین برنامه پنج ساله  شهر 
اصفهان با این دستاورد، پیش��نهاد مي شود که این 
برنامه با در نظر گرفتن مؤلفه هاي ش��هر هوش��مند 

تدوین شود.

   تعام�ل و ه�م افزای�ي همه دس�تگاه هاي 
اجرایي برای دستيابی به شهر هوشمند 

 حیدریان گف��ت: امید اس��ت با هم��کاري، تعامل و 
هم افزایي همه دستگاه هاي اجرایي در مسیر تحقق 

ش��هر هوش��مند اصفهان گام برداش��ته و در آینده 
اقدامات موثرتري انجام شود.

  اپليکيش�ن های�ی ک�ه کيفي�ت زندگ�ی 
شهروندان را ارتقا می دهند 

اپلیکیشن ها یکی از ضرورت های زندگی در شهرهای 
هوش��مند  هس��تند که کیفیت زندگی ش��هروندان 
را که یکی از ش��عارهای همایش»ش��هر هوشمند؛ 
 زیرس��اخت و فرصت ه��ای س��رمایه گ��ذاری« بود

ارتقا می دهند.
 با استفاده از آنها می توان نزدیك ترین پارکینگی را 
که در مسیر تردد شهروندان قرار دارد، به آنها معرفی 
کرد. استفاده از برنامه های نرم افزاری مسیریابی نیز 
یکی دیگر از ضرورت های ش��هرهای هوشمند است 
که با اس��تفاده از آن می ت��وان بهترین مس��یر را به 
شهروندان ارائه داد و به نتایجی نظیر صرفه جویی در 
وقت، کاهش حجم ترافیك و کاهش آلودگی هوا در 

شهر دست یافت.

  اطلاع رسانی به شهروندان از طریق تلفن همراه 
برای انتخاب مسير بهتر

مدی��ر مرکز مدیری��ت و کنترل ترافیك ش��هرداری 
اصفهان با بیان اینکه با توس��عه فعالیت های جدید 
در این مرکز بحث اطلاع رسانی همزمان نیز از طریق 
تلفن همراه به شهروندانی که در حال انتخاب مسیر 
هس��تند تحقق می یابد، عنوان کرد: به ش��هروندان  
اطلاع رسانی می شود تا مسیرهایی را انتخاب کنند 
 که ترافیك کمت��ری دارد و برنام��ه کاربردی آن در 

تلفن های همراه قابل نصب است.
همایون یزدان پن��اه گفت: در تصاوی��ری که در این 
 برنام��ه از تقاط��ع ها و ترافیك ش��هر نمای��ش داده 
م��ی ش��ود، تقاطع های��ی که ب��ا مش��کل ترافیکی 
مواجه هس��تند با رنگ قرمز به نمای��ش درمی آیند 
و شهروندان می توانند مس��یر بهتری را که ترافیك 

کمتری دارد انتخاب کنند.
اپلیکیشن های امکانات شهری از دیگر فناوری های 
ش��هرهای هوش��مند اس��ت که در زندگی به کمك 
ش��هروندان می آیند. ای��ن برنامه ه��ای کاربردی به 
ش��هروندان کمك می کند در نگه��داری از امکانات 
ش��هری نظی��ر درختان و فضای س��بز و ش��یرهای 
آتش نش��انی نقش مهمی را ایفا کنند. نرم افزارهای 
راهنما از دیگر اپلیکیش��ن های مورد نیاز ش��هرهای 
هوش��مند هس��تند که اطلاعاتی در زمینه موزه ها، 
 پارك ه��ا و رس��توران ها در اختی��ار ش��هروندان 

قرار می دهند. 

برنامه اصفهان 1400 براساس مولفه های شهر هوشمند تدوین شود

دنیای جدید برای زندگی باکیفیت تر و آسان تر
       اصفهان؛ یکی از 5 شهر هوشمند کشور

�ی
دان�

 یز
�لا
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مراکز معاینه فنی با اولوی��ت کاهش آلودگی 
هوا و افزایش ضریب ایمنی شهروندان راه اندازی 

شده است.
 در ش��رایطی که خودروهای غیراس��تاندارد 
بسیاری درسطح شهر تردد می کنند، معاینه 
فنی یك بار در س��ال، تنها وس��یله نظارت مدیریت 
ش��هری و پلیس برای اطمینان از صحت و س��لامت 
خودروهاس��ت و اگ��راز این اب��زار نظارتی درس��ت 
 استفاده شود، ش��اهد کاهش تصادف و آلودگی هوا 

خواهیم بود.

  تاثير معاینه فنی مستمر در کاهش آلودگی
رییس س��تاد مرکزی معاینه فنی خودرو شهرداری 
اصفه��ان عنوان ک��رد: معاین��ه فنی خودرو تس��ت 
وضعیت ظاهری و فن��ی خودرو را انج��ام می دهد، 
اما بیش��ترین مش��کل، بحث آلودگی هوا و گازهای 

خروجی حاصل از آلایندگی هاست.
جمش��یدیان گفت: در س��ال های گذش��ته شاهد 
بیشترین مراجعات برای معاینه فنی خودروها بوده ایم 
که  با پنج ساله کردن قانون مراجعه خودرو به معاینه 

فنی، این روند مراجعه کاهش یافته است.

به گفته وی، معاینه فنی مستمر در کاهش آلودگی 
هوا موثر است و درگذشته حدود 80 درصد آلودگي 
هوای کلانش��هرها ناش��ي از وس��ایل موتوری بوده 
اس��ت که با معاینه فنی مس��تمر و صحیح مي توان 
 این آلودگ��ي را کاه��ش داد، اما متاس��فانه این کار

مستمر نیست.
جمشیدیان خاطرنشان کرد:  اگر معاینه فنی خودرو 
به ص��ورت صحیح و منظ��م انجام ش��ود، تصادفات 

کاهش می یابد.
رییس ستاد مرکزی معاینه فنی خودروی شهرداری 
از وجود 9 مرکز معاینه فنی خودرو در اصفهان خبر 
داد و عنوان کرد: اکنون 9 مرک��ز و 14خط مکانیزه 
معاینه فنی برای خودروها داریم که  ظرفیت معاینه 

فنی 3 هزار خودرو را در یك شیفت کاری دارد.

   افزایش سن معافيت معاینه فنی و تهدید 
آلاینده ها

جمش��یدیان گفت: کاه��ش آلودگ��ی خودروهای 
تولیدی، انجام مداوم معاینه فنی، بالا بردن کیفیت 
سوخت و معرفي منابع جدید براي سوخت خودروها 
از تجربه های جهانی برای کاهش آلودگی هواست که 

بهتر است در کلانشهرها ازاین تجارب استفاده شود، 
اما این امر محقق نشده است و خودروهای بی کیفیت 

همچنان در سطح شهر به راحتی تردد می کنند.
رییس س��تاد مرکزی معاینه فنی خودرو شهرداری 
اصفهان افزود: یکی از مش��کلاتی که بعد از سال 90 
داش��تیم، مصوبه مجلس برای معافیت خودروهای 
نو از معاینه فنی برای مدت پنج س��ال بود، در حالی 
که افزایش س��ال های معافیت از معاینه فنی سبب 

افزایش آلودگی هوا شده است.
به گفت��ه وی، ب��ر اس��اس نظ��ر کارشناس��ان این 
حوزه ، اس��تانداردهای فن��ی خودروه��ا اصلا قابل 
مقایس��ه با خودروهای کش��ورهای پیشرفته نیست 
که بتوانیم ب��رای معاین��ه فنی، پنج س��ال معافیت 
 قائل ش��ویم و بای��د کیفی��ت قطع��ات و تکنولوژی 

را بالا ببریم.
  جمش��یدیان تاکید ک��رد: برخ��ی ازکش��ورها هر 
پنج س��ال، خودروه��ا را از رده خ��ارج می کنند، اما 
درکش��ور ما تصویب افزایش معاینه فنی از دو سال 
به پنج س��ال بس��یاری از مباحث ایمنی را زیرسوال 

برده است.
 رییس س��تاد مرکزی معاینه فنی خودرو شهرداری 

اصفه��ان گفت: ب��ا افزای��ش معافی��ت معاینه  فنی 
خودروهای جدی��د از دو س��ال به پنج س��ال برای 
خودروهای س��ال 90 ب��ه بعد، معاین��ه فنی خودرو 
در مراکز مکانیزه ش��هرداری کاهش یافته و هرسال 

نسبت به سال گذشته از این آمار کاسته می شود.
جمش��یدیان با ابراز نگران��ی از افزای��ش آلاینده ها 
تصریح کرد: درصورتی که مراجعه خودروها به مراکز 
معاینه فنی کاهش یابد، روزهای پاك در سال کمتر 

خواهد بود.
ب��ه گفت��ه وی، ای��ن مصوب��ه یک��ی از عجیب ترین 

تصمیمات ضد  محیط  زیس��تی بوده که سبب  تردد 
خودروهای بی کیفیت در سطح شهرها شده است.

وی در پایان خواستار این شد که در هر استانی ستاد 
مرکزی معاین��ه فنی خودرو برای نظ��ارت و کنترل 
مراکز معاینه فنی خودروها تش��کیل شود تا میزان 
تخلفات کاهش یابد و در زم��ان معافیت تجدیدنظر 

شود. 
وی تاکید کرد: این مدت  به دو س��ال کاهش یابد و 
سپس از تردد خودروهای فاقد گواهی فنی در درون 

و بیرون شهرها جلو گیری شود.

با کاهش مراجعه به مراکز معاینه فنی ؛

روزهای  ناسالم سال افزایش می یابد

مناطق
گروه شهر
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آغاز عمليات احداث تقاطع غير همسطح 

منــطقـه
اشکاوند 

 ایمنا: مدیر منطقه 6 شهرداری اصفهان با اعلام 
آغاز عملیات احداث تقاطع غیرهمسطح اشکاوند، گفت: 
این تقاطع بخش��ی از رینگ حفاظتی چهارم شهر را نیز 
دربر می گی��رد.  فضل الله محلوج��ی در توضیح عملیات 
این پروژه تصریح کرد: میداني در اطراف پل اشکاوند براي 
هدایت خودروها ظرف دو ماه احداث می ش��ود و سپس 
مس��یرهاي ویژه تردد پل اش��کاوند آزادس��ازي و تقاطع 
غیرهمس��طح به صورت زیرگذر احداث خواهد شد. وی 

با بیان اینکه تقاطع غیرهمسطح اشکاوند ورودی رینگ 
 چهارم و حفاظتی ش��هر اصفه��ان را پوش��ش می دهد، 
اظهار داشت: تقاطع غیرهمس��طح اشکاوند با تخصیص 
 اعتباری بالغ ب��ر 140میلی��ارد ریال درحال اجراس��ت. 
مدیر منطقه 6 شهرداری اصفهان تاکید کرد: با احداث این 
پل، شاهد کاهش خطرات ناشی از تصادفات و روان سازی 

ترافیك در ورودی شهر خواهیم بود.
تکميل عمليات اجرایي خيابان ابوریحان 

منــطقـه
شرقي تا پایان سال 

 ایمنا: مدی��ر منطقه 14 ش��هرداري اصفهان 

اعلام کرد: عملیات اجرایي خیابان ابوریحان شرقي تا پایان 
سال جاري تکمیل مي شود. حسین کارگر گفت: عملیات 
اجرایي باند شمالي خیابان ابوریحان حدفاصل خیابان هاي 
بعثت تا لاله شمالي به طول 800 متر در دست اجراست. 
وي با اش��اره به اینکه عملیات اجرایي باند جنوبي خیابان 
ابوریحان تکمیل شده اس��ت، افزود: عملیات احداث باند 
ش��مالي این خیابان تاکنون 20 درصد پیش��رفت داشته 
است. مدیر منطقه 14 ش��هرداري اصفهان تصریح کرد: 
احداث این خیابان علاوه بر نوس��ازي بافت فرس��وده این 
منطقه، در کاهش ترافیك خیابان هاي بعثت، لاله شمالي و 

عاشق اصفهاني غربي بسیار تاثیرگذار است. کارگر به خیابان 
سازي خیابان جلوان اشاره کرد و ادامه داد: خیابان سازي 
خیابان جلوان نیز از ابتداي مهرماه آغاز مي شود. وي اضافه 
کرد: خیابان سازي خیابان عاشق اصفهاني حدفاصل میدان 
جوان تا حریم قانوني منطقه 14 نیز در مرحله مناقصه است 
و پس از انتخاب پیمانکار، عملیات اجرایي آن آغاز مي شود.
بازدی�د اعضای ش�وراي اس�لامی ش�هر 

منــطقـه
اصفهان  از پروژه هاي عمرانی منطقه 15 

اعض��ای ش��وراي اس��لامی ش��هر اصفه��ان  
 از پ��روژه ه��اي عمران��ی منطق��ه 15 بازدی��د کردن��د. 

به گزارش روابط عمومی ش��هرداری منطق��ه 15،  مدیر  
منطقه 15شهرداری اصفهان  گفت: پروژه های در دست 
اقدام شهرداری در قالب برنامه های میان مدت و بلندمدت 
پیش بینی ش��ده اند که اکن��ون در حال اجرا هس��تند و 
پیشرفت فیزیکی مطلوبی دارند. مختاریافزود: از پیاده روسازی 
خیابان های فجر، سردار باقری، طالقانی و از خیابان سازی های 
ضلع شرقی بلوار آب و ضلع غربی کندرو ارغوانیه، احداث 
توقفگاه اغوانیه »BRT«، احداث پارك شهرك مروارید، 
مجموعه سرپوش��یده پزوه و اکیپ های فعال زیرسازی و 

روکش آسفالت معابر سطح منطقه بازدید شد .

 ایمنا: سرپرس��ت اصفهان کارت ش��هرداری اصفهان گفت: از ابتدای مهرماه به مدت س��ه ماه،
آن دسته از شهروندانی که کرایه تاکسی خود را با اصفهان کارت پرداخت کنند ، از سوی راننده 
تاکسی 5 درصد تخفیف می گیرند. فرهاد گلی با اعلام این خبر تصریح کرد: سازمان تاکسیرانی 
علاوه بر پرداخت  5 درصد کرایه تخفیف داده شده توسط رانندگان ، 5 درصد نیز تشویقی استفاده 
از سامانه هوشمند تاکسی را ارائه می کند. وی تاکید کرد: این طرح با همکاری معاونت حمل و نقل 
و ترافیك، معاونت اداری و مالی و سازمان تاکسیرانی شهرداری اصفهان با هدف افزایش رغبت 

استفاده از پرداخت الکترونیکی با اصفهان کارت از اول مهرماه به مدت سه ماه اجرا می شود.

  سرپرست اصفهان کارت شهرداری اصفهان اظهار داش��ت: در حال حاضر در اتوبوس، تاکسی، 
 باغ پرندگان، باغ گل ها، ایس��تگاه های دوچرخه، پارکینگ های طبقاتی متعلق به شهرداری و 
تله کابین تراکنش ها با اصفهان کارت انجام می شود. وی با اشاره به اینکه بحث در دسترس بودن 
محل هاي ش��ارژکارت بلیت الکترونیك همواره یکي از دغدغه هاي ش��هروندان اصفهاني بوده 
 است و آنها از تعداد کم محل هاي شارژکارت بلیت الکترونیك انتقاد دارند، ادامه داد: هم اکنون 
300 نقطه محل شارژکارت بلیت الکترونیك در اصفهان وجود دارد که از  مهر ماه، 2 هزار نقطه به 

شبکه شارژکارت بلیت الکترونیك در اصفهان افزوده مي شود.

ایمنا: مسوول ستاد اقامه نماز شهرداري اصفهان از برگزاري اختتامیه ششمین دوره جشنواره نماز 
و نیایش ویژه کارکنان شهرداري و خانواده هاي آنها امروز، 25 شهریورماه خبر داد.  

حجت الاسلام نیلي پور گفت: ششمین دوره جشنواره نماز و نیایش ویژه کارکنان شهرداري و 
خانواده هاي آنها با حمایت شهردار و مجموعه مدیریت اداري و رفاه شهرداري اصفهان برگزار شده 
است. وي افزود: اختتامیه ششمین دوره جشنواره نماز و نیایش ویژه کارکنان شهرداري و خانواده هاي 
آنها  امروز با حضور تمام شرکت کنندگان این جشنواره در بخش هاي مختلف در سالن اهل البیت 

واقع در خیابان نشاط  برگزار مي شود.

مسوول ستاد اقامه نماز شهرداري اصفهان با اشاره به بخش هاي مختلف این جشنواره، عنوان کرد: 
جشنواره امسال در قالب هاي گوناگون همچون کلاس هاي آموزشي موضوع تفسیر سوره حجرات 
با حضور 260 نفر از کارمندان شهرداري برگزار شد که قرار است در مراسم اختتامیه این دوره از 

جشنواره به 26 نفر برتر جوایزي با حضور شهردار اصفهان اهدا شود.
حجت الاسلام نیلي پور با اشاره به برگزاري مسابقه حفظ و مفاهیم زیارت امین الله ادامه داد: بیش 
از 400 نفر در این بخش شرکت کردند که آزمون آن در 19 تیرماه  در خیمه گلستان شهدا برگزار 

شد و در اختتامیه این جشنواره به 33 نفر برگزیده جوایزي اهدا می شود.

سرپرست اصفهان کارت شهرداری اصفهان خبر داد؛

5درصد تخفيف  با استفاده از اصفهان کارت 
مسوول ستاد اقامه نماز شهرداري اصفهان خبر داد؛

برگزاری اختتاميه ششمين دوره جشنواره نماز و نيایش 
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حضور مهمانان خارجی از گوشه و کنار جهان در دیار 

دی
 اس

ین
نصف جهان اتفاق جدیدی برای اصفهان نیست؛ اما حس

پس از توافق اولیه هسته ای این حضور چشمگیر شده 
و هفته ای نیست که چشم اصفهان به جمال هیات 
های اروپایی روشن نش��ود؛ دور جدید حضور هیات 
های خارج��ی در اصفهان می تواند س��ر منش��أ تحولات 
اقتصادی- تجاری در استان باشد و انتظار عموم جامعه نیز 
بروز رشد و ش��کوفایی اقتصادی و تجاری است. مدیریت 
استان نیز در راستای اداره هرچه بهتر این هیات ها کمیته ای 
در اتاق بازرگانی اصفهان تش��کیل داده تا در زمینه جذب 
س��رمایه گذاران و برقراری تعامل با بخش های خصوصی 
خارجی و داخلی امور را به بهترین نحو ممکن مدیریت کند.  
ضمن اینکه استاندار نیز از آغاز  به کار کمیته روابط بین الملل 
 در اس��تانداری اصفهان خبر داده است. حضور این گروه ها 
می تواند زمینه ساز فرصت های اقتصادی در کشور باشد، اما 
 باید به این نکته توجه داش��ت که حضور ای��ن هیات ها و 
سرمایه گذاری آنها به تولید داخلی آسیب یا خللی وارد نکند؛ 
ضمن اینکه به صرف بازدید از مراکز تایخی-فرهنگی اصفهان 
محدود و در حد حرف و عکس یادگاری باقی نماند. از دیگر 
 س��و با در نظر نداش��تن ملاحظات تولید داخ��ل، امضای 
تفاهم نامه با هیات های اروپایی در ایران می تواند تهدیدی 
برای صنعتگران ایرانی محسوب شود؛ صنایع کشور و استان 
به دلیل زیر ساخت های فرسوده، دریافت وام های سنگین، 
کاهش قدرت خرید مردم و نبود سرمایه در گردش، نه تنها 
قدرت رقابت با صنایع خارجی را ندارند، بلکه در صورت لحاظ 
نشدن ملاحظات تولید کنندگان داخلی با مشکلات بیشتری 
مواجه می شوند. پیش از توافق اولیه هسته ای در دولت دهم 
و یازدهم نیز اصفهان شاهد مهمانان اروپایی و هیات های 
اقتصادی همراه زیادی بوده است؛ باید منتظر ماند و دید چه 

میزان از مذاکرات در عمل نتیجه بخش می شود.  

  رونق چشمگیر صنعت گردشگری اصفهان
علی ایرانپ��ور، نماینده م��ردم مبارکه و عضو کمیس��یون 
کش��اورزی، آب و منابع طبیعی مجلس در گف��ت و گو با 
اصفهان زیبا معرفی جاذبه های فرهنگی، تاریخی و هنری 
اصفهان را یکی از مهم ترین دستاوردهای سفر هیات های 
اروپایی به اصفهان عنوان می کند و م��ی گوید: با توجه به 

ظرفیت های بزرگ و بی نظیر اصفهان در حوزه گردشگری، 
معرفی اصفهان می تواند زمینه رونق صنعت گردشگری و 

حضور گردشگران خارجی را فراهم کند.
 نماینده مردم مبارک��ه در مجلس ضمن اش��اره به اینکه 
گردش��گری به طور مستقیم و غیر مس��قیم می تواند 20 
 عنوان شغلی ایجاد کند، خاطر نش��ان کرد: در صورتی که 
زیر س��اخت های لازم  در حوزه صنایع دستی و هتل داری 
فراهم ش��ود، می تواند به رشد و ش��کوفایی اقتصاد استان 
اصفهان بس��یار کمک کند. ایرانپور توجه مدیران اس��تان 
به اولویت داش��تن تولید ملی را ضروی دانست و افزود: این 
سفرها در شناس��ایی ظرفیت ها و معرفی توانمندی های 
صنعتی قطب صنعتی کشور می تواند بس��یار موثر باشد.  
اما  حسینعلی حاجی دلیگانی، نماینده مردم شاهین شهر، 

میمه و برخوار در مجلس نظری با متفاوت با ایرانپور دارد و 
می گوید: به نظر من این سفرها تاثیر خاصی روی اقتصاد و 

صنعت استان در پی ندارد.
عضو کمیس��یون برنامه و بودجه و محاس��بات مجلس در 
ادامه تاکید کرد: لازمه اس��تفاده از فرصت های اقتصادی، 
تجاری و صنعتی هیات های اروپایی، وجود و تصویب قوانین 

کشوری است.

  آغاز  به کار کمیته روابط بین الملل در استانداری 
اصفهان

رسول زرگرپور، اس��تاندار اصفهان در گفت وگو با خبرنگار 
ایمنا می گوید: انتظار می رود که بعد از لغو تحریم ها اتفاقات 
بسیار خوبی در استان رخ بدهد؛ از همین روی، با دعوت از 

جریانات مختلف سیاسی از آنها خواسته ایم که  نظرات خود 
درباره دوران پساتحریم در استان را ارائه کرده تا بتوانیم آنها 

را به گوش مسوولان کشور برسانیم.
وي می افزاید: لغو تحریم ها می تواند در حوزه صنعت بسیار 
تاثیرگذار باشد و این عرصه را به سوی تکنولوژی بیشتر و 

صنعت سبز و سالم تر سوق دهد.
زرگرپور به دیدار اخیر خود با معاون صدر اعظم آلمان و هیاتی 
اقتصادی همراه اشاره کرده و خاطر نشان می کند: کشورهای 
صنعتی و برای نمونه آلمانی ها در حوزه مسائل زیست محیطی 
و صنعت پاک بسیار پیشتاز و دارای تکنولوژی های برتر هستند 

و استان اصفهان می تواند از آنها بهره مند شود.
وي ادامه می دهد: کشورهای غربی در حوزه های یاد شده 
قطعا در ایران سرمایه گذاری خواهند کرد و استان اصفهان 

به عنوان استانی که بیشترین ظرفیت ها را داراست، می تواند 
مورد توجه ویژه آنها قرار گیرد.

استاندار به صنعت گردشگری و ظرفیت بسیار بالای اصفهان 
در این عرصه نیز به عنوان مهم ترین عامل توس��عه  استان 
اشاره کرده و اظهار می دارد: همزمان با رشد تعاملات میان 
کشورها، سیل گردشگران خارجی به ایران و از همه مهم تر 
 به استان اصفهان روانه می شود و مس��وولان باید شرایط و 

زیرساخت های لازم را برای این امر را هم سازند. 
وي با اشاره به افزایش رفت  وآمدهای دیپلماتیک به استان 
در طول هفته های اخیر، می گوید: به تازگی کمیته روابط 
بین الملل در اس��تانداری اصفهان آغاز به کار کرده اس��ت. 
اعضای این کمیته که شامل استاندار، شهردار، مسوولان اتاق 
بازرگانی و ... هستند، قرار است برای برنامه ریزی و استفاده 
هرچه بهتر از سفر هیات های خارجی به استان فعالیت کنند. 
قطعا همزمان با اجرایی شدن توافق هسته ای، این کمیته 

فعالیت های خود را تشدید خواهد کرد.
زرگرپور در پاس��خ به س��والی مبنی بر چگونگی دستیابی 
به یک نتیجه عملی و مطلوب از فرصت به دس��ت آمده در 
دوران پساتحریم، گفت: باید در کنار این رفت وآمدها، ضمن 
استفاده از تکنولوژی برتر برای رفع مشکلات زیست محیطی 

استان از سرمایه گذاری  نیز استفاده کنیم.
وي همچنین در پایان تاکید می کند: این دستاوردها همگی 
در گرو برنامه ریزی و مدیریت مس��وولان استان است؛ اگر 
مدیریتی درستی را در پیش بگیریم، به طور قطع این اتفاق 

به بهترین شکل ممکن خواهد افتاد.

  تفاهم های خوبی نیز صورت گرفته است
عبدالوهاب س��هل آبادی، رییس ات��اق بازرگانی، صنایع و 
معادن اصفهان در گفت وگو با ایمنا ضمن اش��اره به لزوم 
بهره گی��ری از فرصت ایجاد ش��ده برای اس��تان بعد از لغو 
تحریم  ها می گوی��د: تمامی هیات هایی ک��ه وارد اصفهان 
ش��ده اند با اعضای اتاق بازرگانی دیدار داشته و تفاهم های 
خوبی نیز صورت گرفته است. اتاق بازرگانی نیز با تشکیل 
تیمی قوی ب��رای حوزه مس��ائل بین اللمل با ق��درت پا به 
این عرصه گذاش��ته و سعی آن بر این اس��ت که با بررسی  
هیات هایی که وارد اصفهان می شوند از ظرفیت های آنها به 

بهترین شکل ممکن استفاده شود. 

آیا فناوری اروپا به نصف جهان می رسد؟ 

رفت و آمد اروپایی ها به اصفهان و نتایج آن 
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یک میلیون سالمند ایرانی 
در فقر مطلق به سر می برند

اص�ل خب�ر: ،ریی�س اداره بهزیس�تی ش�هرضا گفت: 
متاسفانه 17.5 درصد از سالمندان ایران؛ یعنی جمعیتی 
 حدود یک میلیون نف�ر در فقر مطلق به س�ر می برند و 
هیچ گون�ه درآم�دی ندارن�د.از مجموع ی�ک میلیون 
س�المند فاقد درآمد ایرانی، 13 هزار نفر مجهول الهویه 
 بوده و تنه�ا 21 هزار نفر از این تعداد ش�ناخته ش�ده و 

تحت حمایت قرار گرفته اند.
 گ��ذر و نظ��ر: زن��گ هش��دار س��الخوردگی جمعیت کش��ور از 
 مدت ها قبل به صدا درآمده و با این وجود هنوز زیرساخت ها برای 
س��رویس دهی و رفع نیازه��ای س��المندان آماده نیس��ت. نکته 
مهم آنجاس��ت که تدبیرخاصی در قالب خدم��ات رفاهی و تامین 
 آتیه س��المندانی که به طور قطع ازکار افتاده ش��ده و س��ایه چتر 
نیمه حمایتی تامین اجتماعی بر زندگیشان وجود ندارد نیز وجود 
ندارد. 4س��ال قبل وقتی که رییس سابق دانش��گاه علوم پزشکی 
اصفهان پس از حدود10سال به میان رس��انه ها آمد در پاسخ به 
این پرسش که برای طب سالمندان چه اقداماتی انجام شده است، 
با اعتماد به نفس کامل اعلام کرد با وجود تخصص های گوناگون 

پزشکی در اصفهان نیازی به طب سالمندان نیست.
آمار نش��ان می دهد تعداد س��المندان در اصفهان از متوسط 
کشوری اندکی بالاتر است که نش��ان می دهد این استان برای 
استقبال از روزگار سالخوردگی جمعیتش باید گام های سریع 
تری بر دارد، اما شورای س��المندان اس��تان پس از چند سال 
تعطیلی، برای نخستین بار دوماه قبل تشکیل شد و بازخورد آن 

هنوز رونمایی نشده است.
با وجود این جای امید بس��یار برای این کلانش��هر وجود دارد 
وقتی که رییس بهزیستی استان اعلام می کند که تعداد سرای 
سالمندان در استان آنقدر هست که بتواند تا  سال ها سالمندان 

را پوشش دهد.

صرفا جهت يادآوري
گروه خبر

در راستای مقابله با زمین خواران تاکید شد؛
کمیسیون ماده یک

تنها مرجع صدور مجوز تغییر کاربری
رییس کل دادگس��تری اس��تان اصفهان بر مبارزه جدی با دلالان 
حوزه تغییر کاربری اراضی استان تاکید کرد. به نقل از روابط عمومی 
دادگستری کل استان اصفهان، احمد خسروی وفا در جلسه شورای 
حفظ حقوق بیت المال  ب��ر تعامل س��ازمانهای ذی ربط برای حل 
مشکلات موجود و بویژه تغییر کاربری ها تاکید کرد.وی تصریح کرد: با 
همه مشکلاتی که در دستگاه قضایی استان و همچنین در ادارات دیگر 
وجود دارد بایستی دست به دست هم داد و برای حل مشکل تغییر 
کاربری اراضی تلاش کرد. وی ضمن تاکی��د بر اجرای قاطع و جدی 
مصوبات جلسه بر کاربردی کردن این مصوبات این جلسه تاکید کرد 
و گفت: ملاک صدور در مجوز برای تغییر کاربری ها ازین پس فقط 
کمیسیون ماده یک قانون جلوگیری از تغییر کاربری ها خواهد بود و 

هیچ کسی دیگر حق صدور مجوز را نخواهد داشت. 

کارشناس پیش بینی اداره کل هواشناسی 
استان اصفهان خبر داد؛

ناپایداری  هوای اصفهان تا روز جمعه 
کارشناس پیش بینی اداره کل هواشناسی استان اصفهان گفت: از 
امروز هوای اصفهان شاهد ورود جوی ناپایدار است که تا روز جمعه 
ادامه دارد و در بیشتر نقاط اصفهان شاهد وقوع رگبار و رعد و برق 
خواهیم بود. فاطمه زهرا سیدان در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار 
 داشت: نقشه های هواشناسی بیانگر ش��رایط جوی نسبتا ناپایدار 
بر روی استان است. وی بیان داشت: براین اساس وضعیت جوی به  
صورت صاف تا کمی ابری در بعدازظهر و شب افزایش ابر و وزش باد 
و در مناطق غرب��ی احتمال بارش خفیف و رع��د و برق پیش بینی 
می شود. کارشناس پیش بنی اداره کل هواشناسی استان اصفهان 
تصریح کرد: طی دو روز آینده با تقویت ناپایداری ها در مناطق غربی 
استان شاهد رگبار پراکنده و رعد و برق هس��تیم در مناطق دیگر 
نیز وزش باد نسبتا شدید و رگبار و رعد و برق پراکنده دور از انتظار 
نخواهد بود. وی به پیش بینی دما در 24 س��اعت آینده اشاره کرد 
که تغییر محسوسی نخواهد داش��ت و گفت: امروز هوای اصفهان 
در ساعات عصر و شب افزایش ابر، گاهی وزش باد و احتمال بارش 
خفیف است. سیدان گفت: فردا هوای اصفهان صاف تا کمی ابری و 
غبار صبحگاهی، در ساعات عصر و شب افزایش ابر، گاهی وزش باد و 

احتمال بارش خفیف وجود دارد.
وی با بیان اینکه روز پنجشنبه شاهد افزایش بارش ها و رعد و برق 
در شهر اصفهان خواهیم بود، اعلام کرد: با توجه به اینکه از امروز تا 
روز جمعه جوی ناپایدار در هوای اصفهان وجود دارد به خانواده ها 
توصیه می شود که سفرهای خود را به هفته های آینده موکول کنند.

اخبار کوتاه

امام جمعه موقت اصفهان گفت: حضور تیم سابق مذاکره کننده در کمیسیون ویژه 
بررسی برجام منطقی است، چراکه این کار از اختلافات در آینده جلوگیری می کند.

حجت  الاسلام محمدتقی رهبر در گفت وگو با فارس با اشاره به بررسی برجام در 
مجلس گفت: برای رفع ابهامات موضوع و تصمیم گیری درست رسیدگی به برجام 
در کمیسیون ویژه یک امر منطقی است؛ چراکه برجام ابعاد پیچیده و بحث های 
تخصصی دارد تا جایی که جابه جایی یک ویرگول مفاد این واقعه را تغییر می دهد ، 
بنابراین روش فعلی بسیار درست است. وی با اشاره به حضور تیم سابق مذاکره کننده 

در کمیسیون ویژه بررسی برجام، افزود: منطقی است از همه کارشناسان 
قبلی و فعلی برای بررس��ی موضوع استفاده ش��ود؛ زیرا این کار از ایجاد 
اختلافات در آینده جلوگیری خواهد کرد و این روش یک روش عقلایی 
درستی است که فعالان قبلی و فعلی در مجلس حضور می یابند.امام جمعه 
موقت اصفهان تاکید کرد: برای بررسی موضوع ابتدا کمیسیون وارد شده 
و سپس مجلس تصمیم گیری خواهد کرد و در همین راستا کمیسیون از 

کارشناسان دعوت می کند.

استاندار اصفهان گفت: امیدواریم  تا دو روز آینده با رونمایی از این طرح دخترها 
و پس��رهایی که علاقه مند به ازدواج هستند توسط این سیستم و فرآیند به هم 
معرفی شوند.  استاندار اصفهان در س��ی و سومین جلسه  ستاد ساماندهی امور 
جوانان استان اصفهان با اشاره به آمار ازدواج و طلاق در کشور، افزود: آمارهایی که 
در ارتباط با ازدواج و طلاق در کشور و به همان نسبت در اصفهان مطرح می شود 
دلگرم کننده نیست. وی در ادامه بیان داشت: سنتی که در ازدواج، همسریابی و 
همسان گزینی در گذشته بوده است در شرایط فعلی وجود ندارد و آشنایی در امر 

ازدواج به جای واسطه گری به سمت سایت های همسریابی که آنها نیز مفاسد 
و مشکلات خاص خودش را دارد رفته است.

زرگرپور با اشاره به اینکه درمورد انتخاب درست و پایدار در کشور یک سایت 
و طرح ملی ایجاد شده است، اظهار داش��ت:  در دو روز آینده نیز این طرح 
ملی را در استان اصفهان رونمایی خواهیم کرد که با توجه به اینکه یک کار 
علمی کاملی انجام شده امیدواریم خانم ها و آقایان و دخترها و پسرهایی که 

علاقه مند به ازدواج هستند توسط این سیستم و فرایند به هم معرفی شوند.

امام جمعه موقت اصفهان:

حضور تیم سابق مذاکره کننده در مجلس منطقی است
استاندار اصفهان خبر داد؛

رونمایی از طرح ملی همسان گزینی در استان  

دکتر محمد حس��ن طالبیان در حاش��یه بازدید 
از قنات مزدآباد میمه با اش��اره ب��ه پرونده قنات 
ایرانی به منظور ثبت در فهرس��ت آث��ار جهانی 
اظهار داشت: پدیده ای که ایرانیان حداقل از دوره 
هخامنش��ی خلق کرده اند تا زندگ��ی به ویژه در 
جاهایی که نه رودخانه و نه چشمه ای وجود داشته آغاز 
شود، خلق نحوه استحصال آب با دانش سنتی به روش 

قنات یا کارریز است.
دکتر طالبیان افزود: موضوع قنات در تمامی دنیا از این 
جهت ک��ه ایرانیان پایه گذار آن ب��وده اند اهمیت دارد 
اگرچه در کش��ورهای عربی مانند عمان و کش��ورهای 
آفریقایی و حوزه فرهنگ ایرانی تا نخجوان و آذربایجان 

هم قنات وجود دارد.
وی افزود:  بیش از 40 هزار قن��ات در ایران وجود دارد 
که از جهت تکنولوژی، مهندسی، پیچیدگی حفر قنات، 
ویژگی ه��ای اقلیمی و س��رزمینی از جهت تیپولوژی، 
کلاسه بندی کوهستانی یا دش��تی یا گسل یا چشمه 
بودن آنها و حتی روش تغذیه قنات ها تفاوت دارند، ولی 
برای یونسکو بهترین شاخص هایی که وجود دارد معیار 
سنجش است. در حال حاضر پرونده قنات ایرانی آماده 
شده که سال  2016  در یونسکو مطرح می شود و هم 

اکنون درمرحله ارزیابی هستیم.

دکتر طالبی��ان پرونده قنات ایرانی را پرونده مش��کلی 
خواند و تصریح کرد: پرونده قنات ها از آن جهت مشکل 
اس��ت که در این پرونده فقط خلق قنات مهم نیس��ت 
بلکه موضوع مدیریت، حفاظت و تداوم این جریان نیز 
وجود دارد، اینکه قنات چگونه نگهداری شود از اهمیت 
ویژه ای برخوردار است، غیر از شورای قنات و مدیریت 
سنتی به دلیل توجه به موضوع خشکسالی، دولت هم 
به صورت غیر مستقیم کمک می کند، جهادکشاورزی، 
وزارت نیرو و سازمان میراث فرهنگی وارد این موضوع 
ش��ده اند؛ چراکه قنات و حفظ آن برای کشور اهمیت 
دارد به ویژه در مرحله ای که کشور دچار خشکسالی و 

بحران آب شده است.
معاون می��راث فرهنگي در ادامه اف��زود: در واقع قنات 
روش استحصالی اس��ت که هم با محیط زیست همراه 
اس��ت و به آن کمک می کند و هم به روش پرستاری با 
س��رزمین رفتار می کند، نه روش شکارگری چاه های 
عمیق که نتیجه اي جز فرونشس��ت های زیاد و تخلیه 

منابع آب های زیرزمینی در بر ندارد؛ به عبارتي قنات با 
اکولوژی و طبیعت همراه است و به همان اندازه ای که 

کشت نیاز دارد از منابع استفاده مي شود.
دکتر طالبیان مراح��ل ارزیابي این 11 قن��ات را چنین 
برشمرد و گفت: در این مرحله مادرچاه، عرصه، تکنولوژی، 
سد یا بند، مظهر، سطح زیرکشت و مکان هایي که قابلیت 
گردشگري دارند در هر قنات بررس��ي مي شود. پرواضح 
است مردم باید با قنات آشنایي بیش��تري پیداکنند و 
اینکه ببینند چه ثروت و میراثی در اختیار دارند و این 
 جریان و فرایند ثبت، با آگاه س��ازی ب��ه جامعه کمک 
 می کند و توج��ه ویژه ای ب��ه قنات داده می ش��ود تا 

قنات ها به کمک مردم حفظ شوند.
البته در این بین مدیریت س��نتی ای��ن قنات ها خیلی 
مهم اس��ت. برخی از قنات ها مدیریت س��نتی ش��ان 
 به صورت کام��ل وج��ود دارد مانن��د قن��ات بلده که 

جامع ترین نمونه است.
معاون میراث فرهنگي خاطرنشان کرد: قنات هاي این 

پرونده به دلایل متعددي انتخاب شده اند که مي توان 
به مادرچاه عمیق یا طولانی بودن آنها اش��اره کرد. در 
بین 11 قنات این پرونده 3 قن��ات مزدآباد میمه، مون 
اردستان  و وزوان در اس��تان اصفهان وجود دارد. قنات 
مون اردستان قناتي دو طبقه است  با دو مقصد متفاوت 

و با مالکان مختلف. 
در بخ��ش میم��ه ه��م دو قنات وج��ود دارد که س��د 
زیرزمینی دارند و نحوه زمین شناسی این محل اجازه 
می دهد که قنات ها مخزن آب داش��ته باشند تا آب را 
برای فصل های کشت نگهداری کنند و دو قنات مزدآباد 
میمه و قنات وزوان از این جه��ت اهمیت دارند که این 
نوع تکنولوژی فوق العاده جالب در آنها به کار رفته است. 
ما نیز به اتف��اق ارزیاب پرونده در قن��ات مزدآباد میمه 
حاضر ش��دیم تا از 3 مادرچاه رشته های قنات مزدآباد 

یکی را ببینیم. 
 قن��ات مزدآباد میم��ه ب��ا 18 کیلومتر ط��ول، یکی از 
طولانی ترین قنات های منطق��ه و با دبی 110 لیتر در 

ثانیه یکی از پر آب ترین قنات هاس��ت که کیفیت آب 
این قنات نیز جالب است و اینکه آب سرد و گرم در این 
قنات وجود دارد نکته متمایزي اس��ت البته تاسیسات 
سد مانندی که در این قنات به کار رفته تا آب را ذخیره 

کنند وجه تمایز این قنات است. 
طالبیان در پایان گفت: مظاهر ای��ن پرونده بیانگر این 
مهم است که قنات ایرانی جایگاه ویژه اي دارد و بهترین 
 گواه آن،  ویژگی هاي کاملي اس��ت ک��ه در این قنوات 

به عنوان نماینده قنات ایراني مشهود است.
بنابرای��ن گزارش در حاش��یه بازدید ارزیاب یونس��کو 
از قنات مزدآباد میم��ه دکتر فری��دون الهیاري، مدیر 
کل میراث فرهنگی اس��تان اصفهان،  نیز گفت: حضور 
ارزیاب یونسکو در میمه، روز مهمی در مباحث میراثی 
 استان اصفهان بود و شاید بتوانیم بگوییم بحث ارزیابی 
قنات ه��ای یازده گانه کش��ور اتفاق خیل��ی مهمی در 

رویدادهای میراث فرهنگی کل کشور است. 
خوشبختانه سه قنات در استان اصفهان قراردارد و این 
قنات ها توسط ارزیاب یونسکو مورد ارزیابی قرارگرفتند 
که پس از ارزیابی هایی که صورت گرفت و ارزیابی های 
مثبتی هم بود ما به س��مت ثبت جهانی س��ه قنات در 
اس��تان اصفهان خواهیم رفت که دس��تاورد مهمی در 

حوزه میراث فرهنگی است.

معاون میراث فرهنگی سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری کشور :

قنات هاي استان ثبت جهاني مي شوند یان
خر

ن ف
حس

م
نماینده استان اصفهان:

 سفره های مردم باید کاهش 
نرخ تورم را احساس کند

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با انتقاد از رشد قیمت اقلام خوراکی 
مانند لبنیات،گوشت و برنج گفت: حذف برخی از کالاهای خوراکی مانند لبنیات به 
دلیل گرانی،از سفره خانوارها،وضعیت سلامت جامعه را با مشکل روبرو می کند و این 
موضوع به رشد هزینه های درمان در کشور منجر می شود. سیدناصرموسوی لارگانی 
درگفت وگو باخبرگزاری خانه ملت،با اشاره به اقدامات دولت در زمینه کاهش نرخ تورم 
گفت: باید در زمینه کاهش نرخ تورم ملاحظاتی نیز درنظرگرفته شود به دلیل اینکه 
در محاسبه نرخ تورم میانگینی از مجموع کالاها لحاظ می شود،این درحالی است که 
مصرف برخی کالاها در زندگی روزمره مردم بیشتراس��ت.   نماینده مردم فلاورجان 
ادامه داد: باید توجه داشت که بخشی از خانوارها از درآمد بالایی برخوردار نیستند؛این 
درحالی است که تامین نیازهای معیشتی همین خانوارها باید در اولویت مسوولان 
باشد.موسوی لارگانی افزود:باید پذیرفت در سال جاری درآمدهای مردم تقریبا ثابت 
مانده و رش��د حقوق کارمندان دولت درحدود 14 درصد بوده این درحالی است که 
افزایش قیمت برخی کالاهای اساسی 20 درصد و حتی بیشتر نیز بوده که ضرورت دارد 
دراین زمینه رسیدگی شود. وی با بیان اینکه اکثریت مردم دوست دارند کاهش نرخ 
تورم را درسفره های خود احساس کنند،تاکید کرد: بخشی از خانوارها به دلیل بالابودن 
مصرف روزانه برخی کالاهای خوراکی،تمایل دارند قیمت این اقلام همیشه به صورت 
دقیق کنترل شود. موس��وی لارگانی افزود: ضرورت متناسب بودن قیمت کالاهای 
خوراکی با درآمد خانوارها بسیار مهم اس��ت به دلیل اینکه حذف برخی از کالاهای 
خوراکی مانند لبنیات به دلیل گرانی،از سفره خانوارها،وضعیت سلامت اعضای خانوارها 
 را با مش��کل روبرو می کند و این موضوع به رش��د هزینه های درمان در کشور منجر 
می شود. وی یادآورشد:سازمان های نظارتی مانند سازمان حمایت مصرف کنندگان 

و تولیدکنندگان باید قیمت کالاهای مختلف را با اعمال نظارت موثر کنترل کنند.

رییس انجمن حمایت از کشاورزان شهرستان اصفهان:

 کارون را سد سازی خشکاند 
نه کشاورزان اصفهانی

رییس انجمن حمایت از کش��اورزان شهرستان اصفهان تاکید کرد: مشکل اصلی 
حوضه رودخانه کارون سدس��ازی غیر علمی و غلط بر روی مسیر آن بوده است و 
ربطی به کش��ت و کار در حوضه زاینده رود خشک شده ندارد و مسوولان مربوط 
و عاملان سدس��ازی ها باید جوابگوی مردم خون گرم آن دیار باشند و در صورت 

امکان به مراجع قضایی هم احضار شوند. 
محمدرضایی ادامه داد: سدهای مختلف )کارون های 1 الی 4  و سد گتوند( برروی 
کارون برای تولید برق احداث شد که به دنبال این امر حدود 8 میلیارد متر مکعب 
آب در دریاچه پشت این سدها ذخیره ش��ده و کمبود آب کارون به علت ذخیره 

این آب هاست.
 وی با تاکید بر اینکه میزان آب تبخیری از دریاچه این سدها بیش از تمام حجم 
آب زاینده رود است، اظهار کرد: کش��اورزان اصفهان به خصوص در منطقه شرق 
سال هاست که کشت و زراعت خود را از دست داده اند و سالیانه مبالغی صدقه وار 
به عنوان خسارت دریافت می کنند پس کش��ت برنج در بالادست را نمی توان بر 

تمام این حوضه نسبت داد. 
وی افزود: ش��غل بیش��تر م��ردم ش��رق اصفه��ان کش��اورزی اس��ت و در این 
منطقه صنعتی ب��رای اش��تغال و منبع درآمد دیگ��ری برای کش��اورزان وجود 
 ندارد و با خش��ک ش��دن زاینده رود ب��رای امرار مع��اش خود با مش��کل روبرو 

هستند. 
 رییس انجمن حمایت از کشاورزان شهرستان اصفهان  خاطرنشان کرد: متاسفانه 
تمام حوضه های بزرگ آبریز کش��ور با بحران آب درگیر هستند، بنابراین تمامی 
صاحب نظران به خصوص صنف کشاورزان در سراسر کشور باید برادرانه و خارج از 

تعصبات محلی به گفت و گو در این زمینه بپردازند.

مدیر کل حج و زیارت اصفهان خبرداد؛

جان باختن یک زائر اصفهانی
 در اثر سقوط جرثقیل مکه

مدیرکل حج و زیارت اصفهان گفت: ی��ک زائر اصفهانی از کاروان ش��هرضا که در 
لیست مفقودین حادثه سقوط جرثقیل در مکه مکرمه قرار گرفته بود، به دلیل شدت 
جراحات جان باخت.  غلامعلی زاهدی در گفت وگو با تسنیم در اصفهان با اشاره به 
آخرین خبرها از وضعیت زائران اصفهانی اظهار داشت: نام این زائر محمد جعفر فلاح 
از کاروان شهرضا بوده که متاسفانه در اثر سقوط جرثقیل در مکه مکرمه دچار حادثه 
شده بود، جان باخت.وی افزود: هنوز یکی از زائران به نام محمد ذکریا در بیمارستان 
بستری اس��ت، اما یکی دیگر از زائران مجروح به نام فاطمه نصیری شب گذشته از 
بیمارستان ترخیص شده است.مدیرکل حج و زیارت اصفهان بیان کرد: این بیمار از 
ناحیه سر دچار مشکل شده بود که عمل جراحی بر روی وی انجام شده و به همین 
دلیل هنوز ترخیص نشده اس��ت، البته وضعیت او خوب است.وی تصریح کرد: در 
این سانحه 2 نفر نیز در همان ابتدا به صورت سرپائی درمان شدند و مشکل خاصی 
نداشتند.زاهدی گفت: پیکر محمد جعفر فلاح که در اثر حادثه سقوط جرثقیل در 

مکه مکرمه  جان باخته، روز پنجشنبه به ایران تحویل داده می شود.





 رييس اتحاديه خش��کبار و آجي��ل فروش عنوان ک��رد: در بعضي موارد مصرف کش��مش 
يک ربع ساير خشکبار پرمصرف مانند مغز بادام است. مصطفي احمدي درباره وضعيت بازار 
کشمش اظهار کرد: وضعيت جوي در امس��ال به گونه اي بوده که محصول کشمش امسال 
بد نيس��ت و با توجه به ميزان مصرفي که اکنون در کش��ور داريم، توليد کشمش در کشور 
بيش از مصرف اس��ت. او افزود: ما صادرکننده کشمش هستيم و اکنون انواع کشمش سبز، 
طلايي و... شهرهاي اس��تان آذربايجان و تاکستان به کش��ورهاي اروپايي و آسياي جنوب 
شرقي صادر مي شود.  احمدي با بيان اينکه اين روزها وضعيت بازار کشمش نسبت به ساير 
خشکبار در وضعيت تعادلي به س��ر مي برد، بيان کرد: به طور کلي قيمت کشمش متعادل 

اس��ت، ولي به هر حال 
وضعيت خش��کبار در 

سال هاي مختلف متغيير 
اس��ت و مثل محصولات 

در نظر داشت که با توجه به کشاورزي از شرايط آب و هوايي ناشي مي شود. بايد 
اينکه هزينه هاي توليد علي رغم همه تلاش هايي که براي کاهش آن شده همچنان بالاست، 
اگر قيمت محصولاتي مانند کشمش پايين بيايد؛ يعني وضعيت عرضه و تقاضا به گونه اي باشد 

که خشکبار با قيمت پايين به فروش برسد، طبيعتا کشاورز ضرر مي کند.

بانک س��يتي گروپ آمريکا زنگ خط��ر را در م��ورد اقتصاد جهاني به ص��دا درآورد و 
اقتصاددان ارشد اين بانک اعلام کرد که ۵۵ درصد احتمال وقوع نوعي رکود جهاني در 
چند س��ال آينده وجود دارد. ويلم بوئيتر، اقتصاددان ارشد اين بانک در تحليلي اعلام 
کرده که ۵۵ درصد احتمال وقوع نوعي رکود جهاني در چند سال آينده وجود دارد که 

البته احتمال وقوع رکودي متوسط از نظر عمق و طولاني بودن بيشتر است. 
بر خلاف رکودهاي بين المللي دو دهه گذشته که ريش��ه اصلي آن در اقتصاد آمريکا 
بوده، رکود بعدي ناش��ي از کاهش تقاضاي اقتصادهاي نوظه��ور و به خصوص چين 
خواهد بود. اقتصاد چين در س��ال هاي گذشته رش��د کرده و به دومين اقتصاد بزرگ 

جهان تبديل شده است. يکي از دلايل نگراني از وضعيت اقتصاد جهان در 
 اين است که رشد اقتصادي چين به رقم 4 درصد نزديک تر است تا 

 7 درصدي، البته دولت اين کشور براي امسال هدف گذاري 
کرده اس��ت. با توجه به اين موضوع اگر رشد اقتصادي 

در ميانه سال آينده ميلادي به 2.۵درصد 
کاهش يابد و در هم��ان رقم باقي 

بماند، يک رکود کم عمق 
اتفاق خواهد افتاد.

زنگ خطر هفته حاشیه هفته

رييس اتحاديه گوشت گوسفندي 
درخصوص قيمت گوشت گفت: 
قيم�ت هرکيلوگ�رم گوس�فند 
زن�ده در ح�ال حاضر ۱۱ه�زار و 
۵۰۰ توم�ان اس�ت ک�ه ت�ا عيد 
قربان نرخ ه�ر کيلوگ�رم از اين 
محصول ب�ه بيش�تر از ۱۲ هزار و 
۵۰۰ افزاي�ش نخواه�د ياف�ت.

 در صورتي که رش�د اقتصاد ساليانه 
يک درصد باشد، در س�ال ۱4۰۰ نرخ 
بيکاري تحصيلکرده های عالي به 48 
درصد خواهد رسيد. اين نرخ با رشد 
اقتصادي ۲، 3 ، 4 و ۵ درصد نيز محاسبه 
ش�ده و اگر رش�د اقتصادي ۵ درصد 
براي کشور به دست آيد، نرخ بيکاري 
تحصيلکرده ها به 36 درصد مي رسد.
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ريي�س بخ�ش تحقيق�ات غلات 
از  کش�اورزي  جه�اد  وزارت 
معرف�ي 9 رق�م گندم براي س�ال 
زراع�ي آين�ده خبرداد. محس�ن 
اسماعيل زاده مقدم افزود: بخش 
تحقيقات غ�لات آبي کش�ور در 
س�ال زراعي گذش�ته پن�ج رقم 
درعرصه هاي تولي�د معرفي کرد.

دبيرکل انجم�ن خرماي کش�ور با 
بيان اينکه خرماي خريداري شده 
از کشاورزان با س�ه برابر قيمت به 
مش�تريان عرضه مي ش�ود، گفت: 
از ۱۵ س�ال پيش تاکنون افزايشي 
نداش�ته ايم؛  تولي�د خرم�ا  در 
زي�را تولي�د اي�ن محص�ول براي 
کش�اورزان صرفه اقتصادي ندارد.

که
ـرت

48چـ ۱۲۵۰۰۶۰
درصد درصدرقمتومان 

گروه هتل داري »آکور« اع��لام کرده قص��د دارد دو واحد هتل در 
نزديکي فرودگاه بين المللي تهران افتتاح کند. ش��رکت فرانس��وي 
»آکورهتل« روز دوش��نبه اعلام ک��رد که اولين گ��روه هتل داري 
بين المللي خواهد بود که پس از امضاي س��ند »برجام« ميان ايران 
و 1+۵، فعاليتش را در تهران آغاز خواهد کرد. خبرگزاري فرانس��ه 

بامداد سه شنبه در همين باره نوشت: »شرکت »آکور« که ششمين 
گروه هتل داري بزرگ دنيا محس��وب مي ش��ود، قصد دارد دو هتل 
در نزديکي فرودگاه بين الملل��ي تهران افتتاح کن��د.« اين خبر در 
حالي اعلام شده که شرکت هاي گوناگون غربي بعد از امضاي سند 
»برجام« بين ايران و گروه 1+۵ براي ورود به بازار ايران اعلام آمادگي 

کرده اند. قرارداد مربوط به افتتاح اين هتل ها روز سه ش��نبه توسط 
»سباستين بازين«، مدير عامل شرکت فرانس��وي و نمايندگاني از 
شرکت »آريا زيگورات«، مالک ساختمان هاي مورد نظر امضا خواهد 
شد . بازين در بيانيه اي همچنين اعلام کرد که ايران از ظرفيت هاي 

بالايي براي توسعه برند شرکت »آکور« برخوردار است.

ششمین گروه بزرگ هتل داري جهان 2 هتل در تهران افتتاح مي کند

خودروهای وارداتیخودروهای داخلیسکه و ارز

قيمت ها به ريال

کمترين قيمت طلا 
طی يک ماه گذشته

 

در آس��تانه نشس��ت بانک مرکزی و مش��خص ش��دن زم��ان افزايش 
نرخ ه��اي بهره ک��ه تقاضا ب��راي اي��ن فل��ز زرد را ضعيف ک��رده، طلا 
در بازاره��ای جهانی رون��د نزولی در پي��ش گرفته،  به ط��وری که در 
پايين ترين قيمت در يک ماه گذش��ته ايس��تاده اس��ت. بانک مرکزي 
آمريکا نشس��ت دو روزه خود را امروز )چهارش��نبه( آغاز مي کند و با انتشار 
بيانيه اي در روز پنجش��نبه به پايان مي رس��اند. بر اس��اس گزارش رويترز، 
ابهام درباره زمان افزايش نرخ ه��اي بهره در آمريکا، به قيمت طلا در س��ال 
 جاري ميلادي لطمه زده اس��ت. قيمت طلا از ابتداي س��ال 201۵ تاکنون 
تحت تاثير دورنماي افزايش نرخ هاي بهره در آمريکا که به جذابيت دارايي هاي 
 بدون بازده مانند اين فلز لطم��ه مي زند، حدود 6 درصد نزول کرده اس��ت. 
از سوي ديگر، نگراني ها نسبت به کندي رش��د اقتصادي در چين که نوسان 
بازارهاي مالي را در پي داشته، بر ابهامات درباره زمان افزايش نرخ هاي بهره 
در آمريکا که پيش از اين انتظار مي رفت ماه جاري باش��د، افزوده اس��ت. در 
همين راستا سکه بهار آزادی در بازار طلا کاهش يافته و بازار سکه آتی نيز روند 

کاهشی در پيش گرفته است. 

 افت محسوس توليد خودرو در يک ماه اخير
و تعطيلي تعدادي از واحدهای قطعه سازی

 دبير انجمن قطعه س��ازان با بيان اينک��ه در حال حاض��ر واحدهاي 
 قطعه سازي با ۵0 درصد ظرفيت فعاليت مي کنند، گفت: کاهش حجم

 تولي��د خ��ودرو در يک م��اه اخير باع��ث ش��ده، برخ��ي واحدهاي 
قطعه سازي که در تامين نقدينگي خود با مشکل روبرو بودند تعطيل شوند. 
ساسان قرباني با اشاره به اينکه وضعيت واحدهاي قطعه سازي کشور ارتباط 
نزديکي با صنعت خودروس��ازي دارد، اظهار داشت: طي يک ماه اخير توليد 
شرکت هاي خودروسازي به دلايل مختلفي از جمله برنامه ريزي  شرکت ها و 
انتظار مردم از کاهش قيمت خودرو نسبت به ماه هاي گذشته کاهش داشته 
که همين موضوع بر فعاليت شرکت هاي قطعه ساز و افزايش مطالبات آنها تاثير 
گذاشته است. قرباني، بزرگ ترين مشکل فعلي واحدهاي قطعه ساز را کمبود 
نقدينگي عنوان کرد و گفت: متاسفانه هزينه اصلي کاهش حجم توليد واحدها 
را در آينده جامعه پرداخت مي کند. وي به سفر هيات هاي اقتصادي فرانسوي 
به کشور اشاره کرد و افزود: قرار است هفته آينده يک هيات اقتصادي متشکل 
از کل صنايع فرانسه به ايران سفر کند، البته بعد از اين سفر يک هيات فرانسوي 

از قطعه سازان و خودروسازان هم به ايران سفر خواهند کرد.

هفته گذش��ته، بورس يک��ی ديگر از روزه��ای تاريخی 
خود را ب��ه ثبت رس��اند و در آخرين س��اعات معامله در 
روز چهارش��نبه با بازگش��ايی يکباره نماد شرکت های 
فولادمبارک��ه اصفهان، ف��ولاد خوزس��تان، ذوب آهن 
اصفهان، پالايش نف��ت بندرعباس، معدن��ی و صنعتی 
چادرملو و بانک پاسارگاد ش��اخص کل سقوطی 1044 
واحدی تجربه کرد. با توجه به گ��زارش ها و تعديل های 
منفی اين نمادها، روند نزولی بيش از پيش سرعت گرفت، 
به صورتی که اين هفته بار ديگر شاخص کل به کانال62 
هزار واحد بازگش��ت. همچنين هفته گذشته چهارمين 
عرضه اوليه س��ال صورت گرفت و پس از ش��رکت های 
سيمان خوزستان، فولاد هرمزگان جنوب و پتروشيمی 
مبين، ش��ليا با قيمت 1360ريال کشف قيمت شد که با 
توجه به اختصاص تعداد کم سهم به معامله گران، ارزش 

بالايی برای سرمايه گذاری نداشت. 
دو شرکت مهم اصفهانی فعال در بازار بورس اوراق بهادار 
طی يک هفته اخير خبرس��از بودند. از يک س��و شرکت 
ذوب آهن اصفهان بر اس��اس عملکرد سه ماهه سود هر 
سهم خود را از 86 ريال به زيان 742 ريالی تبدل کرد که 
با بر خورد منفی س��رمايه گذاران مواجه شد. علت اصلی 
اين تعديل در پيش بينی مش��کلات به وجود آمده برای 
فروش، به علت رکود در بازار ساخت و ساز و پروژه های 

عمرانی و کاهش حاشيه سود عملياتی شرکت است. 

  روز دوش�نبه نم�اد ذوب در مح�دوده قيمت
۱۵6۰ ريالی معامله شد

 از سوی ديگر، فولاد مبارکه اصفهان نيز برای سال مالی 
جاری افزايش سرمايه ۵0 درصدی را در دستور کار قرار 
داده است. اين افزايش سرمايه جهت اجرای  تکميل طرح 
کنستانتره و گندله سازی سنگان، مشارکت در افزايش 
سرمايه ش��رکت معدنی و صنعتی گل گهر از محل سود 
انباش��ته، مطالبه های س��هامداران و آورده نقدی انجام 
 خواهد ش��د.  بر اين اس��اس، فولاد مبارک��ه اصفهان با 
 س��رمايه ای مع��ادل 7۵ هزارميلياردريال ب��ار ديگر به 
بزرگ ترين شرکت در بازار سرمايه ايران تبديل خواهد 
شد. در لحظه تنظيم اين گزارش نماد فولاد نيز در قيمت 
1140ريال معامله شد. روز سه شنبه همچنان بورس بر 
مدار نزولی پيش رفته و در کانال 62 هزار واحد به سر برد. 

9،۱۰۰،۰۰۰ بهار آزادی                                                                            

دلار             34۲۰۰

سکه گرمی 

9،۱۲۰،۰۰۰ طرح امام)ره(  

۲،۵6۰،۰۰۰ ربع سکه   

گرم طلا ۱8 عيار

يورو

4،64۰،۰۰۰نيم سکه                     

۱،7۰۰،۰۰۰

93۲،68۰

397۰۰

مظــــــــنه

رکود اقتصاد جهان  اوضاع کشمشی خشکبار

همانند بس��ياری از افراد کارآفرين مشهوری که در اطراف 
خود می شناس��يم، ميلياردرهای جوان هم به سادگی به 
موفقيت نرسيده اند و در اين مسير با شکست هايی مواجه 
ش��ده اند، اما در اين مس��ير درس های ارزشمندی کسب 
 کرده اند.  »مکس مولن«، فردی بود که دوس��ت داش��ت 
کسب و کار خودش را داشته باشد، آن هم در حالی که هيجان 
و اشتياق کافی در مورد ايده خود نداشت. در سال2010  او 
ايده ش��بکه اجتماعی خود را معرفی کرد، اما در عرض يک 
سال به شکست انجاميد. مولن در اين رابطه می گويد:  »من 
اشتياقی برای انجام آن کار نداشتم؛ اشتياق چيزی است که 
باعث می شود شما حس اضطرار و سرسختی داشته باشيد. 
بدون آن در هنگام برخورد با موانع به سرعت تسليم می شويد 

و دست از کار می کشيد.«
 مناب��ع انس��انی و مديري��ت مهارت هايی اس��ت ک��ه ياد 
می گيريم. افراد کمی هس��تند که مدير زاده شوند. اغلب 
کارآفرينان ياد می گيرند که چگونه می توان با استفاده از 
کارمندان بهترين نتيجه را کسب کرد.» اميلی وايز«، قبول 
دارد که در 30 سالگی مجرب ترين مديرعامل نبوده است. او 
می گويد: »مديريت چيزی نبود که فکر می کردم. هميشه 
فکر می کردم مديريت به معنی ق��رار دادن افراد در جايگاه 
درست اس��ت؛ جايگاهی که برای آنها مناسب باشد، اما ياد 
گرفتم بهتر اس��ت افراد را از آن جايگاه خارج کنيم. در اين 
حالت ممکن است اين افراد کارايی بهتری داشته باشند.« 
او ادامه می ده��د: » درس ديگری که ي��اد گرفتم، اين بود 
که ديد کوتاه مدت تری برای اس��تخدام افراد داشته باشم 
و در حال حاضر به جای استخدام افراد برای بازه سه ساله، 
بازه 18 ماهه را در نظر می گيرم که اين کار باعث تحول در 
 ساختار سازمان شده اس��ت.«  هجوم به بازارها به موفقيت 
نمی انجامد؛ »آس��تين مک کورد« اين موضوع را در مسير 
سختی ياد گرفت. او که شرکتی در زمينه بازيابی اطلاعات 
ايجاد کرده است، می گويد: »در طول مسير موفقيت اشتباه های 
زيادی انجام داديم و شکست های زيادی خورديم. برای مثال 
يک بار از طريق يکی از مش��تريان متوجه شديم محصول 
جديدی مشابه با محصول ما وارد بازار شده است که مزايای 
بالاتری دارد. در نتيجه به سرعت محصول جديدی وارد بازار 
کرديم که بتواند با آن محصول رقابت کند، اما محصول ما به 

درستی کار نکرد و به شکست بزرگی انجاميد. «     
Entrepreneur :منبع 

ميلياردرها چگونه از اشتباهات خود چالش شرکت های اصفهانی در بورس
درس می گيرند؟
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۲7۱،۰۰۰،۰۰۰                                                                                    SE سمند

۲87،۰۰۰،۰۰۰                                                                                    LX سمند

3۵۰،۰۰۰،۰۰۰                                                ELX سمند سورن

۲76،۰۰۰،۰۰۰                                                4۰۵ GLX پژو

پژو پارس سال                                              33۵،۰۰۰،۰۰۰

پژو ۲۰6 تيپ ۵ صندوقدار      3۵3،۰۰۰،۰۰۰

۱99،۰۰۰،۰۰۰                                              ۱۱۱ SE سايپا

۱6۵،۰۰۰،۰۰۰                                             ۱۵۱ TL سايپا

ولستر دو ايربگ                       ۱،۰6۰،۰۰۰،۰۰۰

اکسنت فول                                                                  9۰۰،۰۰۰،۰۰۰

۱،۵4۰،۰۰۰،۰۰۰ سوناتا LF فول  

۲،6۰۰،۰۰۰،۰۰۰ جنسيس ۲۰۱3 

۲،۱8۰،۰۰۰،۰۰۰ سورنتو اتاق جديد فول 

۱،۰7۰،۰۰۰،۰۰۰ ياريس هاچ بک ۲۰۱۵ 

۱۲،۵۰۰،۰۰۰،۰۰۰ پورشه کاين 8 سيلندر 

8،9۰۰،۰۰۰،۰۰۰ لندکروز 8 سيلندر 

  چگونه نوشت افزار مناسب بخريم؟
• اصلی ترين ابزار برای نوش��تن، مداد و خودکار است.

مدادهای معمول��ی ترکيبی از گرافي��ت و خاک رس و 
کمی دوده است که بسته به ميزان حرارتی که مدادهای 
مختلف موقع ساخت می بينند، ميزان سفتی و نرمی شان 
متفاوت است. بهتر اس��ت برای بچه ها مداد خيلی نرم 
نگيريد؛ چ��ون زود نوکش گرد می ش��ود و م��دام بايد 
تراشيده شود، به همين علت مدادهای با نوک نرم خيلی 

به صرفه نيستند.
"• موق��ع خريد ل��وازم التحري��ر بايد س��ن فرزندتان را 
در نظر بگيريد. اگر دانش آموز س��ن کم��ی دارد، نکات 
ايمنی بيش��تری بايد رعايت ش��ود. برای مثال ابزاری 

گونيا به دليل نوک تيز بودن مانند مداد و پرگار و 

 می توانند برای چش��م دانش آموز خطرناک باش��ند. 
رنگ های غيرمجاز بعضی از نوشت افزار مانند ماژيک و 

مداد شمعی هم ممکن است توليد آلرژی کنند.
"• در مورد خريد خ��ودکار هم، جن��س و کيفيت آن را 
در نظر بگيريد. بدنه خودکارها را معمولا از پلاستيک، 
چرم، س��راميک، آلومينيوم، چوب و استيل می سازند. 
بهتر اس��ت خودکاری تهيه کنيد که سبک وزن بوده و 
در داشته باشد تا داخل کيف يا جامدادی را خط خطی 
نکرده و در صورت پس دادن جوهر، وسايل دانش آموز 

را کثيف نکند.
• مداد ش��معی و ماژيک هم به دليل تنوع رنگی شان، 
از ل��وازم التحرير م��ورد علاقه بچ��ه ها برای نقاش��ی 
هستند، اما در عين حال ممکن است آلرژی زا و سمی 
 هم باش��ند. مداد ش��معی را از ترکيب پارافين و رنگ 
می س��ازند. خريد مدادش��معی روکش دار بهترين راه 
برای ايمن کردن دانش آموزان در برابر مس��موميت و 

آلرژی است.
•  درب��اره ماژيک هم مانند مداد ش��معی بهتر اس��ت 
مارک های مرغ��وب و قاب��ل اطمينان را تهي��ه کنيد. 
 ماژي��ک ه��ای غيرس��می ک��ه در ب��ازار موجودن��د 
با عبارت »Not poisoning« مش��خص می شوند و 
اگرچه کمی گران تر از ديگر ماژيک ها هس��تند، برای 
 دان��ش آم��وزان کوچک تر که ع��ادت به ده��ان بردن 

همه چيز دارند، مناسب تر است. انواع رنگ های فسفری 
و روش��ن ماژيک هم می تواند آنها را خس��ته و ناراحت 

کنند.
"• ابزارهايی مانن��د گونيا، پ��رگار و خط ک��ش به خاطر 
نوک تيز بودن ب��رای دان��ش آم��وزان خطرناکند. بهتر 
 اس��ت انواع پلاس��تيکی اي��ن وس��ايل را به ج��ای انواع 
فلزی شان برای فرزندتان بخريد. از خريدن خط کش های 

بلند و پرگارهای فلزی بدون درپوش پرهيز کنيد.
• مدادت��راش و مدادپ��اک ک��ن ه��م از ديگر وس��ايل 
 پرکارب��رد دانش آم��وزان هس��تند. بهتر اس��ت برای 
بچه ه��ا مدادتراش مخ��زن دار تهي��ه کنيد ت��ا مدام 
مجبورنباش��يد تراش��ه ها را از روی زمين جمع کنيد. 
مدادتراش روميزی هم از اين لحاظ که قابل حمل نيست 
 و دانش آموز را در تراش��يدن مدام مدادهايش محدود 

می کند، گزينه خوبی است.
• دفترچه هم از ديگر لوازم التحرير اصلی مورد استفاده 
 دانش آموزان اس��ت ک��ه در ان��واع متعدد خ��ط دار و 
ب��ی خط،40ب��رگ،60 ب��رگ،80 ب��رگ،100 برگ و 
200 برگ در بازار موجود اس��ت. بهتر اس��ت برای دانش 
آموزان کوچک دفترچه هايی با تعداد برگ کم بخريد؛ 
چون دفترچه های قطور دير تمام می شوند و مدت ها 
 در دس��ت دانش آموز ورق می خورند و ممکن اس��ت 
ورق هايشان لوله يا کثيف شوند. دفترچه های سيمی 
با جلدهای محک��م بهترين انتخاب 
برای همه مقاط��ع تحصيلی 
است. بهتر است موقع خريد 
دفت��ر، دفترهايی ب��ا رنگ و 
طرح جلد متفاوت بگيريد 
ت��ا بعد ب��رای 
پرهيز از اشتباه 
در  فرزندت��ان 

تش��خيص 
دفترهاي��ش، ب��رای ه��ر 
درس دفتری با ي��ک رنگ و يا 

طرح متفاوت اختصاص دهيد.

بازار گرم لوازم التحرير در آستانه مهرماه و آغاز مدارس

بسته کامل لوازم التحریر چقدر هزینه در بر دارد؟
ترجمه: امیرحسین واعظباشگاه میلیاردرهاگروه بورسبورس نامه

تسنیماقتصاد نیوز

یبا
ن ز

فها
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درحالی به روزهای پايانی تابستان نزديک می شويم که دغدغه بسياری از پدرها و مادرها، خريد لوازم التحرير برای دانش آموزان است. زمان زيادی نمی گذرد از دورانی که دانش آموزان 
برای رفتن به مدرسه، انتخاب های متنوعی برای خريد دفتر و مداد و خودکار نداشتند. اغلب دفاتر شبيه به هم بوده و جنس يکسانی داشتند و فقط چند مدل مداد و خودکار در بازار وجود 
داشت، اما با گذشت زمان، کم کم دفاتر و مدادهای رنگارنگ با طرح های گوناگون و جذاب برای دانش آموزان، راه خود را به بازار لوازم التحرير باز کرد و شخصيت های کارتون های خارجی 

بر روی جلد دفاتر نقش بست. اين روزها اگر به فروشگاه لوازم التحرير سری بزنيد، فرقی هم ندارد در کدام قسمت شهر باشد، جذابيت های رنگی فروشگاه چشم شما را خيره می کند. 
می توانيد انواع کيف، دفتر، مداد، تراش، پاک کن، کلاسور و... را مشاهده کنيد، البته بايد يادآوری کرد که اين لوازم خوش آب و رنگ قيمت های متفاوتی هم دارند.

3۵،۰۰۰       Qulio دفتر 4۰ برگ

3۰،۰۰۰       Clips دفتر ۵۰ برگ

3۵،۰۰۰     Qulio دفتر 6۰ برگ

4۵،۰۰۰     Clips دفتر 8۰ برگ

۵۰،۰۰۰     Qulio دفتر ۱۰۰ برگ

6۱،۰۰۰    A4 دفتر شفاف پاپکو

دفتر فارسی و انگليسی پاپکو                       ۵۱،۰۰۰

دفتر وزيری ۱۰۰ برگ      4۵،۰۰۰

دفتر وزيری ۱6۰ برگ    6۰،۰۰۰

۱۵،۰۰۰ خودکار بيک بسته ۲ عددی 

6۵،۰۰۰    stabilo روان نويس

۱۰،۰۰۰ دفتر خوش نويسی کوچک  

۱۵۰،۰۰۰                               B کامپکس owner پرگار

۵۰،۰۰۰   maped  پرگار مدادی

۲۵،۰۰۰      Qulio پاک کن

9۵،۰۰۰      faber-castell پاکن

غلط گير قلمی      ۵۰،۰۰۰

مداد رنگی owner 36 تايی                        ۲4۰،۰۰۰

۱9۰،۰۰۰ مداد رنگی faber-castell ۱۲ تايی 

6۰،۰۰۰ مداد مشکی سوسمارنشان ۱۲ عددی 

4۰،۰۰۰                             maped خط کش 3۰ سانتی متری

۱۵،۰۰۰         maped گونيا

۵۵،۰۰۰   maped بسته خط کش



سید محمد بهشتی به مناسبت بازگشایی موزه »دوران اسلامی« و افتتاح موزه »پیش از تاریخ« 
موزه ملی ایران ب��ه خبرآنلاین گفت: موزه ها صرفا مکانی برای نمایش اش��یای منقول با درهای 
بسته نیستند؛ موزه دارها کسانی هستند که به راه های گوناگون تلاش می کنند تا با آرایش آثار، 
 وسایل جانبی اعم از تولیدات و نمایشگاه های فرهنگی زبان اشیای تاریخی را برای مردم باز کنند.

فعالیت های پژوهش��ی در موزه ها می تواند پرده از روی اش��یا و آثار تاریخی بردارد تا دلالت ها و 
شهادت هایی که در پس پرده پنهان شده اند آشکار شود؛ چراکه پشت هر اثر تاریخی، بخشی از 
فرهنگ ایرانی نهفته شده و این علم موزه داری است که می تواند با باز کردن زبان اشیا مخاطب 

را با فرهنگ ایرانی آشنا کند. ذائقه فرهنگی مردم درحال تغییر است و در شرایط کنونی بسیاری 
 از ما متقاضی ش��رایط بهتر و کیفیت بهتر موزه ها هس��تیم. از طرفی، یکی از گرفتاری هایی که 
هم اکنون موزه ها، محوطه ها و آثار تاریخی کشور با آن مواجه شده اند، افزایش میزان بازدیدکنندگان 
 در محوطه های تاریخی اس��ت، به طوری که محوطه های تاریخی چون تخت جمشید، سلطانیه و 
عالی قاپو ظرفیت پذیرش حجم بالای گردشگر را ندارند. باید تلاش کنیم مقاصد متعدد تاریخی به 
فهرست آثار شناخته شده و جهانی اضافه شوند؛ چون محوطه های جهانی ظرفیت پذیرش افزایش 

گردشگر را ندارند و با توزیع مناسب گردشگران می توان به مدیریت این محوطه ها پرداخت.

مسعود سلطانی فر در مراسم امضای قرارداد بین گروه مالی گردشگری و گروه هتلداری»آکور« 
فرانسه، به ایرنا گفت: برای توسعه صنعت گردشگری ایران، سازمان میرث فرهنگی و گردشگری، 
با یک هزار و 300 پروژه، 25 میلیارد دلار سرمایه گذاری را در این بخش آماده کرده است. ایران 
از ظرفیت های زیادی در حوزه گردشگری برخوردار است و در شرایط پساتحریم با برنامه ریزی 
مناسب در صددیم عقب ماندگی خود را در استفاده از این گنج پنهان برآورده سازیم. ایران با سابقه 
تاریخی و تمدن 10 یا 11 هزار س��اله در توسعه صنعت گردشگری طی یک و تا دو سال گذشته 
اقدامات خوبی را آغاز کرده تا بتواند با افزایش تعداد هتل های 4 و یا 5 ستاره از گردشگران خارجی 

در ایران پذیرایی کند. بدون شک حضور هتل های بین المللی زنجیره ای شرایط مناسبی را برای 
حضور گردشگران خارجی در ایران فراهم می کند و این سبب می شود کیفیت خدمات گردشگری 
در ایران بیش از پیش تقویت شود. همچنین فرودگاه ها و هتل ها در توسعه صنعت گردشگری 
کشورها نقش مهمی ایفا می کنند. با احداث ترمینال ایرانشهر و توسعه فاز دوم فرودگاه امام )ره( 
ظرفیت سالیانه پذیرش و اعزام مس��افران در این فرودگاه به 20 میلیون مسافر افزایش می یابد 
که امیدواریم طی سه تا پنج س��ال آینده این ترمینال به بهره برداری برسد. از طرفی، پیشنهاد 

کنسرسیوم بانک های ایرانی برای سرمایه گذاری در فاز دوم فرودگاه امام )ره( مطرح شده است.

رییس پژوهشگاه میراث فرهنگی و گردشگری توصیه کرد: 

با توزیع مناسب گردشگران، محوطه های تاریخی را نجات دهید
معاون رییس جمهور اعلام کرد:

 بسته 25 میلیارد دلاری برای توسعه گردشگری ایران آماده شد 
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ایران در ماه ه��ای اخیر میزبان تع��داد قابل توجهی 
از هیات ه��ای دیپلماتیک کش��ورهای مختلف دنیا 
ب��وده و اصفهان هم ب��ه عنوان یک��ی از مقاصد مهم 
 گردشگری کش��ور، همیش��ه پای ثابت این سفرها 
به ش��مار می رود. در کنار این سفرهای دیپلماتیک، 
اما در تقویم فشرده سفرهای اصفهان، ردپای مسافران ویژه 
بیشتری دیده می شود؛ از جمله مسافران قطار لوکس طلایی 
و پرواز چارتر هواپیمایی سپید کشور پرتغال. مسافران قطار 
لوکس طلایی، گردش��گران اروپای��ی و آمریکایی متمولی 
هس��تندکه با قطار دانوب که شبیه یک هتل 5 ستاره است 
وارد ایران می شوند و مس��وولان ما هیچ نگرانی بابت تامین 
هتل مناسب و سرویس های بهداشتی بین راهی و غیره برای 
این گردشگران لوکس پسند ندارند؛ چرا که آنها می توانند در 
قطار-هتل لوکسشان با خیال راحت از »جواهرات پارسی« 
که همان آثار تاریخی ثبت جهانی و ملی ش��ده ش��هرهای 
مختلف ایران هستند، بازدید کنند. این سفرهای ریلی تا به 
حال موفقیت آمیز بوده، تا جایی که سازمان میراث فرهنگی و 
گردشگری به تازگی تفاهم نامه  برقراری خط قطار گردشگری 
ایران-اتریش را با سه شرکت اتریشی امضا کرده است. اما از 
مسافران ریلی که بگذریم، حالا تعداد مسافران هوایی ایران 
هم رو به افزایش است. مثلا این هفته 34 گردشگر متمول 
آلمانی با یک پرواز فول چارتر که شرکت هواپیمایی سپید 
)White Airways( متعلق به کش��ور پرتغال راه اندازی 
کرده، به ایران آمدن��د و یک روز را در مش��هد، دو روز را در 
اصفهان و یک روز را در شیراز گذراندند. عباس پیرمرادیان، 
یکی از دو راهنمای این تور، به ایسنا گفته: »بیشترین تمرکز 
مسافران این هواپیما در شهر اصفهان خواهد بود. یقینا تمرکز 
زمانی آنها بر اصفهان نشان دهنده  اهمیت این شهر در نظر 
گردشگران خارجی است. در این سفر چهارروزه، دست کم 
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 برخ��ی از این گردش��گران، به ط��ور مس��تقیم درگیر این 
تور هوایی هستند که این جمعیت غیر از عوامل رستوران ها، 
هتل ها و آژانس ایرانی است.« همه این مسافران ویژه که با 
هماهنگی استانداری و وزارت امور خارجه به اصفهان وارد 
می شوند، طی برنامه هایی فشرده از سرمایه های جهانی این 
شهر بازدید می کنند، تفاهم نامه ها یا قراردادهای همکاری، 

خواهرخواندگ��ی و ... امض��ا می کنند و به کشورهایش��ان 
بازمی گردند و خ��ب ارگان های مختلفی ه��م در اصفهان 
هستند که در زمینه گردشگری فعالیت می کنند؛ استانداری، 
شهرداری، میراث فرهنگی، وزارت امور خارجه و... هر کدام 
 گوش��ه ای از وظیفه میزبانی از همه میهمان��ان اصفهان و 
نه فقط هیات های دیپلماتیک و گردشگران متمول را برعهده 

دارند. بدیهی اس��ت که هر چه فعالیت های این ارگان ها در 
دوران حس��اس کنونی که فصل پررونق گردشگری ایران 
است به س��مت همگرایی و نه تداخل و موازی کاری پیش 
برود، ایران قدم های بیش��تری به س��مت ه��دف غایی اش 
که تغییر اقتصاد مبتنی بر نفت اس��ت، برمی دارد.  محسن 
یارمحمدیان، معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، 

صنایع دس��تی و گردش��گری اس��تان اصفهان با تاکید بر 
اهمیت س��فر هیات های دیپپلماتیک و گردش��گران ویژه 
برای شهر عنوان کرد: »متاسفانه اداره کل میراث فرهنگی 
و معاونت گردش��گری آن، کمتر در جریان سفر هیات های 
دیپلماتیک و گردش��گرانی مانند 34 مس��افر پرواز چارتر 
قرار می گیرد، در حالی که این سفرها برای اداره کل میراث 
فرهنگی استان اصفهان از اهمیت خاصی برخوردارند.« او به 
اصفهان زیبا گفت: »البته استاندار اصفهان تاکید ویژه ای بر 
حوزه گردش��گری و میراث فرهنگی دارند و از این هیات ها 
به خوبی اس��تقبال می ش��ود، ولی در حیطه گردش��گری 
موازی کاری هایی در برخی از دس��تگاه ها و ارگان های شهر 
وجود دارد که باید با عنایت ویژه اس��تانداری رفع ش��وند.«  
یارمحمدیان با اشاره به اینکه این موازی کاری ها هم تهدید 
هستند و هم فرصت محسوب می ش��وند، افزود: »هر ارگان 
و سازمانی یک سند گردش��گری برای شهر تنظیم کرده و 
یک رویکرد نسبت به این حیطه دارد، اما اگر همه دور یک 
میز بنشینند و یک سند گردش��گری برای اصفهان تنظیم 
کنند و استانداری هم به عنوان ارگان هماهنگ کننده این 
حرکت را مدیریت کند، اتفاق خوبی در حوزه گردش��گری 
اس��تان رقم می خورد.« به گفته معاون گردش��گری اداره 
کل میراث فرهنگی استان اصفهان، کمیته ای تحت عنوان 
 »کمیته برنامه ریزی و توسعه گردشگری استان اصفهان« 
راه اندازی ش��ده و نمایندگان��ی از ادارات دولتی، نهادهای 
 عمومی غیردولتی و بخش خصوص��ی در آن حضور دارند. 
چند جلس��ه در راس��تای همگرایی ارگان ها برگزار شده، 
چارچوب و آئی��ن نامه داخلی ه��م تدوی��ن و موضوعاتی 
برای بحث و تبادل نظر مطرح ش��ده اند. یارمحمدیان ابراز 
امیدواری کرد که با حمایت از فعالیت های این کمیته بتوان 
از موازی کاری های مخرب در حیطه گردشگری جلوگیری 

کرد و همگرایی ارگان های فعال را افزایش داد. 

گروه گردشگری
معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی استان : 

رونق گردشگری  در گرو همگرایی است
تشکیل کمیته »برنامه ریزی و توسعه گردشگری«  استان اصفهان

کارشناس�ان یونس�کو از قنات ه�ای 
اصفهان بازدید کردند

کارشناس��ان ارزیاب س��ازمان بین المللی یونس��کو برای 
بازرس��ی نهایی از قنات های نامزد ثبت جهانی به اس��تان 
اصفهان س��فر کردند. همزمان با نزدیک ش��دن به س��ال 
2016 میلادی و موعد مطرح ش��دن پرون��ده قنات های 
 ایرانی در شورای ثبت جهانی، کارش��ناس ارزیاب سازمان 
 بین المللی یونسکو با همراهی معاون میراث فرهنگی کشور و 
مدیرکل میراث فرهنگی اس��تان اصفهان از قنات تاریخی 
»مون« در شهرستان اردستان و قنات های تاریخی »وزوان« 
و »مزدآباد« در شهرستان شاهین شهر و میمه بازدید کرد. 
محمد حس��ن طالبیان، معاون میراث فرهنگی کشور که 
جمعی از کارشناسان ارشد معاونت میراث فرهنگی کشور 
 نیز وی را همراه��ی می ک��رد، در این بار گف��ت: »پرونده 
11 قنات تاریخی در کل کشور به سازمان بین المللی یونسکو 
ارسال شده که سه قنات از مجموع قنات های تاریخی نامزد 
ثبت جهانی در کشور، در استان اصفهان واقع شده است.« او 
تصریح کرد: »پس از انجام مطالعات و تهیه پرونده قنات ها 
و ارسال آن به سازمان یونس��کو، کارشناسان و ارزیابان این 
سازمان جهت بررسی داده های کشورهای صاحب پرونده 
و متقاضی ثبت جهانی در مرحله نهایی به آن کشورها سفر 
کرده و موارد را بررسی می کنند، بنابراین برای بررسی پرونده 
 قنات های ایرانی از جمله س��ه قنات » مون« ، » وزوان « و 
» مزدآباد« آقای کازویا یا موچی، کارشناس ارزیاب سازمان 
 بین المللی یونس��کو به ایران و اصفهان سفر کرده است.« 
بر این اس��اس، در اولین بخش بازدید کارشناس یونسکو از 
قنات های اصفهان، هیات مشترک سازمان یونسکو و میراث 
فرهنگی از قنات »مون« در شهرس��تان اردس��تان بازدید 
کرد. از ن��کات قابل توجه این بازدید، اس��تقبال قابل توجه 
مردم و مسوولان ش��هر از هیات مذکور بود، به گونه ای که 
فرماندار، نماینده ولی فقیه و امام جمعه شهرستان، شهردار، 
بخشداران، دهیاران، فرمانده نیروی انتظامی، فعالان عرصه 
گردشگری شهرس��تان و مردم  ساکن درمس��یر قنات به 
استقبال این هیات ش��تافتند. پس از آن، ارزیاب یونسکو و 
هیات همراه ابتدا از دفتر پایش قنات بازدید کردند و سپس  
مادرچاه ، مظهر قنات و مس��یر آن مورد بازدید قرار گرفت. 
هیات سازمان میراث فرهنگی پس از بازدید از قنات »مون« 
 عازم ش��هرهای وزوان و میمه و قنات مزدآباد ش��دند. این 
سه قنات بیش از 2هزارسال قدمت دارند  و همچنان فعال 
هستند. هیات مش��ترک میراث فرهنگی ویونسکو به مدت 
14ساعت و پس از طی مس��افتی در حدود 400 کیلومتر 
از سه قنات فوق الذکر بازدید کردند وپس از آن به اصفهان 
بازگشتند. شایان ذکراست؛ کازویا یاموچی، کارشناس ارزیاب 
 سازمان بین المللی یونسکو دارای مدرک کارشناسی ارشد
 فرهن��گ و زب��ان ه��ای باس��تانی از ای��ران و دکت��رای

باستان شناسی از کشور ژاپن اس��ت. او همچنین در ادامه 
سفرش، از بناهای تاریخی اصفهان هم بازدید کرد و سپس 
 در مسیر ترک اصفهان، مجددا به میمه بازگشت و از موزه 

مردم شناسی میمه بازدید کرد.

مرمت سکوهای مسجد شیخ لطف الله 
و خانه تاریخی رشتی ها 

سکوهای سنگی 400ساله مسجد شیخ لطف الله اصفهان 
متعلق به دوران صفوی و دیوارهای خانه قدیمی رشتی ها 
در اصفهان مرمت شدند.  مسوول گروه مرمت و امانی میراث 
فرهنگی استان اصفهان گفت: سنگ مرمر »پیرنشین« در 
بخش ورودی مسجد شیخ لطف الله که به دلیل عوامل جوی و 
همچنین فرسایش در طول زمان دچار آسیب و شکستگی 
شده بود، توسط اس��تادکاران و کارشناسان گروه امانی 
معاونت میراث فرهنگی مرمت شد. وی با اشاره به شیوه 
مرمت، افزود: این سنگ با روش علمی شامل تثبیت رنگ، 
 تثبیت سنگ و بندکشی آن با هزینه ای بالغ بر 10 میلیون

 ری��ال مرمت ش��د. منصور زی��رک افزود: عملی��ات مرمت 
 خانه رشتی ها جنب کنسولگری روسیه با هزینه ای بالغ بر 
500 میلیون ری��ال پس از دوماه فعالی��ت مرمتگران به 
پایان رسید، این در حالی اس��ت که این خانه تاریخی به 
ثبت ملی رس��یده و بر اثر اهمال در نگهداری آن توسط 

مالکان، آسیب های فراوانی به آن وارد شده است.

حضور غرفه های صنایع دستی اصفهان 
در یک جشنواره خیریه گردشگری 

جشنواره خیریه صنایع دستی و گردشگری »رحمت برای 
همه«  از 25 تا 31 شهریور ماه در مجموعه فرهنگی و تاریخی 
نیاوران برگزار می ش��ود.  این جش��نواره به همت موسسه 
خیریه رحمت للعالمین و با حضور فعالان صنایع دس��تی 
استان های مختلف از جمله اصفهان، در مجموعه فرهنگی و 
 تاریخی نیاوران برگزار می شود. غرفه های مختلفی از جمله 
قلم زنی و نقره اصفهان، قلمکاری، مینیاتور، خاتم کاری، فرش، 
سوخته چرم، کاشی سنتی-دهخدایی، فیروزه کوبی و مینا کاری، 
فرش ترکمن،  گبه، ترمه یزد، کتب نفیس، سفال همدان، پته و 
سوزن دوزی کرمان و خطاطی نفیس در این جشنواره به ارائه 
صنایع دستی می پردازند. علاقه مندان بازدید از این جشنواره 
می توانند در هفته آخر شهریور ماه، هر روز از ساعت 9 صبح تا 

9 شب به مجموعه تاریخی نیاوران مراجعه کنند. 
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 دو گردش��گر ایتالیایی با پیام »هیچ آرزویی دس��ت نیافتنی نیست«، در 
شصت و دومین روز از س��فر خیرخواهانه خود به دیدار کودکان مبتلا به 

سرطان در بیمارستان فوق تخصصی محک رفتند.
این دو گردشگر که آرزو داشتند با یک ماشین فیات 500 که ساخت سال 
1965 اس��ت به جهانگردی بپردازند، تصمیم گرفتند در مس��یر محقق 
کردن آرزویشان، پیام امید را به کودکان بیمار جهان برسانند. آنها در طول 
 مسیر خود از ش��هر تورین در ایتالیا به مقصد توکیو در ژاپن، قصد دارند در

 13 بیمارستان از  13 کش��ور با کودکان بیمار دیدار  کنند. این دو جوان، 
بیمارستان فوق تخصصی سرطان کودکان محک را به عنوان مقصد رساندن 
پیام خود به کودکان بیمار ایران انتخاب کردند. این گردشگران جوان قصد 
دارند پس از بازگشت، در شهر تورین ایتالیا نمایشگاهي از نقاشي کودکان 
بیمار بر پا کنند. کودکان محک به همراه خانواده هایش��ان به اس��تقابل 
میهمانان ایتالیایی خود رفتند و پیام خود را با نقاشی هایشان به کودکان 
بیمار جهان رساندند و برای همه دوستان کوچکشان آرزوی سلامتی کردند. 

یک دوچرخه سوار جهانگرد که در سواحل محمودآباد هدف سرقت قرار 
گرفته بود، رفتاری عجیب از خود نشان داد.  به گزارش ایسنا،  این جهانگرد 
وقتی برای اعلام شکایت به ماموران نیروی انتظامی محمودآباد مراجعه 
 کرد، قرار شد یک دستگاه دوچرخه از طرف مس��وولان شهرستان به او 
داده ش��ود.  در حالی که در مدت زمان کوتاهی از مراجع��ه او به پلیس، 
دوچرخه تهیه ش��ده و در اختیار این مرد جهانگرد قرار داده شده بود، او 
از تحویل گرفتن دوچرخ��ه اهدایی امتناع و اعلام ک��رد که دوچرخه به 

سرقت رفته او قیمتی کمتر از این دوچرخه داشته و امکان پرداخت بقیه 
مبلغ دوچرخه مورد نظر را ندارد. مس��وولان شهرستان محمودآباد نیز 
گفتند که این کار برای دلجویی از او انجام گرفته و نیازی به پرداخت بقیه 
پول دوچرخه اهدایی نیست. این جوان ورزشکار اهل کشور چین پس از 
سفر به ارمنستان، گرجستان و ترکیه وارد ایران شده و از طریق استان های 
غربی وارد مازندران ش��ده بود که در اقدامی غیرفرهنگی، دوچرخه این 

توریست ورزشکار به سرقت رفت.   

دوچرخه اهدایی ایران، جهانگرد چینی را متعجب کردگردشگران ایتالیایی به عیادت کودکان بیمار  ایرانی رفتند

یادداشت

س�تاد مرکزی هماهنگی خدمات س�فر در آس�تانه تعطیلات پایانی 
تابس�تان، با انتش�ار اطلاعیه ای توصیه های�ی را ب�رای اطلاع عموم 
مسافران و گردشگران ارائه کرد. متن اطلاعیه ستاد مرکزی هماهنگی 

خدمات سفر ویژه پایان تعطیلات تابستان به شرح زیر است:

با عنایت به اعلام وزارت آموزش و پرورش مبنی بر بازگشایی مدارس  1
سراسر کشور در روز چهارشنبه، اول مهرماه و همچنین فعالیت سایر مراکز 
دانشگاهی و آموزش��ی، به عموم هموطنان عزیز که از فرصت تعطیلات 
تابستان برای سفرهای زیارتی و سیاحتی بهره مند شده اند توصیه می شود 
زمان بازگشت سفر خود را به گونه ای مدیریت کنند تا امکان حضور به موقع 

دانش آموزان در مدارس در روز اول مهرماه فراهم شود.
به عموم مسافران و گردشگران توصیه می شود با عنایت به اینکه  2
26 و 27 شهریور آخرین پنجش��نبه و جمعه تعطیلات تابستان 94 
است، بازگشت خود را به گونه ای مدیریت کنند تا در هفته جاری به 
شهرهای خود برگردند و روزهای آغازین هفته آینده را به فراهم کردن 
 مقدم��ات حض��ور فرزن��د دانش آم��وز خ��ود اختص��اص دهند تا 

دانش آموزان با آسودگی خاطر سال تحصیلی جدید را آغاز کنند.
به مسافران ، گردشگران و زائران گرامی توصیه می شود در مسیر  3
بازگشت ضمن حفظ آرامش خود در ترافیک های احتمالی، نهایت 
همکاری را با پلیس راهور ناجا و ماموران راهداری به عمل آورند و از 

توقف های غیرضروری در حاشیه جاده ها و س��ایر نقاط که موجب 
ترافیک می شود خودداری کنند.

همچنین لازم است ستادهای اجرایی خدمات سفر استان ها و همه  4
دستگاه های عضو ضمن آماده باش کامل در روزهای پایانی شهریور ماه، 
نسبت به ارائه خدمات مناسب سفر و اطلاع رسانی و راهنمایی مسافران 
و زائران اقدامات لازم را انجام دهند و با استقرار در اماکن و مبادی محل 
 ازدحام مس��افران، نسبت به مدیریت س��فرهای بازگشت هموطنان

اقدام کنند .
به مسافران، گردش��گران و زائران گرامی توصیه می شود برای  5
کسب اطلاعات راه ها با شماره 141 سازمان راهداری یا 120 راهور 
ناجا و برای کسب اطلاعات از وضعیت جوی و آب هوایی مسیر سفر با 
شماره 134 سازمان هواشناس��ی تماس بگیرند و با کسب اطلاعات 
کافی، س��فری ایمن و با آرامش را برای خود و خان��واده برنامه ریزی 

کنند.
هموطنان در طول سفر و یا پس از بازگشت می توانند چنانچه  6
انتقاد، پیشنهاد و یا شکایتی از هریک از بخش های خدمات سفر دارند 
با سامانه ملی اطلاعات گردشگری و رسیدگی به شکایات به شماره 
09629 در میان بگذارند و با ارائه نقطه نظرات خود س��تاد مرکزی 
هماهنگی خدمات س��فر را در برنامه ریزی برای سفرها و تعطیلات 

بعدی یاری کنند.

»جشنواره انگور« یکی از رویدادهای توریس�تی جذاب روزهای پایانی 
تابستان است که گردشگران را به شهرهایی که تاکستان های فراوان دارند، 
جذب می کند. امسال دو گزینه س�فر در این زمینه وجود دارد؛ روستای 
حس�ن رباط در حومه اصفهان، دهکده چی چس�ت ارومیه و ش�اهرود. 

سومین جشنواره انگور توسط شهرداری ارومیه با هدف زنده نگه داشتن  1
 آداب و س��نت های گذش��ته شهرس��تان ارومیه و منطقه آذربایجان از 
24 شهریور به مدت پنج روز در دهکده ساحلی چی چست برگزار می شود. 
آذربایجان غربی یکی از قطب های تولید انگور است، به طوری که کشت و 
تولید این محصول ریشه در باورها و سنت های گذشته مردم شهرستان 
ارومیه دارد. احداث خانه های کاهگلی با وسایل ساده، پخت نان در تنور 
روی س��اچ، ایجاد برکه و پل چوبی و س��یاه چ��ادر از برنامه های جانبی 
جشنواره امسال هستند. کشت و تولید انگور در آذربایجان غربی قدمتی 
چهار هزار ساله دارد، به طوری که یافته های باستان شناسی در تپه حسنلو 
نقده گواه این مساله است که جشن انگور با فرهنگ و تاریخ سنت مردم  
استان در آمیخته؛ زیرا انگور به عنوان یکی از محصولات کشاورزی این 
استان به شمار می آید و منبع درآمد بسیاری از کشاورزان این منطقه است. 
همچنین سرمایه گذارانی از هشت کشور اروپایی از جمله فرانسه ، نروژ ، 
بلژیک و ... برای امکان سنجی نحوه سرمایه گذاری، در این رویداد حضور 
خواهند یافت. اجرای مراحل تولیده شیره انگور)دوشاب(، پخت رب ، نحوه 

تولید عرق بادرشبو، تولید کشمش محلی به نام سبزه و نحوه خشکاندن 
آن، برپایی تورهای ارومیه گردی، برپایی نمایشگاه صنایع دستی و ارائه 
مقالات علمی در جشنواره ، معرفی ارقام ارومیه ، احیای سنت و بازی های 
 بومی و محلی و اجرای ط��رح توزیع 30 هزار عدد کیس��ه قابل بازیافت

از جمله برنامه های جنبی خواهد بود.  
همزمان با فرارس��یدن هفته گردشگری، اولین جش��نواره انگور و  2
بوم گردی روستای حسن رباط در استان اصفهان برگزار می شود. طبق 
اعلام روابط عمومی میراث فرهنگی استان اصفهان، اولین جشنواره انگور 
و بوم گردی روستای حسن رباط از توابع شهرستان میمه در استان اصفهان 
برگزار می شود. این جشنواره با همکاری اداره کل میراث فرهنگی استان 
اصفهان، فرمانداری شاهین ش��هر و میمه، شورای اسلامی شهر میمه و 
دهیاری روستای حسن رباط همزمان با برداشت محصول انگور این روستا 

در 27 شهریور از ساعت 9 صبح الی 15 برگزار می شود.
شاهرود هم یکی دیگر از شهرهایی است که میزبان رویدادی مرتبط  3
با انگور خواهد بود. »جشن شکرانه انگور شاهرود« جمعه، 27 شهریور از 
س��اعت20 تا 22 در پارک ش��هدای محراب این ش��هر برگزار می شود. 
ارگان های مختلفی از جمله فرمانداری، جهاد کش��اورزی، بخشداری، 
شهرداری، اداره کل میراث فرهنگی و البته سازمانی هایی مانند انجمن 
 انگ��ور ش��اهرود و ش��هرداری رودی��ان ب��رای برگ��زاری این جش��ن 

همکاری می کنند. 

اطلاعیه ستاد مرکزی هماهنگی خدمات سفر به مناسبت تعطیلات پایانی تابستان

6 توصیه  مهم برای مسافران آخرین تعطیلات تابستان 94
از دنا و ارومیه و شاهرود تا اصفهان

جشنواره انگور؛ رویداد گردشگری منتخب پایان تابستان
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اصفهان زيبا: رییس بخش خارجی شرکت نمایش��گاه های بین المللی استان اصفهان از 
برگزاری پاویون ایران توسط شرکت نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان در دو نمایشگاه 

مهم جهان در حوزه نفت و گاز خبر داد. 
رزیتا مشکلانی اظهار داشت: یکی از بهترین و موثرترین شیوه های شناخت بازار مصرف جهان، 
توانمندی دیگر رقبا، آشنایی با آخرین تکنولوژی های روز دنیا و بررسی زمینه های توسعه 

تعاملات تجاری، حضور در نمایشگاه های تخصصی بین المللی است. 
وی ادامه داد: در این راستا و از آنجا که عمده اقتصاد کشور ایران بر مبنای صنعت نفت و گاز 

تعریف می شود و همچنین قابلیت ها و توانمندی های بسیاری در این حوزه به چشم می خورد، 
مقدمات لازم برای مشارکت توانمند ایرانیان در دو رویداد مهم این عرصه فراهم شده است. 
به گفته وی، بیستمین نمایشگاه بین المللی نفت و گاز ترکمنستان در منطقه آسیای میانه و 
دهمین نمایشگاه بین المللی نفت و گاز عمان در حوزه خلیج فارس از زمره رویدادهای بسیار 
معتبر و قابل توجه جهانی است که شرکت نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان به عنوان 
نماینده رسمی مراکز نمایشگاهی ترکمنستان و عمان، میزبان فعالان صنعت نفت و گاز کشور 

در قالب پاویون ملی ایران در این دو نمایشگاه خواهد بود. 

ايرنا: مدیر بیمه های اش��خاص بیمه ایران گفت: این شرکت به عنوان بیمه گذار حجاج 
ایرانی غرامت فوت شدگان حادثه غم انگیز ش��هر مکه را در وجه بازماندگان این حادثه 

پرداخت می کند.
بهروز ناظمی درباره این حادثه و نحوه پرداخت غرامت به بازماندگان، افزود: متاس��فانه 
درحادثه سقوط جرثقیل در شهر مکه تاکنون11 زائر ایرانی فوت و بیش از30 نفر از آنان 

مصدوم شده اند.
وی با اش��اره به اینکه مصدوم��ان این حادثه در بیمارس��تان های هلال احم��ر ایرانیان 

در ش��هر مکه بس��تری هس��تند، تصریح کرد: تم��ام هزینه ه��ای درمانی و بس��تری 
 مصدومان ای��ن حادثه برعهده بیم��ه ایران اس��ت و غرامت آن را ب��ه ذینفعان پرداخت

خواهیم کرد.
به گفته وی، همچنین هزینه های جانب��ی مصدومان این حادثه که به واس��طه ناتوانی 
به تنهایی قادر به انجام اعمال مناسک حج نیس��تند نیز از طریق بیمه نامه حجاج، قابل 
جبران است. مدیر بیمه های اش��خاص بیمه ایران افزود: تمام هزینه های انتقال اجساد 
زائران ایرانی برعهده بیمه ایران بوده و به سازمان های طرف قرارداد پرداخت خواهد شد.

استقرار پاويون ايران در نمايشگاه های نفت و گاز عمان و ترکمنستان
 بیمه ايران خبر داد؛نمايشگاه بین المللی اصفهان خبر داد؛

پرداخت غرامت فوت شدگان حادثه مکه

ش��ماره 2467  چهارشنبه  25 شهریور 1394 80i s f a h a n z i b a . i r اق���ت���ص���اد

جايگاه کار و تلاش در توسعه اقتصادی 
مطلوب اسلامی 

عام��ل کار و تلاش نقش بس��یار مهمی در حرک��ت چرخ های 
اقتصادی هرجامعه و تبلور توس��عه اقتصادی مطلوب آن دارد؛ 
زیرا در سایه سار کار و تلاش است که می توان امکانات موجود را 
در جهت رشد و توسعه اقتصادی به کار گرفت. در جامعه ای که 
فرهنگ کار وجود نداشته باشد و مردم یا از روی تنبلی و تن پروری 
یا به بهانه گریز از دنیا و پرداختن ب��ه عبادت از تن دادن به کار 
بپرهیزند، انتظار رفاه و آسایش و توسعه در زندگی و دستیابی 
به تحقق توس��عه اقتصادی مطلوب برای آنان، انتظاری عبث و 
بیهوده است. بنابراین فرهنگ صحیح کار و تلاش هم می تواند 
به عنوان پیشتاز توس��عه اقتصادی مطرح باشد و هم می تواند 
عامل مهم و کارس��ازی در جهت استمرار توس��عه تلقی شود. 
آنچه از تعالیم اس��لامی نیز می توان استنباط کرد آن است که 
فرهنگ حاکم بر جامعه باید فرهنگ کار و تلاش باشد و طلب 
رزق و روزی و انجام کار مفید اقتصادی مطلوب اس��لام است و 
موجب توس��عه اقتصادی مورد نظر اس��لام و عزت و سربلندی 
جامعه اسلامی می ش��ود و می تواند نقش موثری در زنده و پویا 
بودن جامعه و حرکت دائمی آن به سوی توسعه باشد و غالبا از 
این مولفه، کار و تلاش ایده آل به عنوان عنصر فرهنگی مطلوب 
و مساعد در توسعه اس��لامی و فرهنگی اقتصاد دینی کارآمد و 
پایدار نام می برند و از آن به عنوان عقلانیت اقتصادی با مذمت 

تنبلی و تن پروری و گسترش بیکاری یاد می کنند. 

ناسازگاری يارانه آب با اقتصاد مقاومتی
قیمت آب  اصلاح می شود

اقتصادآنلاين: در شرایط بحران  آبی کشور گمانه هایی مبنی 
بر تاثیر زیاد گرانی آب بر میزان مصرف مشترکان زده می شود 
که البته این گمانه ها انتقاد هایی را نیز به خود گرفته، اما آنچه 
مس��لم اس��ت گلایه وزارت نیرو و درخواس��ت پیاپی آن برای 
افزایش قیم��ت آب و یا به  عبارتی اص��لاح قیمت این محصول 

گرانبهاست.
به گفته علیرض��ا دائمی، معاون وزی��ر نیرو در ام��ور برنامه ریزی و 
 اقتصادی، در ح��ال حاضر در صنع��ت آب و در بخش کش��اورزی 
شش هزار و 600 میلیارد تومان و در حوزه آب شرب3500 میلیارد 
تومان یارانه به مردم داده می شود که این امر با اصل اقتصاد مقاومتی 
ناسازگار است؛ لذا پیشنهاداتی را برای اصلاح قیمت آب به شورای 
اقتصاد ارائه کرده ایم که بر اس��اس آن در الگوی پایین تر از مصرف، 
میزان تعرفه پرداخت��ی کمتر از نرخ تورم و بالات��ر از الگوی مصرف 
قیمت تمام شده آب از مش��ترکان اخذ ش��ود؛ به این معنا که برای 
 مش��ترکانی که بی��ن20 تا40 مت��ر مکعب آب مص��رف می کنند، 
به صورت پلکانی افزایش قیمت صورت بگیرد، اما برای مشترکانی 
 که بیش از40 مترمکعب آب مصرف می کنند قیمت تمام شده آب

 لحاظ شود. 
وی معتقد اس��ت که70 درصد خانواده های چهار نفره به طور 
میانگین بین 18 تا20 متر مکعب آب مصرف می کنند و این امر 
تنها شامل بخشی از مش��ترکان که مصرف زیاد و غیر متعارفی 
دارند می شود، اما هدف ما این است که بر اساس نرخ تورم سال 93 
قیمت آب تعدیل ش��ود؛ چرا که اگر این اتفاق نیفتد شرایط ما 

نسبت به سال گذشته بدتر می شود. 

عراق؛ تنها خريدار خودرو  ايرانی
مش�رق: آمار پنج ماهه صادرات نش��ان می دهد، تنها خریدار 
عمده خودروهای ایران ش��امل پراید و تیبا، کش��ور عراق بوده 
اس��ت. آمار پنج ماهه صادرات خودرو نشان می دهد، خودروی 
س��واری ایرانی طی این مدت به ارزش 7 میلی��ون 819 هزار 
و 828 دلار مع��ادل 21 میلیارد و 16میلی��ون تومان به دیگر 
کشورها صادر شده است. بر اساس این گزارش ، عمده صادرات 
خودروی سواری به مقصد کشور عراق بوده است، بیش از هزار 

و100 خودرو به این کشور صادر شده است.
در این میان صادرات ش��رکت ایران خودرو صف��ر بوده و فقط 
رقیب این شرکت؛ یعنی سایپا توانس��ته است دو خودرو پراید 
و تیبا را به عراق صادر کند. براس��اس آمار گمرک، قیمت پراید 
 صادراتی با یک تقس��یم س��اده حداکثر ح��دود 18میلیون و

500 هزار تومان برای عراقی ها آب می خورد.

ارائه اينترنت باندپهن به زودی
مهر: معاون س��ازمان تنظیم مقررات گفت: ت��ا دو هفته آینده 
پروانه فعالیت اپراتوره��ای جدید بازار اینترنت کش��ور صادر 
خواهد شد. این اپراتورها می توانند خدمات ارتباطات باندپهن 

را بدون محدودیت تکنولوژی واگذار کنند.
صادق عباس��ی ش��اهکوه در مورد آخرین وضعیت متقاضیان 
دریافت پروانه فعالیت در حوزه خدمات ارتباطات باندپهن ثابت 
) FCP ( که قرار اس��ت جایگزین خدمات دهندگان اینترنت 
در کشور شوند، اظهار داش��ت: صدور مجوز برای هفت شرکت 
در مرحله نهایی قرار دارد. وی با بیان اینکه در مرحله دریافت 
ضمانت نامه و اقدامات مالی از س��وی ش��رکت ه��ای متقاضی 
هس��تیم، ادامه داد: در صورتی که موضوع ارائه ضمانت نامه و 
 پرداخت حق الامتیاز از سوی این شرکت ها نهایی شود پیش بینی
 می کنیم ک��ه ت��ا دو هفته آین��ده پروان��ه فعالیت ب��رای این

خدمات دهندگان صادر شود. 

سبـک زندگی
سید مهدی  سلطانی

این روزها بازار راکد خودرو، راکدتر ش��ده اس��ت و 
دلیلش به راه اندازی کمپینی بر می گردد که موج 
نخریدن خودروهای صفر داخلی را به جریان انداخت. 
کمپینی که بی اعتمادی و نارضایتی مش��تریان از 
خودروسازان داخلی کشور، مسبب شکل گیری اش شد. 
طرفداران این کمپین معتقدند که شرکت های خودرو سازی 
برای جان و مال مردم، ارزش��ی قائل نیستند و خریداران 
خودروی داخلی در برابر پولی که م��ی پردازند محصول 
با کیفیتی تحویل نم��ی گیرند، از ای��ن رو موج نخریدن 
 خ��ودروی تولید داخ��ل، روز به روز جدی ت��ر و فراگیر تر 
می ش��ود. حامیان و طرفداران کمپین که بر تحریم بازار 
خودرو اصرار دارند، معتقدند اگر خودرو نخرند، قیمت ها 

به شدت افت خواهند کرد. 

  انکار تاثیر کمپین بر بازار خودرو
جریان راه اندازی کمپین نخریدن خودرو به سال1391 
 و بالا گرفتن تحریم ها مربوط می ش��ود و  از همان زمان 
خودرو سازان  داخلی به بهانه های مختلف از قبیل تحریم و 
افزایش قیمت دلار و طلا و... شروع به گران کردن  تولیدات 
خود کردند؛ تا جایی که قیمت خودرو در این مدت تا سه 
برابر افزایش پیدا کرد. و بدون تردید با افزایش قیمت ها در 
بازار آزاد، س��طح توقعات مردم هم  نسبت به خودروهای 
داخلی و کیفیت آن بیش از گذشته افزایش یافت. اما شواهد 
نشان می دهند که  تغییری در کیفیت خودروها  صورت 

نگرفت و  حتی کاهش کیفیت هم داشته ایم. 
تا اینکه پس از لغو تحریم ها و با شنیده شدن زمزمه های 
گرانی بیشتر خودرو، کمپین نخریدن خودروهای داخلی  
به راه افتاد که البته برخی از مسوولان و مدیران این بخش 
از عدم تاثیرگذاری کمپین بر بازار خودرو خبر می دهند  و 
حتی شنیده می شود که خودروسازان کشور تصمیم بر 
افزایش10 تا 12 درصدی قیمت محصولاتشان گرفته اند 

و احتمالا به زودی این کار را انجام خواهند داد. 
به عنوان نمونه مدیرعامل ایران خ��ودرو عنوان می کند: 
وقتی هیچ کالایی در کشور کاهش قیمت نداشته، نباید 

انتظار ارزان شدن خودروهای داخلی را داشت.
هاشم یکه زارع با طرح این پرسش که کدام کالا و خدمات 

کاهش قیمت داشته، تاکید می کند: محصولات کشاورزی 
ما مگر ارزان شده اند؟ مگر لبنیات کاهش قیمت داشته؟ 
مگر قیمت خدمات ارائه ش��ده به م��ردم پایین آمده که 

خودرو هم ارزان شود؟ 
به گفته وی، مردم حق دارند در مواردی از صنعت خودرو  
ناراضی باش��ند، با این ح��ال واقعا ام��کان کاهش قیمت 
خودرو وجود ندارد. و یا رییس انجمن قطعه سازان اتومبیل 
 استان اصفهان در این مورد می گوید: این اقدامات شاید تا 
10 درصد در کاهش فروش خودرو نقش داشته باشد. ولی با  
توجه به افزایش هزینه ها به هیچ عنوان شاهد کاهش قیمت 
خودرو نخواهیم بود و هیچ دلیلی نیز برای کاهش قیمت 

وجود ندارد؛ زیرا هزینه های تولید افزایش داشته است.

  مردم منتظر کاهش قیمت ها هستند 
اما علی رغم انکار برخی از مسوولان در این باره با تاثیر این 
کمپین  بر بازار خودرو، آمارها و تحقیقات میدانی نشان دهنده 
تاثیر زیاد آن بر بازار خودرو است. آخرین اطلاعات منتشر 
شده روي سامانه کدال )سامانه انتشار گزارش هاي مالي 
شرکت هاي حاضر در بورس اوراق بهادار(، نشان مي دهد 
که سه شرکت خودرو س��از داخلي که آم���ار تولی��د و 
ف����روش شان در پنج ماهه ابتدایي سال جاري را در قالب 
اطلاعیه هاي رس��مي به بورس تهران اعلام کردند با افت 

فروش مواجه شده اند. 
 همچنین با تحقیقات میدانی مشخص شد  که این کمپین،

تا کنون باعث رکود بیشتر بازار خودرو شده؛ چرا که مردم 
اقدام به خرید خودرو نمی کنن��د و آنگونه که نمایندگی 
های  ف��روش خودرو اعلام م��ی کنند در ای��ن هفته نرخ 
 بعضی از خودروها تا حدود 2 میلیون تومان کاهش قیمت

 داشته است. 
نمایندگی ایران خودرو و س��ایپا در گفت وگو با اصفهان 
زیبا اظهار داش��تند: ایجاد کمپین، آمار فروش خودروی 
داخلی را به ش��دت پایین آورده و فقط تعدادی از افرادی 
 که واقعا نیازمند خودرو هس��تند اقدام به خرید کرده اند.

 همچنین یک��ی از ای��ن نمایندگی ه��ا از ش��رایط ویژه 
 فروش های ف��وق العاده خودرو با تس��هیلات خوب خبر 
می دهد که با این  وجود  باز هم طرفدار چندانی نداش��ته 
 اس��ت. یکی دیگر از نمایندگی ها با تایی��د کاهش فروش 
می گوید: این افت فروش در گزارش های پایانی شهریورماه 
خود را نشان خواهد داد.  اغلب این فعالان معتقدند که با 
ادامه کمپین و انصراف مشتریان از گرفتن خودرو، احتمال 

کاهش قیمت ها تا  چند روز آینده بیشتر خواهد شد.
به گفته دیگری با وجود تخفیف های زیاد باز هم از زمان 
تشکیل کمپین مشتری خودروی داخلی بسیار کم شده و 

کمتر کسی اقدام به خرید می کند.
وی تاکید می کند: البته رکود بازار خودرو از مدت ها قبل 
آغاز شده بود، ولی در این چند هفته اخیر، شدت بیشتری 
پیدا کرده است. والبته تعدادی نیز می گویند: انتظار کاهش 
قیمت خودروهای داخلی  بلافاصله در این مدت کوتاه پس 
از لغو تحریم ها عقلانی نبوده و بهت��ر بود که مردم مدتی 
 دیگر صبر کرده تا نتایج رفع تحریم ها خود را نشان دهد.

همچنین نمایندگی خودروی  دیگری در شرق شهر با اشاره 
به عدم توان مالی مردم برای خرید خودروهای صفر بیان 
می کند: اگر مشتری  قدرت خرید داشته باشد هیچ جریانی 
توان مقابله ندارد، حتی با وجود آگاهی از کیفیت پایین و 
خدمات نامناسب باز هم مردم خودروی مورد نیاز خود را 
می خرند. وی ادامه می دهد: ولی در ش��رایط فعلی مردم 

از خرید مایحتاج ضروری خود هم خود داری می کنند.  
با توجه ب��ه تحقیق های انجام ش��ده کاملا واضح اس��ت 
که دلیل اصل��ی تحریم خرید خ��ودروی داخلی از جانب 
مشتریان، نخست قیمت بالا، و س��پس کیفیت پایین و 
خدمات ضعیف پس از فروش و... است و نکته مهم آن است 
که چنین اعتراضی از طرف مردم  نسبت به وضعیت قیمت 
و کیفیت کالایی چون خودرو برای اولین بار است که ایران 

شکل گرفته است.
حال با توجه به چنین ش��رایطی و عزم م��ردم برای ادامه 
کمپین نخریدن خودرو باید منتظ��ر تصمیم های دولت 
و خودروس��ازان ماند تا مشخص ش��ود که آیا  برنده این 
 ب��ازی، خودروس��ازان خواهن��د ب��ود ی��ا طرف��داران و 

حامیان کمپین؟ 

گزارش اصفهان زیبا از بازار خودرو داخلی در استان ؛

اصفهانی ها   ترمزخودرو صفر  را  کشیدند ژاد
ی ن

زمان
سه 

نفی

اخبار کوتاه

خبرگزاری میزان: همگام با علاقه مندی شرکت های بزرگ 
اروپایی برای حضور در صنعت پتروشیمی ایران250 شرکت 
اس��پانیایی نیز آماده س��رمایه گذاری در دوران پس��اتحریم 
هستند.نمایندگانی از ش��رکت اسپانیایی س��رکوبه با عباس 
شعری مقدم، مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی برای 
 تبادل نظر و افزایش س��طح همکاری های دو طرف در آینده 

دیدار کردند.
خوان رامون دوران، مدیر عامل ش��رکت س��رکوبه اس��پانیا در 
این دیدار از ابراز علاقه ش��رکت های فع��ال در زمینه صنعت 

پتروشیمی اسپانیا خبر داد و گفت: شرکت های اسپانیایی بسیار 
امیدوارند که هر چه س��ریع تر تحریم ها برداشته شده و امکان 
حضور در پروژه های صنعت پتروشیمی ایران داشته باشند.وی 
در ادامه افزود: شرکت های اسپانیایی به دو شیوه عمل می کنند؛ به 
این شکل که یا به صورت فردی و مستقل برای سرمایه گذاری و 
فعالیت اقدام می کنند که نیازمند توانا بودن آنها در اداره پروژه 
است و شیوه دوم که بس��یار معمول است، ش��رکت ها اجماع 
 کرده و در قالب یک کنسرسیوم برای سرمایه گذاری و فعالیت 

بین المللی اقدام می کنند.

خبرگ�زاری اقتصاداي�ران: عضوکمیس��یون اقتص��ادی 
مجلس با اش��اره به اینکه ای��ران را بهش��ت واردات کالاهای 
بنجل نکنیم گف��ت: برجام تنه��ا در بحث اقتص��ادی مطرح 
نیس��ت، و در س��ایر حوزه ها نیز که با توقف تحریم ها، روابط 
با دیگر کش��ورها در س��طح وس��یع تر و با عم��ق و بهره وری 
 بیش��تری انجام می گیرد، ولی بیش��ترین  تاثی��ر آن در بحث

اقتصادی است.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس تصریح کرد: در دوران بعد از 
توافقات رشد اقتصادی ما افزایش پیدا کرده و بالا می رود، ورود 

و حضور سرمایه گذاران خارجی در ایران برای کشور مهم است 
و باعث ارتقا و جایگاه اقتصادی و منزلت سیاسی ایران شده و 

بازار ایران در جهان مطرح می شود.
وی در ادامه افزود: ام��ا نباید این نکته را فرام��وش کرد که با 
 به فرجام رس��یدن برجام و زمینه سازی حضور س��رمایه گذاران 
خارج��ی در ای��ران نباید س��فره بازار ای��ران ب��رای آنها پهن 
کرده و س��بب ف��روش کالاه��ا و محص��ولات آنه��ا در ایران 
 ش��ویم و بازار ایران عرص��ه ای ب��رای واردات کالاهای بنجل 

خارجی شود.

فارس: حامد قادر مرزی گفت: دولت برنامه مشخص و منسجمی 
برای اتمام هرچه س��ریع تر مس��کن مهر و تحویل پ��روژه ها و 

همچنین طرح های جایگزین ندارد.
حامد قادر م��رزی، عضو کمیس��یون عمران مجل��س اظهار کرد: 
دولت در 2 سال گذش��ته نتوانسته برنامه منس��جمی برای اتمام 
هرچه سریع تر واحدهای مس��کن مهر و تحویل آن به متقاضیان 
 داشته باشد و هنوز برخی واحدها با مشکلاتی نظیر زیرساخت ها 

مواجه هستند.
وی افزود: س��ال گذش��ته مس��وولان دولتی وعده دادند که 

دول��ت تلاش خواه��د کرد ت��ا تمام پ��روژه های نیم��ه تمام 
مس��کن مهر دولت دهم را تا پایان س��ال93 به اتمام رسانده 
 و در اختیار متقاضیان قرار دهد، اما در واقعیت چنین چیزی 

اتفاق نیفتاد.
این مسوول تاکید کرد: متاسفانه دولت یازدهم سال گذشته 
هیچ طرح جدیدی در حوزه مس��کن مهر نداشت و مسوولان 
وعده دادند تمام انرژی و توان خود را صرف تکمیل پروژه های 
مسکن مهر خواهند کرد که در واقعیت این مهم انجام نشد و 

تکمیل این پروژه همچنان ادامه دارد.

خانه ملت: عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس 
با تاکید براینکه پرونده پدیده ش��اندیز و موسسه میزان بسته 
ش��د، گفت: در آخرین جلس��ه نمایندگان با وزرای اقتصاد و 

دادگستری، این موضوع تعیین تکلیف شد.
موس��ی الرضا ثروتی گفت:  آخرین تصمیمات در مورد پرونده 
پدیده شاندیز حاکی از آن است که این پرونده به جریان عادی 
تبدیل شده، به طوری که مجوز بخش��ی از ساختمان ها برای 
فروش صادر و ش��رکت پدیده می تواند تحت نظ��ر بورس به 

فعالیت خود ادامه دهد.

وی درباره آخرین وضعیت پرونده موسسه میزان، تصریح کرد:  
نخستین راهکار وجود س��رمایه گذارانی است که بر اساس آن 
بانک مرکزی آمادگی آن را دارد تا مجوز یک موسسه اعتباری 
یا بانک را به آنها داده تا سرمایه گذاران بتوانند سهام میزان را 

خریده و بدهی های میزان را پرداخت کند. 
ثروتی تاکید کرد: دومین راهکار فروش اموال میزان و سومین 
راه حل نیز فروش اموال بدهکاران به میزان است که ارائه خط 
اعتباری از س��وی بانک مرکزی نیز به عن��وان آخرین راهکار 

مورد نظر قرار گرفت.

پروژه های مسکن مهر  نیمه تمام ماند حضور اسپانیا در پتروشیمی ايران

پرونده »پديده« و » میزان« بسته شدايران بهشت واردات کالاهای بنجل نشود

پس از رفع تحریم ها  تحقق  نیافتن وعده  دولت یازدهم

عضو کمیسیون  برنامه،  بودجه مجلس:عضوکمیسیون اقتصادی مجلس:
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وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: با بررسی های کارشناسی تصمیم گرفتیم که بخش 
کودک و نوجوان از هم جدا شود که بخش کودک آن در اصفهان برگزار شود. 

به گزارش فارس، علی جنتی در حاش��یه مراسم اختتامیه جش��نواره صنعت چاپ در 
پاسخ به س��والی پیرامون فروش فیلم محمد رسول الله س��اخته مجید مجیدی گفت: 
 از آخرین وضعی��ت اطلاع ندارم اما تا ی��ک هفته قبل حدود 3 میلی��ارد تومان فروش

 داشته است..
جنتی در پاسخ به سوالی مبنی بر نحوه اجرای جشنواره فیلم کودک و نوجوان گفت: این 

جشنواره 28 ساله شده و در طول این سال ها برخی سال ها در اصفهان و در سال های 
دیگر در همدان یا شهرهای دیگر برگزار شده است.

وی افزود: با بررسی های کارشناسی تصمیم گرفتیم که بخش کودک و نوجوان از هم 
جدا شود که بخش کودک آن در اصفهان برگزار شود و فعلا بخش نوجوان در همدان 
و این نحوه برگزاری به صورت آزمایشی اس��ت و بعد از اجرای آن یک ارزیابی صورت 
خواهیم داد و در صورت عدم موفقیت آن دوباره به صورت مشترک و در حالی که این 

نحوه موفق شود همین روند ادامه پیدا خواهد کرد.

امین زندگانی، بازیگر، در گفت و گو با فارس: قرار است در سریال »ماه تی تی« به کارگردانی 
سیدداوود میرباقری ایفای نقش کنم که در فصل پاییز کلید می خورد.

در این چند وقت اخیر تولیدات تلویزیون به شدت کم شده و من هم بر طبق همین موضوع 
فعالیتم در این رسانه کم شده است.

چندی پیش قرار بود در یک فیلم سینمایی مشغول به بازی شوم که به دلیل مشغله کاریم 
نتوانستم و به احتمال زیاد اوایل پاییز در یک فیلم سینمایی دیگر بازی خواهم کرد.

مس��ابقه خنداننده برتر اتفاق خوبی در تلویزیون ماست. ما در کش��ورمان به اندازه کافی 

کمدین خوب داریم و نباید این را از یاد ببریم که یک مسابقه به این شکل برای لذت بردن 
و خندیدن است، نه برای عصبانی شدن و جنگ در فضای مجازی.

در صفحه شخصی خودم در فضای مجازی کمپین محافظت از فضای مجازی را راه اندازی 
کردم که از طریق آن بتوانیم در این زمینه فرهنگ س��ازی کنیم تا نسل های آینده دچار 
چندگانگی شخصیتی نش��وند که به عقیده من از بمب اتمی برایشان خطرناک تر است. 
مدتی بعد از این اقدام،  وزیر ارتباطات طی تماسی از این فعالیت رسانه ای تشکر کردند که 

برایم بسیار لذت بخش بود.

عماد افروغ:

»عدالت« همواره جزء پرسش های 
فلسفی بشربوده  است

عماد افروغ از استادان جامعه شناسی دانشگاه گفت: »عدالت« 
یکی از مهم ترین پرس��ش های فلسفی بش��ر از دوران گذشته 
 بوده و هس��ت و صاحب نظ��ران در تعری��ف عدال��ت بی نیاز از 

زیرساخت های فلسفی آن نیستند.
عماد افروغ، مدرس جامعه شناس��ی دانش��گاه در گفت وگو با 
فارس درباره اهمیت عدالت در جامعه و نظام سیاس��ی اسلام 
گفت: فلسفه فرس��تادن انبیا)ع( ایجاد همین عدالت، توجه به 
کرامت انس��انی و ایمان و ... بوده، به همی��ن خاطر عدالت در 
جامعه بسیار با اهمیت اس��ت و امام راحل نیز حکومت را برای 

برقراری عدالت برپا کرد.
افروغ با تاکید ب��ر اینکه هیچ یک از صاحب نظ��ران حوزه های 
مختلف در تعریف عدالت بی نیاز از زیر س��اخت های فلس��فی 
آن نیس��تند، اظهار داش��ت: پرداختن به هر یک از مفاهیم در 
حوزه های مختلف نیازمند س��طحی از فلسفه دانی و زیرسازی 

فلسفی است.
این مدرس دانشگاه اظهار داشت: ارسطو از یونان باستان قائل به 
تفاوت های طبیعی بین انسان ها بود و سعی کرد بین تفاوت های 
طبیعی و تفاوت موج��ود در موقعیت های اجتماعی هماهنگی 

ایجاد کند. 
اما این تبیین انسان ها را با هم نابرابر می داند درحالی که اینگونه 
نیس��ت حتی توانایی های فردی انس��ان ها تا حدود زیادی به 

وسیله موقعیت گروهی فرد در جامعه تبیین می شود.
وی در ادامه یادآور ش��د: افلاطون نیز مابین قوای نفس��انی را 

عدالت و آن را بیانگر حد وسط در قوا می دانست.
افروغ با بیان اینکه با رویک��رد مختلفی از جمله طبیعت گرایانه 
یا انطباق گرایانه، مساوات طلبانه از عدالت بر پایه خلقت برابر 
انسان ها، شایسته گرایانه از عدالت، لیبرالی و بی طرفانه دولت 
می توان عدالت را بررسی کرد، اظهار داشت: اما از بین همه این 
رویکردها، رویکرد حق گرایانه از عدال��ت جامع و فرااقتصادی 
اس��ت و ابعاد فردی، گروهی، جامعه ای، فرهنگی و ... را لحاظ 
می کند.اف��روغ با اش��اره به اینک��ه ردپای نگ��رش تلفیقی در 
آموزه های دینی و آیینه متجسم عدالت در آموزه های حضرت 
علی )ع( نهفته است، توضیح داد: امام علی )ع( عدل را قرار دادن 
هر چیز در موضع خود تعری��ف کرده اند برپایه این ادعا عدل به 

سود همگان است و عدالت در برابر ظلم و جور قرار دارد.
وی همچنین افزود:  نگاه حضرت علی )ع( نشان می دهد دیدگاه 
ایشان نه به نگاه طبیعت گرایانه و محافظه کارانه نزدیک است 

و نه مساوات طلبانه. 
امام )ره( در فرازهای توصیه هایشان به مالک اشتر به گونه های 
مختلف به تبیین عدالت می پردازند و بیش از هر چیزی نیز به 
هواخواهی مستمندان و طبقات پایین جامعه تاکید می کنند. 
بنابراین در  اندیش��ه امام )ره( هدف از حکومت استقرار عدالت 

اجتماعی است.

»چوپان معاصر« باز هم رکورد زد

چاپ چه��ارم کتاب »چوپ��ان معاص��ر« مجموع��ه طنز رضا 
احس��ان پور با تصویرگری مجید کاظمی از س��وی انتش��ارات 

سروش وارد بازار نشر شد.
کتاب »چوپ��ان معاصر« مجموع��ه مناجات های نویس��نده با 
پرودگار خویش است که با زبانی س��اده و عامیانه به نگارش در 
آمده است. نویس��نده با تس��لطی که بر هنر کاریکلماتور )طنز 
کلمات( داشته س��عی کرده با بازی کلمات روحی از طنز را در 
جملات خود جاری س��ازد تا خواننده با خوان��دن آنها علاوه بر 

تعمق و تفکر، لبخندی نیز بزند.
کتاب حاضر با وج��ود لحن طنزگونه و ام��روزی در عمق خود 
معانی ارزش��ی و با مفهومی را جای داده اس��ت که خواننده با 

دقت در آن ها می تواند به معانی آن پی برده و به تفکر بپردازد.
نویسنده همچنین در مناجات های خود سعی کرده از مسائل و 
موضوعات روز جامعه استفاده کرده و آنها را با بیانی شیرین برای 
مخاطب خود بیان کند. به طور مثال در بخشی از مناجات های 
این کتاب گفته شده: خدایا ما را به اندازه خودت دوست داشته 
باش، خدایا بعضی وقت ها توی ماه رمضان حواس مرا پرت کن 
تا بروم چیزی بخورم! خدایا ممنوم که فقط یکی هستی، خدایا 

یک کلیک هم روی ما بکن و....
 چ��اپ اول و دوم »چوپ��ان معاص��ر« همزم��ان با نمایش��گاه 
بین المللی کتاب تهران منتش��ر و بعد از آن پرفروش ترین اثر 
انتشارات سروش شد و مورد استقبال گسترده علاقه مندان قرار 
 گرفت.چاپ سوم این کتاب ماه جاری منتشر شد که با استقبال 
علاقه مندان در کمتر از یک ماه »چوپان معاصر« به چهارمین 
چاپ رس��ید.چاپ چهارم ای��ن کتاب در 72 صفح��ه، مصور با 
صفحات و کاغذ کرافت در شمارگان یک هزار نسخه و با قیمت 
5000 تومان از س��وی انتشارات سروش منتش��ر و در اختیار 

علاقه مندان قرار گرفته است.

سبد خبر

وزیر ارشاد عنوان کرد:

فقط جشنواره کودک در اصفهان برگزار می شود
امین زندگانی:

سریال »ماه تی تی« پاییز کلید می خورد

موپاسان نویسنده ای است که نوع داستان های لطیفه وار 

ده
ی زا

ض��
ر ر

اکب

 را اش��اعه داد و داس��تان کوت��اه را از ح��وزه مح��دود 
خیال پردازی های بدون قید و ش��رط و فنی داستان های 
ادگار آلن پ��و، بیرون آورد و به واقعیت س��وق داد، و مردم 
عامی و طبقه های متوسط اجتماع و کارمندان شهرستانی 

را موضوع اصلی داستان های خود قرار داد. 
در اغلب داستان های او حادثه هدف قرار می گیرد بدون آنکه از 

آن استنتاجی به عمل آید. 
هانری رنه آلبر گی دوموپاسان نویسنده فرانسوی در سال 1850 م 
به دنیا آمد. اولین داستان او به نام تپلی با استقبال بسیاری روبرو 
شد. وی بیش از 300  داستان کوتاه و 6 رمان نوشت، که این آمار 
ارزنده و قابل تامل است. متاس��فانه موپاسان در اواخر عمر دچار 
جنون شد و دو سال را در تیمارستان گذراند و همان جا در سال 
1893 در پاریس در گذشت. درست همان اتفاقی که برای »سید 
اش��رف الدین« خودمان رخ داد. او بر خلاف پو به زندگی عادی 
و معمولی اف��راد و واقعیت های زندگی آنها توجه بس��یار دارد و 
شخصیت های داس��تانی خود را از میان طبقات محروم اجتماع 

بر می گزیند. 
موپاسان را بزرگترین رئالیست ادبیات اروپای غربی در نیمه دوم 

سده نوزدهم نامیده اند. 
کیفیات آثار موپاس��ان، گاهی به طبیعت گرایی »ناتورالیس��م« 
نزدیک می شود و به همین دلیل عده ای او را اساسا ناتورالیست 
دانسته اند و تحت تاثیر گوس��تاو فلوبر که در حکم پدر خوانده و 

معلم موپاسان در نویسندگی بود می دانند. 
سال ها، موپاسان دست نوشته های خود را پیش او می برد و فلوبر 
آنها را می خواند و نقد و بررسی می کرد. و اصول داستان نویسی 

را به او می آموخت. 

متاسفانه موپاس��ان فقط چهل و سه س��ال عمر کرد و از آثارش 
فقط گردن بند- مهتاب و چند داستان دیگر به فارسی برگردانده 

شده است. 
 آن گونه ک��ه رف��ت بس��یاری از منتق��دان در مورد موپاس��ان 
گفته اند وقتی جوان بود و تازه ش��روع به داس��تان نویسی کرده 
بود داس��تان های خود را نزد نویسنده بس��یار مشهور فرانسوی 
 فلوبر م��ی ب��رده و خواهش م��ی کرده اس��ت که نظ��ر خود را 

برایش بگوید. 
فلوبر فورا نظری به سطور اول داستان می انداخت و در حضور خود 
نویسنده جوان، داستان را با بی اعتنایی به سطل زباله می انداخت 
و بدون شرم حضور به نویسنده می گفت: »باز هم کار کن.... کار 
کن. خیلی بخوان. زیاد یادداشت بردار و در مورد داستانت با چند 
نویسنده حرفه ای که حاضرند با تو صحبت کنند، قدری صحبت 

کن و به دقت به حرف های آنها گوش کن!...«
اما س��رانجام روزی رسید که همین موپاس��ان نو قلم؛ در همین 
عمر بسیار کوتاهش به دلیل جدیت و پشتکار، به جایی رسید که 

شهرتی حتی از شهرت استادش فلوبر هم بالاتر یافت!...
کوتاه سخن: 

هرچند جا دارد بیشتر از این به موپاس��ان پرداخت، اما به دلیل 
مش��ی ایجاد و گزیده گویی،  به همین مختصر بس��نده نموده و 
توجه نویسندگان نوقلم را به حوصله فراوان و قدرت انتقاد پذیری 
موپاسان معطوف می دارم. جوانان و نوجوانانی که وقتی با انتقادی 
 مواجه می ش��وند، منتقد را متحجر، س��نت گرا و کهنه دوست، 

بر می شمارند. 
باید برای گی دو موپاسان شدن آستین ها را بالا زد و اشکالات و 
نقدهای فلوبرها را ولو غیرمنصفانه بودن تحمل کرد پذیرفت. تا 

بتوان حتی از استاد هم جلو زد...!

علی خودسیانی که بیش از سه دهه در زمینه کودک و نوجوان در 
سینما و تلویزیون فیلمنامه نوشته است از وضعیت برنامه سازی 
این روزها برای نسل جدید گله مند است و می گوید برنامه ها دچار 

افت کیفی شده اند.
علی خودس��یانی، نویس��نده مجموعه های مختل��ف تلویزیونی 
درباره شرایط فعلی کار در حوزه کودک و نوجوان در صدا و سیما 
به مهر گفت: کسانی که برای کودک کار می کنند عاشق کارشان 
هس��تند و چون با جان و دل وقت می گذارند دلشان می خواهد 

تلاششان دیده شود.
 مش��کل دیگر نگاه مدیران به کار کودک اس��ت آنها کار کودک 
 را کودکانه م��ی بینن��د و بودج��ه کودکانه هم برای��ش در نظر 
می گیرند. مثلا اگر برای یک س��ریال معمولی آپارتمانی س��اده 
دقیقه ای یک میلیون توم��ان در نظر بگیرند ب��رای کار کودک 
که معمولا پرسوناژهای زیاد و متفاوتی دارد و راندمان تولید هم 

پیچیده تر است، یک پنجم محسوب می کنند.
خودسیانی اشاره کرد: من همکارانی دارم که در حوزه فیلمنامه 
کودک و نوجوان بسیار قوی و تاثیرگذار هس��تند چون نسل ما 
هم زمانی کودک بود و کودکان آن زمان این امکان را داش��تند 
 از خ��وراک فکری درس��تی که برای ش��ان در نظر گرفته ش��د 
به خوبی تغذیه کنند.  اگر این خوراک فک��ری به کودکان امروز 
نرس��د در نس��ل بعد هیچ کس��ی را پیدا نمی کنید که در حوزه 
 کودک حرفی برای گفتن داشته باش��د. بچه های امروز در عالم 
بازی های کامپیوتری سیر می کنند و سریال های محبوبشان را 

در محصولات دنیای غرب می بینند.
وی با تاکید ب��ر اینکه ما اج��ازه دادیم غربی ها به ج��ای ما فکر 
کنند و بچه های مان را به دست آنها سپرده ایم، عنوان کرد: این 
مساله به حدی حساس و خطرناک اس��ت که باید استادانه با آن 

برخورد شود و سازمان بودجه ای جداگانه برای اتاق فکر در نظر 
بگیرد. متاس��فانه ما از بچه های این نسل می ترسیم در صورتی 
که کودکان امروز از آی کیو بالای��ی برخوردارند و قدرت درک و 
فهمشان از سنین کمتر تبلور می کند. این توانایی بالا نباید ما را 
بترساند، بلکه باید با کشف استعدادهایشان هم خودمان را به روز 

کنیم هم توانایی بچه ها را در سطوح بالاتر به کار گیریم.
نویس��نده مجموعه »توپ گرد« بیان کرد: به جای اینکه س��عی 
کنیم تفکر بچه ها در مس��یر درس��ت هدایت ش��ود از کارهای 
درخشان دهه قبل به برنامه های دس��ت و جیغ و هورا رسیدیم. 
همه برنامه های اخیر یک شکل ش��ده اند عده ای بچه را در یک 
س��الن جمع می کنند و با کمترین هزینه دو مجری می گذارند 
 و با دکوره��ای رنگارن��گ و ش��لوغ کاری های بی ه��دف فقط 
می خواهند بچه ها دس��ت و جیغ و هورا بکشند. بعید نیست که 
س��طح کیفی کارها تا این حد نازل شده چون دستمزد نویسنده 
 همیش��ه کمترین اس��ت و او انگیزه ای برای کار ق��وی تر ندارد. 
10 سال پیش که من مشاور یکی از همین برنامه ها بودم متوجه 
شدم دستمزد نویسنده از دستمزد پیک موتوری که فیلمنامه را 

می برد به دست تهیه کننده برساند کمتر است.
وی افزود: اگر م��ن از این کار کن��اره گرفتم به این دلیل اس��ت 
 که چنین فعالیت هایی با روحیه من س��ازگار نیس��ت. نویسنده 
 دقیقه ای 500 تومان می گرفت که ب��رای برنامه 20 دقیقه ای 
می ش��د 10 هزار تومن، اما پی��ک موتوری برای ب��ردن همین 

فیلمنامه 15 هزار تومان دستمزد گرفت. 
در این شرایط نویسنده چه انگیزه ای برای کار و خلاقیت بیشتر 
دارد؟ قدیمی ها خیلی وقت اس��ت از این بازی کنار کشیده اند، 
اما جوانان جویای نام به هر دلیل این پروژه ها را قبول می کنند 

تا سر کار باشند.

نگاهی به زندگی و آثار گی دوموپاسان

نویسنده  لطیفه ساز
علی خودسیانی، فیلم نامه نویس:

از برنامه های عمیق کودک و نوجوان به دست و جیغ و هورا رسیده ایم 
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گروه فرهنگ

معاون هنری س��ینمایی اداره کل ارش��اد اس��لامی 
اصفهان گفت: در مهرماه سال جاری برای نخستین 
بار شاهد برگزاری جشن س��ینمایی استان خواهیم 
بود که شامل برنامه هایی نظیر بزرگداشت هنرمندان 
پیشکسوت و رونمایی از جلد اول کتاب » هنرمندان 

سینمایی« می شود.
به گزارش ایسنا، در مراسم نخستین اکران تولیدات 
المپیاد فیلمس��ازی نوجوانان اس��تان اصفهان، که با 
حضور نوجوانان فیلمساز و در مجموعه فرهنگی استاد 
فرش��چیان برگزار می ش��د، رییس انجمن سینمای 
جوان استان اصفهان، گفت: این چنین رخ داد هایی 

نقطه عطفی برای آینده سینمای کشور خواهد بود.

  انجمن سینمای جوان اصفهان، بزرگ ترین 
مدرسه سینمایی ایران و خاورمیانه

سید محمد طباطبایی با بیان اینکه المپیاد فیلمسازی 
نوجوانان ب��رای اولین بار در سراس��ر کش��ور برگزار 
می ش��ود، افزود: فیلم های ساخته ش��ده توسط این 
نوجوانان با حضور مس��وولان و خانواده های آنها در 

تمامی استان ها اکران می شود.
وی با اش��اره به زحم��ات مرحوم زاون قوکاس��یان و 
مسعود برخورداری برای س��ینمای اصفهان، اظهار 
کرد: این جوانان 12 تا 19 س��اله آینده فیلمس��ازی 
سینمای ایران خواهند بود؛چراکه کیفیت آثار ساخته 

شده توسط آنها همه را شگفت زده کرده است.
رییس انجمن سینمای جوان استان اصفهان،بیان کرد: 
این انجمن با 59 دفتر در سراس��ر کشور، بزرگ ترین 
مدرسه سینمایی در ایران و خاورمیانه بوده و با بیش 
 از 30 س��ال تجربه گام های موثری برای تربیت نسل 

نوپ��ا ک��ه اولی��ن قدم ها را ب��ر پل��ه نردبان س��ینما 
برمی دارند، برداشته است.

  س�ینمای کش�ور به س�مت نقطه ایده آل 
در حال حرکت است

طباطبایی با بیان اینکه انجمن سینمای جوان استان 
با همکاری بنیاد سینمایی فارابی با ارائه 52 فیلم جزء 

استان های برتر در کشور است، اضافه کرد: در سراسر 
ایران 450 فیلم توسط نوجوانان ساخته شده که این 
فیلم ها در مهرماه سال جاری در المپیاد یا یکدیگر به 
رقابت می پردازند. در ادامه معاون هنری س��ینمایی 
ارشاد با بیان اینکه وضعیت سینمای کشور به سمت 
نقطه ایده آل در حال حرکت اس��ت، گفت: اصفهان 
 دارای 20 س��الن سینماست؛ این س��الن ها در حال 

به روز رسانی تجهیزات و  نوسازی بوده و تعدادی نیز 
در حال بازسازی هستند.

  دریافت مجوز فیلم های 90 توسط اداره کل  
ارشاد اصفهان

حس��ینعلی آقاییان زاده اظهار ک��رد: خبر خوب این 
اس��ت که اداره کل ارشاد اس��لامی اصفهان از سوی 

معاونت سینمایی وزارت ارش��اد اجازه صدور مجوز 
فیلم های 90 را دریافت کرده که این اتفاق در بخش 
اقتصاد هنر و انگی��زش هنرمندان اصفهانی بس��یار 
موثر اس��ت. وی با بیان اینکه این المپیاد بیمه س��از 
آینده سینمای کشور اس��ت و به پیشرفت کشور در 
دنیای تصویر کمک می کند، اف��زود: آموزش علمی 
به نوجوانان س��بب شناس��ایی اس��تعداد های ویژه 
 و آماده س��ازی آنها ب��رای ورود به دنی��ای پیچیده 

سینما می شود.

  رونمای�ی از جل�د اول کت�اب هنرمن�دان 
سینمایی

معاون هنری س��ینمایی اداره کل ارش��اد اس��لامی 
اصفهان اع��لام کرد: در مهرماه س��ال ج��اری برای 
نخستین بار ش��اهد برگزاری جشن سینمایی استان 
خواهیم بود که ش��امل برنامه هایی نظیر بزرگداشت 
هنرمندان پیشکس��وت و رونمایی از جلد اول کتاب 

»هنرمندان سینمایی« می شود.
 همچنین سخنگوی ش��ورای اسلامی شهر اصفهان، 
گفت: ش��هری می تواند مدعی باش��د که س��ینمای 
آن موفق عمل کند با این حال در ش��ورای اس��لامی 
 ش��هر اصفه��ان کار زی��ادی در ای��ن زمین��ه انجام

 نشده است.
ندا واشیانی پور با بیان اینکه امروزه کشورهایی پیش 
رفته اند که با صنعت سینمای قدرتمند خود فرهنگ 
کشورشان را صادر می کنند، ادامه داد: شورای شهر 
تصمیم دارد مکانی را برای انجمن س��ینمای جوان 
استان اصفهان در نظر گرفته تا سال آینده این المپیاد 

در خانه خودش برگزارشود.

معاون هنری سینمایی اداره کل ارشاد اسلامی اصفهان:

جشن سینمای اصفهان برگزار می شود

کارگردان مس��تند نقش ماندگار گفت: این مستند در 
فرایندی 4 س��اله و با اس��تفاده از نظرات پیشکسوتان 
صنعت چاپ، نسخ تاریخی و اسناد موجود در موزه های 
اس��تان به منظور معرفی اصفهان به عنوان اولین شهر 
 دارای صنعت چاپ در خاورمیانه ساخته ش��ده است. 
به گزارش  فارس از اصفهان، رونمایی از مستند تلویزیونی 
نقش ماندگار با موضوع بررسی تاریخچه صنعت چاپ 
در ایران و اصفهان، ظهر ام��روز با حضور بهروز خلجی، 
کارگران این مستند و اصحاب رس��انه اصفهان برگزار 
ش��د. بهروز خلجی در این نشس��ت گفت: این مستند 
در فرایندی 4 ساله و با استفاده از نظرات پیشکسوتان 

صنعت چاپ، نسخ تاریخی و اسناد موجود در موزه های 
استان به منظور معرفی اصفهان به عنوان اولین شهر دارای 
صنعت چاپ در خاورمیانه ساخته شده است. وی افزود: 
منابع مکتوب در این پژوهش بسیار کم بود و مجبور به 
استفاده از مستندات میدانی موزه ها و دست نوشته ها 
و همین ط��ور مصاحبه با فعالان صنعت ش��دیم که بر 
این اساس در ابتدا 55 نفر پیشکسوت چاپ شناسایی 
و به واسطه اهمیت و س��بقه خود تفکیک شده و با 22 
نفر آنها مصاحبه مستقیم صورت گرفت که نتیجه آن 
30 دقیقه مس��تند برای نمایش در صداوسیما و 120 
دقیقه برنامه برای ثبت در موزه سینما و کتابخانه ملی 

شد. کارگردان مستند نقش ماندگار، پیام مستند خود 
را رونمایی از یک پدیده تاریخ��ی در ایران عنوان کرد و 
گفت: بر اساس اسنادی که جمع آوری شده اولین دستگاه 
چاپ خاورمیانه توسط کشیش خاچاتور کساراتسی در 
دوران صفوی وارد اصفهان شده و اولین کتاب چاپ شده 
در خاورمیانه نیز توسط همین دستگاه و در قالب زبور 
حضرت داوود )ع( بوده است. وی در پاسخ به سوالی در 
مورد ادعای چاپ اولین کتاب در تبریز، گفت: بله اولین 
کتاب فارس��ی در دوران مشروطه و در تبریز چاپ شده 
اما همان گونه که عنوان شد اولین کتاب چاپ شده زبور 
حضرت داوود و اولین دستگاه نیز همان دستگاه چاپ 

دوران صفوی بوده که از آن اصفهان اس��ت. خلجی در 
مورد سرنوشت اولین دس��تگاه چاپ خاورمیانه گفت: 
این دس��تگاه از همان ابتدا مورد غضب کاتبین بوده و 
نهایتا در کلیسا در یک آتش س��وزی ازمیان رفته است 
و دومین دس��تگاه نیز به همین سرنوشت دچار شده، 
اما خوشبختانه س��ومین دس��تگاه در کلیسای وانک 
اصفهان موجود است. وی اشاره ای نیز به کارنامه کاری 
خود داشت و تصریح کرد: در 25 سال عمر هنری خود 
5 مس��تند، 4 س��ریال، 9 تله فیلم و 2 فیلم سینمایی 
ساخته ام اما علاقه ام به مستند بوده و سعی کردم همه 
این مس��تندها به آثار فاخر ایران بپردازن��د. کارگردان 

مستند نقش ماندگار در خاتمه اظهار داشت: ورود به این 
حوزه باعث شد در مورد صنعت کاغذ نیز اطلاعات زیادی 
به دست آورم و مش��اهده کنم که اصفهان قطب کاغذ 
کشور است و همین علاقه باعث شد تا مستندی را در این 
موضوع کلید بزنم. وی در پایان با اشاره به پتانسیل های 
بالای اصفهان در حوزه مستندس��ازی، گفت: اصفهان 
 از بسیاری از جهات قطب کش��ور محسوب می شود و 
بدون ش��ک اصفهان می تواند در حوزه مستند مدت ها 
خوراک فیلم سازی بهترین مستندسازان دنیا را تامین 
کند که برای حصول آن باید صاحبان حِرَف و صنعتگران 

همکاری لازم را با صنعتگران داشته باشند.

در نشست مطبوعاتی مستند نقش ماندگار مطرح شد؛

اصفهان نقطه شروع صنعت چاپ در خاورمیانه



دور ماندن و فاصله گرفتن از روش های س��نتی و دینی 
درتربیت فرزندان از جمله تغییراتی اس��ت که تحولات 
امروزی جوامع بشری بر بعضی خانواده ها تحمیل کرده 
اس��ت. از طرفی از آنجا که خانواده کوچ��ک ترین نهاد 
اجتماعی، ولی مهم ترین رکن جامعه اس��ت، تغییرات 
 تربیتی و اث��رات منفی آن به طور مس��تقیم ب��ر جامعه تاثیر

می گ��ذارد. یک��ی از این آس��یب ه��ا، معضل��ی به ن��ام فرار 
دختران اس��ت. الگوپذی��ری های غل��ط در تربی��ت فرزندان 
از فرهن��گ بیگانه و غرب��ی، همچنین مغفول مان��دن والدین 
از فرزن��دان در محیط خان��واده وتربیت صحیح آنه��ا، به تبع 
امن��ی در فرزندان  ایجاد محیطی متش��نج و بروز احس��اس نا

 را به دنب��ال دارد.ک��ه در نهای��ت منجربه ب��روز واکنش های 
 متفاوت��ی در آن��ان ش��ده وگاه��ی بس��تر ف��رار فرزن��دان 
 به خصوص دخت��ران از خان��ه را فراهم می کند؛ آس��یبی که 
می تواند بهداش��ت روانی فرد و جامعه را تحت تاثیر قرار دهد. 
در راستای چرایی و راهکارهایی برای جلوگیری از این معضل 
اجتماعی پ��ای صحبت های دکتر ک��وروش محمدی، رییس 

انجمن آسیب شناسی اجتماعی ایران می نشینیم.
  با توجه به تجربه و تحقیقاتی که شما انجام داده اید 

دلایل اصلی فرار دختران از منزل چیست؟
مهم ترین عام��ل موثر بر پدی��ده فرار دختران س��بک های 
غلط فرزند پروری اس��ت. عوامل دیگ��ری مانند برخوردهای 

 دیکتات��ور مآبانه، شکس��ت درتحصیل، شکس��ت در ازدواج،
انحرافات رفتاری است، همچنین نگرش هایی که در جامعه 
نسبت به این قضیه وجود دارد و ما از آن به نام تقویت کننده های 
جامعه نام می بریم؛ مثل حمایت بیرونی از این دختران فراری 
و ایجاد حس پذیرش در بیرون از من��زل از جمله عوامل فرار 

دختران محسوب می شود.
  به غیر از فرار فیزیکی، ما در بین خانواده ها ش�اهد 
فرزندانی هستیم که به ظاهر در خانه حضور دارند، ولی 
 منزوی اند؛ گویی که از نظر روانی جدا هس�تند. این را 

هم می شود نوعی  فرار به حساب آورد؟
 بل��ه، فرزن��دان و دختران��ی که در فض��ای خان��واده زندگی 

می کنند، ولی رفتار و رویکردش��ان فرار از خانواده است آنها 
دچار انحرافات اخلاقی هستند و اسیر ناهنجاری ها می شوند.

دوس��تی های خیابانی اختی��ار می کنند که ای��ن انتخاب ها 
منطبق با خواسته ها و معیارهای خانواده نیست. این دختران 
 تنها از نظر فیزیکی با خانواده هس��تند، ولی روح و روانش��ان

از خانواده فرار کرده و نگاه و رفتارشان بیرون از فضای ارزشی 
خانواده است. این دختران فقط برای داشتن اسکان مناسب به 
خانواده وابسته اند و چه بسا اگر اسکان مناسبی خارج از فضای 

منزل پیدا کنند فرار فیزیکی هم اتفاق می افتد.
  تا اینجای صحبتمان به این نتیجه می توان رسید  که 
فرار دو نوع اس�ت؛ یکی فیزیکی و دیگری روانی.حالا 
به نظر ش�ما کدام نوع آن بیشتر اس�ت؟و نقطه شروع 

فرار از کجاست؟
فرار عاطفی را بیش��تر می بینیم؛ چون ام��کان فرار فیزیکی 
 ب��رای همه نیس��ت، ولی ف��رار روح��ی و ذهنی زی��اد اتفاق 
می افتد؛ فرار از ش��اکله ارزش��ی خانواده. نقطه ش��روع فرار 
زمانی اتف��اق می افتد که فرزندان در فض��ای ذهنی خود و یا 
امنی  در چارچوب فیزیک��ی و اجتماعی خانواده احس��اس نا
می کنن��د. دس��ته دوم فرزندانی هس��تند که از فش��ارهای 
خانوادگی رن��ج می برن��د، فش��ارهایی مانن��د تبعیض بین 
فرزن��دان، برخورده��ای نامناس��ب،تحقیرها و فش��ارهای 
روانی وعاطف��ی که خان��واده آنه��ا را نادیده می گی��رد. و با 
نادی��ده گرفتن حقوق فرزندان زمینه س��ازی ف��رار را فراهم 
می کنند، اما کس��ی ک��ه در چارچوب ذهن��ی خودش دچار 
 آس��یب اس��ت باید تحت درمان قرار گیردکه پس از درمان

 به خانواده برمی گردد.
  پس خانواده نقش اصلی در فرار دختران رادارد؟

بله، خان��واده نقش اصل��ی دارد. البته عوام��ل دیگری مانند 
معضلات اجتماع��ی، اعتی��اد والدین، بیکاری و مش��کلات 
اقتصادی نی��ز از عوامل موثراس��ت.  فقر اقتص��ادی در کنار 
طلاق های عاطفی و رس��می والدین نیز می تواند به ش��یوع 
ف��رار دختران کم��ک کند.همچنین س��خت گیری ه��ا و یا 
برعکس سهل گیری های افراطی نیز می تواند تاثیر بسیاری 
داشته باش��د. ولی متاس��فانه بیش��تر خانواده ها براین باور 
 نیستند و از قبول نقش خود در بروز این معضل سرباز می زنند 
و هی��چ اطلاعات��ی در ای��ن زمینه نداش��ته وتش��خیص به 
 موقع��ی ب��رای ای��ن موض��وع ندارن��د و وقت��ی ای��ن اتفاق 

 می افتد، می گویند: ما چه گناهی کرده بودیم که فرزندمان 
این طوری شد و نمی گویند که واقعا گناه اصلی متوجه خود 
ماست که فرزندمان را اینچنین تربیت کردیم. شاید والدین 
الگوی فرار را به فرزندش��ان نداده اند، ولی زمینه س��از بروز 
فرار در فرزندشان هستند. والدین باید نسبت به فرزندانشان 
احساس مس��وولیت کنند وتمامی تقصیرها را گردن جامعه، 

مدرسه و مسوولان نگذارند.
  بیشتردر چه سنی فرار صورت می گیرد؟

در سنین نوجوانی؛ از 12، 13 سالگی
  چطور؟چه علتی دارد؟

درس��نین کودکی فرزند قدرت مقابله با فش��ارهای والدین 
راندارد.هرطوری که برایش برنامه ریزی کنند همانطور عمل 
می کند؛ سر س��اعت خاص کلاس برود، سر س��اعت تعیین 
شده باید بخوابدو همه کارهایش تحت کنترل خانواده است، 
 ولی از سن 12، 13س��الگی به دوران طوفانی خود می رسد و 
هویت یابی مستقل پیدا می کند.که مبتنی برنیازهای خودش 
عمل می کند ن��ه مبتنی بر ارزش ه��ای خانوادگی. حالا اگر 
نیازهای فرزند تا قبل از این به درستی پاسخ داده شده باشد، 
می تواند این هویت مس��تقل به خوبی انجام شود. زمانی که 
در دوران کودک��ی درتربیت فرزند غفلت ش��ود و به نیازهای 
عاطفی او پاسخ درستی داده نشود و با تبعیض ها و فشارهای 
شکننده روحی مواجه باشد شخصیتش دچار اختلال شده و 
نمی تواند در دوره نوجوانی هویت درستی داشته باشد ودچار 
سردرگمی هویت می شود و نقش خود را درخانواده و اجتماع 

گم می کند.
  س�ردرگمی هوی�ت چه آس�یبی را ب�رای فرزندان

 به وجود می آورد؟
هوی��ت سرگش��ته باع��ث م��ی ش��ود ف��رد از ارزش ه��ای 
خانوادگ��ی و هنجاره��ای اجتماع��ی فاصل��ه بگی��رد و ب��ه 
مجام��ع خاص��ی ب��ه غی��ر از خان��واده روی آورد مجام��ع 
دیگ��ری مثل دوس��تان، همس��الان وگ��روه ه��ای بزهکار؛ 
چراکه ف��رد می خواه��د هویت گم ش��ده اش را پی��دا کند. 
 و برای فرار از ش��رایط نا گ��وار قبلش، رو به فض��ای موجود 
می آورد و به س��متی حرکت می کند که مخالف ارزش های 
مطلوب خانوادگی و اجتماعی اس��ت تا با این کار از والدین و 
ش��رایط قبلی انتقام بگیرد.  در نگاه عامیانه به این فرد خلاف 
کار می گویند، ولی از نظر جامعه شناس��ی ب��ه آن، فردی با 

رفتار نابهنج��ار می گویند ک��ه نتیجه ای جز ف��رار فیزیکی 
نخواهدداش��ت واگر موفق به این کار نشود فرار عاطفی اتفاق 
می افتد ویا دچار آس��یب های دیگر اجتماعی مانند اعتیاد و 

برقراری روابط نا مشروع و... می شود.
  به عوامل بروز فرار پرداختیم وعلت ها را گفتید. چه 

راهکارهایی برای جلوگیری وپیشگیری  وجود دارد؟
از جمل��ه راهکارهای مهمی ک��ه می توان به آن اش��اره کرد 
شناخت و حقوق است؛ حقوقی که فرزندان برپدر و مادرشان 
دارند. این نه تنها توصیه روان شناس��ان اس��ت، بلکه توصیه 
موکد دین اسلام و مذهب ما نیز است. اسلام تاکید زیادی به 
مساله تربیت داش��ته و از حقوق مهم درکنار انتخاب نام نیکو 

و تعلیم قرآن، تربیت و آموختن ادب را مهم دانسته است.
  از حقوق های دیگر برایمان بگویید؟

یکی دیگر از حقوق مهم، حقوق روانی اس��ت که از همان بدو 
تولد باید مورد توجه قرار گیرد. مراقبت های کافی و مناسب 
عاطفی تضمین کننده هویت درس��ت و نگ��رش صحیح در 
بزرگسالی اس��ت.والدین نباید نگاهشان به فرزندان به عنوان 
ابزار وکالا باش��د، پس هرگونه که می خواهند با آنها برخورد 
کنند. بلکه باید به فرزندان به عنوان ش��رکای جدید نگاه کرد 
و بر روی تقسیم بندی هفت ساله دقت کنیم؛ اگر فرزندان در 
هفت سال اول حقوق و احترام کافی دریافت کنند و هیجانات 
و نیازهایش��ان به خوبی پاس��خ داده ش��ود و هفت سال دوم 
وزارت و نظارت درستی انجام گیرد در سن نوجوانی و از12، 

13سالگی به هویت صحیح وقابل قبولی دست می یابند.
  آموزش والدین چقدر موثراست؟

آموزش از راهکارهای اصلی و مهم در شکل گیری شخصیت و 
هویت درست  فرزندان است؛ چون اگر هویت به خوبی شکل 
و در صورتی که ف��رار فیزیکی و روانی هم ص��ورت گیرد، به 
راحتی قابل بازگشت وجبران اس��ت. اگر به واسطه آموزش، 
تغییر نگرش ها در والدین ایجاد ش��ود تاثیر زیادی برتربیت 

فرزندان  دارد.
وقتی نگاه والدین بهتر ش��ود و محیطی مش��ارکتی، رفاقتی 
بین اعضای خانواده حاکم ش��ود و فضای صمیمی و همدلی 
جای فضای دیکتاتوری، خشن وآمرانه مطلق را بگیرد هویت 
مستقل و صحیحی در فرزندان شکل خواهد گرفت و از بروز 
بسیاری آسیب های اجتماعی مانند فرار دختران جلوگیری 

خواهد شد.

گرفتن نوبت از دکتر مورد نظ��رت در درمانگاه های 
دولت��ی و درمانگاه ها و بیمارس��تان ه��ای علوم 
پزش��کی و تامین اجتماعی که خواس��تگاه قشر 
ضعی��ف جامعه اس��ت، همیش��ه معضل��ی بوده 
 اس��ت که برای گرفت��ن نوب��ت باید س��اعت ها

 وقت می گذاشتند تا بتوانند نوبت بگیرند و ساعت ها باید 
برای رسیدن نوبتشان وقت صرف می کردند.

با توجه به این مشکلات مسوولان برای صرفه جویی در 
وقت و جلوگیری از اتلاف وقت، سیس��تم نوبت دهی را  
راه اندازی کردند تا بیماران در منزل و با تلفن به راحتی 

بتوانند نوبت بگیرند و برای گرفتن نوبت مجبور نباشند تا 
مسیر را تا درمانگاه را دوبار در روز طی کنند. در سیستم 
نوبت دهی شما با شماره گیری و دادن شماره ملی می توانید 
نوبت بگیرید وساعتی که سیستم به شما اعلام می کند به 

در مانگاه مراجعه کنید.
البته این سیس��تم به ش��رط محیا بودن سخت افزارها 

بسیار سیستم مناسبی است و از اتلاف وقت جلوگیری 
می کن��د. در کاهش ترافی��ک موثر اس��ت و از ازدحام 
بیش از اندازه در درمانگاه ها جلوگی��ری می کند. اما با 
اجرایی شدن این سیس��تم در درمانگاه ها و بیمارستان 
ها دیگر شما قادر نخواهید بود به راحتی نوبت بگیرید. 
 از صبح اول وقت باید پای تلفن بنشینید و مرتب شماره 

مورد نظرتان را بگیری��د و صدایی از آن طرف به ش��ما 
بگویید که شماره مورد نظر اشغال است. البته در بعضی 
موارد سیستم دچار مشکل می شود و وقتی شما بعد از 
مدت ها توانس��ته اید وارد سیستم ش��وید با وارد کردن 

کد دیگر صدایی نمی شنوید و باید دوباره تلاش کنید.
بدترین حالت برای ش��ما زمانی اتفاق می افتد که وقتی 

شماره آزاد می شود وکد دکتر مورد نظر را وارد می کنید، 
در کمال تعجب می شنوید که نوبت خالی وجود ندارد و 
این شما هستید که باید در روزهای دیگر این زحمت را 

بکشید و نوبت بگیرید.
البته ازدح��ام جمعیت ب��رای تماس به ط��ور طبیعی 
اش��غالی را به وجود می آورد، اما تعدد خطوط می تواند 

مدت کمت��ری را برای دریاف��ت نوبت بگی��رد. بعضی 
اوقات بیمار وضعیت اورژانس��ی دارد وگرفتن نوبت هم 
 منوط به سیستم شده است که با این روش مشکل ساز

می شود.
 با اجرای طرح تحول و افزایش صعودی ویزیت پزشکان، 
گرایش مردم ب��ه اس��تفاده از درمانگاه ه��ای دولتی و 
بیمارس��تان های تامی��ن اجتماعی افزای��ش یافته که 
باید برای سهولت اس��تفاده مردم از سیستم نوب دهی، 
مشکلات سخت افزاری و نرم افزاری رفع شود، تا مردم 

راحت تر بتوانند نوبت بگیرند.

در گفت وگو  با رییس انجمن آسیب شناسی اجتماعی ایران مطرح شد؛

سردرگمی هویت و فرار عاطفی دختران
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  با توجه به تجربه و تحقیقاتی که شما انجام داده اید 
دلایل اصلی فرار دختران از منزل چیست؟

مهم ترین عامل موثر بر پدیده فرار دختران س��بک های 
غلط فرزند پروری است. عوامل دیگری مانند برخوردهای 
 دیکتاتور مابانه، شکست درتحصیل، شکست در ازدواج،
انحرافات رفتاری اس��ت، همچنین نگ��رش هایی که در 
جامعه نس��بت به این قضیه وجود دارد و م��ا از آن به نام 
تقویت کننده های جامعه نام می بریم مثل حمایت بیرونی 
از این دختران فراری و ایجاد ح��س پذیرش در بیرون از 

منزل؛ از جمله عوامل فرار دختران محسوب می شود.

  به غی�ر از فرار فیزیک�ی، ما در بی�ن خانواده ها 
شاهد فرزندانی هستیم که به ظاهر در خانه حضور 
دارند، ولی منزوی اند؛ گویی ک�ه از نظر روانی جدا 
هس�تند. این را هم می ش�ود نوعی  فرار به حساب 

آورد؟
 بل��ه، فرزن��دان و دخترانی ک��ه در فضای خان��واده زندگی 
می کنند ولی رفتار و رویکردش��ان فرار از خانواده است آنها 
دچار انحرافات اخلاقی هستند و اسیر ناهنجاری ها می شوند.
دوس��تی های خیابانی اختیار می کنند ک��ه این انتخاب ها 
منطبق با خواسته ها و معیارهای خانواده نیست. این دختران 
 تنها از نظر فیزیکی با خانواده هس��تند، ولی روح و روانشان
از خانواده ف��رار کرده و نگاه و رفتارش��ان بیرون از فضای 
ارزش��ی خانواده اس��ت. این دختران فقط برای داش��تن 
اسکان مناسب به خانواده وابسته اند و چه بسا اگر اسکان 
مناسبی خارج از فضای منزل پیدا کنند فرار فیزیکی هم 

اتفاق می افتد.

  تا اینجای صحبتمان به این نتیجه می توان رسید  
که فرار دو نوع است؛ یکی فیزیکی و دیگری روانی.

حالا به نظر ش�ما کدام نوع آن بیشتر است؟و نقطه 
شروع فرار از کجاست؟

فرار عاطفی را بیشتر می بینیم؛ چون امکان فرار فیزیکی 
 برای همه نیس��ت، ولی ف��رار روحی و ذهن��ی زیاد اتفاق 
می افتد. فرار از شاکله ارزش��ی خانواده. نقطه شروع فرار 
زمانی اتفاق می افتد که فرزندان در فضای ذهنی خود و یا 

در چارچوب فیزیکی و اجتماعی خانواده احساس ناامنی 
می کنند. دس��ته دوم فرزندانی هس��تند که از فشارهای 
خانوادگ��ی رنج می برند فش��ارهایی مانن��د تبعیض بین 
فرزندان، برخوردهای نامناس��ب،تحقیرها و فش��ارهای 
روانی وعاطفی که خان��واده آنها را نادیده م��ی گیرد. و با 
نادیده گرفتن حقوق فرزندان زمینه س��ازی فرار رافراهم 
می کننداما کس��ی که در چارچوب ذهنی خودش دچار 
آسیب است باید تحت درمان قرار گیردکه پس از درمان 

به خانواده برمی گردد.

  پس خانواده نقش اصلی در فرار دختران رادارد؟
بله خانواده نقش اصلی دارد .البت��ه عوامل دیگری مانند 
معضلات اجتماع��ی ،اعتیادوالدین،بیکاری  ومش��کلات 
اقتصادی نی��زاز عوامل موثراس��ت .فقراقتصادی در کنار 
طلاق های عاطفی ورسمی والدین نیزمی تواند به شیوع 
فرار دخت��ران کم��ک کند.همچنین س��خت گیریها ویا 
برعکس س��هل گیری ه��ای افراطی نیز م��ی تواند تاثیر 

بسیاری داشته باشد.
ولی متاس��فانه بیش��تر خانواده ها براین باور نیستند واز 
قبول نقش خود در بروز این معضل سرباز می زنندوهیچ 
اطلاعاتی دراین زمینه نداشته وتشخیص به موقعی برای 
این موضوع ندارند ووقتی این اتف��اق می افتد می گویند 
ما چه گناهی کرده بودیم که فرزندمان این طوری ش��د 
ونمی گویند که واقعا گناه اصلی متوجه خود ماس��ت که 

فرزندمان را اینچنین تربیت کردیم .
ش��اید والدین الگوی فرار را به فرزندش��ان نداده اند ولی 
زمینه س��از بروز فرار  درفرزندشان هس��تند .والدین باید 
نسبت به فرزندانشان احساس مس��وولیت کنند وتمامی 

تقصیرها را گردن جامعه،مدرسه ومسؤولین نگذارند.

  بیشتردرچه سنی فرار صورت می گیرد؟
درسنین نوجوانی از دوازده ،سیزده سالگی

  چطور؟چه علتی دارد؟
درسنین کودکی فرزند قدرت مقابله با فشارهای والدین 
راندارد.هرطوری که برای��ش برنامه ریزی کنند همانطور 

گرفتن نوب��ت از دکتر م��ورد نظ��رت در درمانگاه های 
دولتی و درمانگاه ها و بیمارس��تان های علوم پزش��کی 
و تامین اجتماعی که خواس��تگاه قش��ر ضعیف جامعه 
است، همیشه معضلی بوده است که برای گرفتن نوبت 
باید ساعت ها وقت می گذاشتند تا بتوانند نوبت بگیرند 
 و س��اعت ها باید برای رس��یدن نوبتش��ان وقت صرف 

می کردند.
با توجه به این مشکلات مسوولان برای صرفه جویی در 
وقت و جلوگیری از اتلاف وقت، سیس��تم نوبت دهی را  
راه اندازی کردند تا بیماران در منزل و با تلفن به راحتی 

بتوانند نوبت بگیرند و برای گرفتن نوبت مجبور نباشند تا 
مسیر را تا درمانگاه را دوبار در روز طی کنند. در سیستم 
نوبت دهی شما با شماره گیری و دادن شماره ملی می توانید 
نوبت بگیرید وساعتی که سیستم به شما اعلام می کند به 

در مانگاه مراجعه کنید.
البته این سیس��تم به ش��رط محیا بودن سخت افزارها 

بسیار سیستم مناسبی است و از اتلاف وقت جلوگیری 
می کند. در کاهش ترافیک موثر است و از ازدحام بیش 
از اندازه در درمانگاه ها جلوگیری می کند. اما با اجرایی 
شدن این سیس��تم در درمانگاه ها و بیمارستان ها دیگر 
ش��ما قادر نخواهید بود به راحتی نوبت بگیرید. از صبح 
اول وقت باید پای تلفن بنش��ینید و مرتب شماره مورد 

نظرتان را بگیرید و صدایی از آن طرف به ش��ما بگویید 
که شماره مورد نظر اشغال است. البته در بعضی موارد 
 سیستم دچار مشکل می شود و وقتی شما بعد از مدت ها

توانسته اید وارد سیستم ش��وید با وارد کردن کد دیگر 
صدایی نمی شنوید و باید دوباره تلاش کنید.

بدترین حالت برای شما زمانی اتفاق می افتد که وقتی 

ش��ماره آزاد می ش��ود وکد دکتر مورد نظر را وارد می 
کنید، در کمال تعجب می شنوید که نوبت خالی وجود 
ندارد و این شما هس��تید که باید در روزهای دیگر این 

زحمت را بکشید و نوبت بگیرید.
البته ازدح��ام جمعیت ب��رای تماس به ط��ور طبیعی 
اش��غالی را به وجود می آورد، اما تعدد خطوط می تواند 

مدت کمتری را برای دریافت نوبت بگیرد. بعضی اوقات 
بیمار وضعیت اورژانس��ی دارد وگرفتن نوبت هم منوط 
 به سیس��تم ش��ده اس��ت که با این روش مش��کل ساز

می شود. 
با اجرای طرح تحول و افزایش صعودی ویزیت پزشکان، 
گرایش مردم ب��ه اس��تفاده از درمانگاه ه��ای دولتی و 
بیمارس��تان های تامی��ن اجتماعی افزای��ش یافته که 
باید برای سهولت اس��تفاده مردم از سیستم نوب دهی، 
مشکلات سخت افزاری و نرم افزاری رفع شود، تا مردم 

راحت تر بتوانند نوبت بگیرند.

قانون جدید فرزند خواندگی؛
کودکان بد سرپرست در لیست واگذاری 

قرار می گیرند
داشتن فرزند آرزوی همه زوج ها است تا به زندگیشان رونق بدهند.

وقتی ای��ن آرزو به صورت طبیعی محقق نمی ش��ود راه های علمی 
ودرمان را پیش می گیرند وهزینه های سنگین درمان را برای دیدن 
لبخند زیبای کودک به جان می خرند.اما عده ای از این راه هم ناامید 
و راهی بهزیستی می شوند تا مهرشان را نثار کودکانی کنند که از مهر 
پدر ومادر محروم مانده اند.اما در این راه هم انتظار طولانی نصیبشان 
می شود.به گفته غیور معاون اجتماعی بهزیستی 1800 خانواده در 
انتظار بچه هستند وفقط یک سوم بچه ها قابل واگذاری هستند.بچه 
هایی که بد سرپرست هس��تند بنا به دلایل قانونی امکان واگذاری 
انها وجود ندارد. در حال حاضر بیش از 500 بچه بی سرپرس��ت وبد 
سرپرست تحت بهزیستی هستند که به به دلیل وجود بعضی از قوانین، 
واگذاری کودکان بد سرپرست امکان پذیرنیست ونگهداری آنها برای 
بهزیستی هزینه های زیادی به همراه دارد. در حالی که واگذاری این 
کودکان به خانواده ای می تواند آنها را از سایه بان پر مهری بهره مند 
کند.البته خوشبختانه با ابلاغ  قوانین جدید فرزند خانوادگی خانواده 

های بیشتری می توانند این کودکان را به سرپرستی قبول کنند.
قوانین قدیمی فرزند خواندگی محدودیت زی��ادی را برای خانواده 
ها به وجود می آوردیکی از مواردی که برای خانواده ها مش��کل ساز 
بود و انتظارهای طولانی را باعث می ش��د، صرفا حمایت از کودکان 
بی سرپرست بوده است اما در قانون جدید فرزند خاندگی کودکان و 

نوجوانان بی سرپرست و بدسرپرست را هم شامل می شود. 

یادداشت
در گفت وگو  با رییس انجمن آسیب شناسی اجتماعی ایران مطرح شد:زهره السادات کاظمی

سردرگمی هویت؛ عاملی برای فرار دختران
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سیستم نوبت دهی ومشکلات آن

دورماندن وفاصله گرفتن از روش های سنتی ودینی درتربیت فرزندان از جمله تغییراتی است که تحولات امروزی جوامع بشری بربعضی خانواده هاتحمیل 
کرده است.از طرفی از آنجا که خانواده کوچکترین نهاد اجتماعی ولی مهمترین رکن جامعه است،  تغییرات تربیتی واثرات منفی آن به طور مستقیم بر جامعه 
تاثیر می گذارد.یکی از این آسیب ها، معضلی به نام فرار دختران می باشد .الگوپذیری های غلط در تربیت فرزندان از فرهنگ بیگانه وغربی، همچنین مغفول 
ماندن والدین از فرزندان در محیط خانواده وتربیت صحیح آنها ،به تبع ایجاد محیطی متشنج وبروز احساس ناامنی درفرزندان را به دنبال دارد.که در نهایت 
منجربه بروز واکنش های متفاوتی در آنان شده وگاهی بستر فرار فرزندان به خصوص دختران از خانه را فراهم می کند .آسیبی که می تواند بهداشت روانی 

فرد وجامعه را تحت تاثیر قرار دهد .
درراستای چرایی وراهکارهایی برای جلوگیری از این معضل اجتماعی پای صحبت های دکتر کوروش محمدی رئیس انجمن آسیب شناسی اجتماعی ایران 

می نشینیم.
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شرکت مهندسی نیک اندیش)وابسته به شهرداری اصفهان(

سازمان عمران شهرداری اصفهان 

آگهی مناقصه اطلاعیه منطقه  هفت شهرداری اصفهان )نوبت دوم(

روابط عمومی منطقه 7 شهرداری اصفهان

ورثه مرحوم آقایان سید محمد حسین و حسن و محمد دردشتی
به نشانی: میدان قدس )طوقچی( اول خیابان مدرس جنب بیمارستان فیض

نظر اینکه عرصه و اعیان مغازه های متعلق به ش�ما به پلاک ثبتی 15176/461 و پلاک های ثبتی 794 و 793 و 
792 و 15176/791 مج�زی از 15176/461 بخ�ش 5 ثبت اصفهان به کد نوس�ازی 4-17148 در طرح پارکینگ 
عمومی قرار گرفته و این طزح از اولویت اجرایی برخوردار می باشد، لذا بدینوسیله از شما دعوت می گردد 
در جلسه کمیسیون معوض که رأس ساعت 8 صبح روز شنبه مورخ 94/6/28 در ساختمان اداری شهرداری 

منطقه 7 واقع در اتوبان چمران تشکیل می گردد حضور بهم رسانید.
در صورت داشتن شریک در عرصه و اعیانی و به اتفاق کلیه صاحبان حقوق و یا وکلای قانونی مراجعه فرمایید.

بدیهی است در صورت عدم حضور شما در جلسه وفق مقررات اقدام خواهد شد.

ش�رکت مهندس�ی نیک اندیش درنظردارد تعدادی از املاک و مس�تغلات خود را به ش�رح ذیل و از طریق 
مزایده به فروش برساند:

1-یک قطعه زمین واقع در اصفهان، خیابان پروین کوی شهید قاسم زاده به شماره 10 به مساحت 193/90 متر 
مربع

2-یک واحد تجاری واقع در اصفهان، طبقه زیرزمین از مجموعه اداری تجاری طالقانی به ش�ماره موقت 9 به 
مساحت 29/58 متر مربع به پلاک ثبتی 809/13 )مزایده نوبت دوم(

3-دو واحد دفتر کار واقع در اصفهان، سه راه سیمین، خیابان جانبازان، خیابان شهید بخشی، مجتمع امام رضا )ع( 
واحد شماره 206 به مساحت 35/04 متر مربع و واحد شماره 305 به مساحت 39/90 متر مربع ) مزایده نوبت 

دوم(
4-یک واحد دفتر کار واقع در اصفهان، شهرک ولی عصر، ابتدای بلوار شهید بخشی، مجتمع امام رضا )ع( واحد 

شماره 307 به مساحت 92/32 متر مربع )مزایده نوبت دوم(
متقاضیان ش�رکت در مزایده جهت دریافت اس�ناد مزایده تا مورخ 94/7/2 می توانند در س�اعات اداری به 

دفتر مهندسی نیک اندیش واقع در خیابان جابر انصاری، خیابان سردار  شهبازی جنوبی مراجعه نمایند.
تلفن تماس: 34359355/59 داخلی 120 

سازمان عمران و شهرداری اصفهان در نظر دارد عملیات ذیل را از طریق مناقصه 
عمومی واگذار نماید.

1( خرید ماس�ه شکس�ته کوهی )5-0( میلی متر و )12-5( میلی متر مورد نیاز مجتمع 
تولیدی صفه و شهروند سپاهان 

2( خرید ماسه شسته )5-0( میلی متر و مصالح شکسته )12-5( میلی متر و )12-25( 
میلی متر جهت تولید بتن پروژه میدان استقلال.

متقاضیان شرکت در مناقصه میتوانند با ارائه رزومه کاری متناسب ، جهت دریافت 
اسناد از تاریخ نشر آگهی لغایت 94/7/5 به سازمان شهرداری اصفهان واقع در خیابان 
22 بهمن ، مجموعه اداری امیرکبیر مراجعه و پیشنهادهای خود را تا پایان وقت اداری 

مورخ 94/7/6 به دبیرخانه سازمان تحویل نمایند.
تلفن: 031-32670813

www.Isfahan.ir/sazmanomran : وب سایت



 رییس س��ازمان لی��گ گفت: ای��رادات ج��ام حذفی را در س��ال آین��ده برط��رف می  کنیم. 
مهر نوش��ت: مهدی تاج درباره ایراداتی که ب��ه نحوه برگزاری جام حذفی وارد اس��ت، اظهار 
کرد: در حال ساماندهی این جام هستیم و امس��ال جام حذفی را حتی برای رده های پایه هم 
 در نظر گرفته ایم. هر س��ال برگزاری جام حذف��ی در رده های پایه، تحصی��ات آنها را از بین 
می برد، ولی ما امسال این مسابقات را س��ازماندهی کرده ایم. وی در پاسخ به سوالی مبنی بر 
انتشار قرارداد بازیکنان، تصریح کرد: در سازمان لیگ تاش کردیم بعضی قوانین بین المللی را 
در فوتبالمان پیاده کنیم. به رغم اینکه می دانیم برایمان دردسر دارد، ولی این قوانین در آینده 

به نفع فوتبالمان اس��ت. یکی از این قوانین انتشار 
قراردادهاس��ت. می دانستیم که انتش��ار آن دردسر 

دارد و هزینه سنگینی به مجموعه ما وارد می کند؛ به 
هر حال عملی کردن آن چند خاصیت دارد. در جامعه 

ما بحث درباره فساد در فوتبال وجود دارد و 
ما گفتیم اولین گام برای ش��فاف سازی 

همین انتشار قراردادهاست.

پله، ستاره جهان فوتبال پس از ۳۸ سال برای شرکت 
 در یک تورنمنت فوتبال راهی هند می شود. مهر نوشت:

پله، سلطان فوتبال ماه اکتبر راهی هند می شود تا در 
فستیوالی که ۳۸ سال پیش میزبانش شده بود، 
یک بار دیگر شرکت کند. او به عنوان سفیر ویژه 
در فینال پنجاه و ششمین دوره کاپ سابروتو 
در پایتخت هند حضور می یابد. این بازیکن 

۷۴ ساله برزیلی آخرین بار در سال ۱۹۷۷ با تیم نیویورک کاسموس در این کشور حضور یافته بود.
پله با تایید این سفر از طریق یک پیام ویدئویی گفت: » می خواهم فوتبالیست های جوان حاضر در 
کاپ سابروتو را ببنم و بزرگ ترین ورزش جهان را با بچه های هند تجربه کنم. « وی اظهار امیدواری 
کرد تا این دیدار در آینده الهام بخش این قهرمانان و جوانان باشد. وی همچنین قرار است میهمان 
افتخاری بازی افتتاحیه اتلتیکو کلکته در سوپر لیگ هند باشد و  با سراف گانگولی ،کاپیتان پیشین 
 تیم کریکت هند نیز دیدار کند.پله که با عنوان مرواید سیاه ش��ناخته می شود، یک توپ طا و 

سه جام جهانی را برده و در طول فعالیت حرفه ای خود ۱۲۸۳ گل زده است.

پله بعد از ۳۸ سال به هند می رود دفاع مهدی تاج از انتشار لیست قرارداد بازیکنان
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خشک شدن زاینده رود تنها در عوامل اقتصادی، 
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اجتماع��ی و جغرافیایی خاصه نمی ش��ود؛  این 
 موضوع در حوزه ورزش نیز رش��ته قایقرانی را 

به طور کلی تحت الشعاع قرار داده است.
تا س��ال ها قبل که رودخانه زاینده رود پر آب 
بود، مهم ترین عنصر سخت افزاری اصفهان در رشته 
قایقرانی محس��وب می ش��د و تمرینات قایقرانان را 
در رش��ته های آب های آرام و دراگ��ون بوت به طور 
 کلی و سایر رش��ته های زیرمجموعه را به طور نسبی 
تحت پوش��ش قرار می داد که می ت��وان احمدرضا 
طالبیان، دارنده دو مدال طا و نقره بازی های آسیایی 
را سرشناس ترین محصول اسکله زاینده رود دانست.

با ادامه روند خشکس��الی اصفهان و سوءمدیریت های 
صورت گرفت��ه در قبال این رودخان��ه، عما بهترین 
 ام��کان تمرین��ی قایقران��ان اصفهانی از بی��ن رفت. 
 س��ال هاس��ت که رهگ��ذران نم��ی توانند ش��اهد 
صحنه های تمرینی قایقرانان اصفهانی باشند که به 
مشوقی برای جذب عاقه مندان به این رشته تبدیل 

شده بود.

  ضرر خش�کی زاینده رود برای پدیده های 
قایقرانی

 در رش��ته آب های آرام، با خش��ک ش��دن رودخانه 
زاین��ده رود عما قایقران��ان اصفهان��ی محلی برای 
تمرین در اختیار نداشتند که در این میان بیشترین 
 ضرر متوجه ورزشکاران جوان و پدیده هایی شد که 
می توانستند در آینده برای قایقرانی اصفهان و کشور 
افتخارآفرینی کنند. برای رش��ته دراگون بوت نیز نه 
تنها رودخانه ای برای انجام تمرین��ات وجود ندارد، 
بلکه تعطیلی نسبی رشته دراگون بوت و انفعال کمیته 
این رشته در استان اصفهان موجب شده تا در مقطعی 
که بازیکنان اصفهانی زیادی به تیم ملی معرفی کرده 

بود، فعالیتی نداشته باشد.
در رشته روئینگ نیز خشکی رودخانه زاینده رود برای 
اصفهانی ها دردسرساز ش��ده است، اما در شهرهایی 
همانند چ��ادگان و س��میرم می توان ب��ا مهیاکردن 
 زیرس��اخت های م��ورد نیاز، به توس��عه این رش��ته 
مدال آور اهتمام کرد؛ هر چند که با توجه به مشکات 
مالی ورزش اس��تان و تعداد زیاد پروژه های ورزشی 
نیمه تمام، به نظر نمی رسد تا یک دهه آینده امکان 

عملیاتی کردن چنین موقعیتی امکان پذیر باشد.

در بین رشته های قایقرانی، رشته کانوپولو وضعیت 
بهتری نس��بت به س��ایرین دارد؛ زیرا تمرینات این 
رش��ته در اس��تخر برگزار می ش��ود و در زمانی که 
اس��تخردر اختیار هیات قایقرانی بود، فعالیت هایی 
برای استعدادیابی و رشد و توسعه این رشته در سطح 
استان صورت گرفت، اما در شرایط فعلی نبود استخر 

به مشکل پیش روی این رشته تبدیل شده است.
در رش��ته آب های خروش��ان نیز بر حسب موقعیت 
قایقران��ی، محلی ب��رای تمرین در اس��تان اصفهان 
 وجود ن��دارد و قایقران��ان فع��ال در این رش��ته در 
چهارمحال و بختیاری تمریناتش��ان را پش��ت س��ر 
می گذارند. در رش��ته رفتینگ نیز ک��ه فعالیتش در 
اصفهان آغاز ش��د و از این استان به س��ایر استان ها 
راه پیدا کرد، استان چهارمحال و بختیاری بر اساس 
ویژگی ه��ای جغرافیایی بهترین محل ب��رای انجام 
رشته رفتینگ است و قایقرانان اصفهانی با این وجود 
توانس��ته اند برتری قابل توجه خود را نسبت به سایر 
اس��تان ها حفظ کرده و برای پیش��برد و توسعه این 
رشته مفرح و جذاب در سطح کشور تاش کنند. در 

رشته قایق های بادبانی نیز تنها استان های شمالی و 
جنوبی نزدیک دریا امکان فعالیت دارند و در اصفهان 
نیز همانند سایر استان های کش��ور امکان فعالیت و 

تمرین و مسابقه در این رشته المپیکی وجود ندارد.

  تبع�ات منفی خش�کی زاین�ده رود برای 
قایقرانی اصفهان

 رییس هیات قایقرانی اس��تان اصفهان معتقد است،
با توجه به اینکه اس��تان اصفهان قط��ب و پایه اصلی 
رش��ته قایقرانی در سطح کش��ور محسوب می شود، 
خشک شدن رودخانه زاینده رود تبعات منفی بسیاری 
برای آینده این رشته در سطح استان و کشور به همراه 
خواهد داشت. سلمان قاضی عس��گر در گفت وگو با 
اصفهان زیبا با بیان اینکه تاثیرات منفی خشک شدن 
رودخانه زاینده رود قابل کتمان نیس��ت، می گوید: 
این وضعیت تاثیر زیادی بر وضعیت قایقرانی اصفهان 
داشته است، تا جایی که بعد از احمدرضا طالبیان که 
به عنوان یک ورزشکار اصفهانی در بازی های آسیایی 
به قهرمانی دست پیدا کرد و سهمیه المپیک گرفت، 

نتوانسته ایم اس��تعداد جدیدی را به جامعه قایقرانی 
کش��ور تحویل بدهیم. وی ادامه داد: خش��ک شدن 
زاینده رود ما را بر آن داشت تا از ظرفیت های موجود 
در س��ایر شهرس��تان های اصفهان مانند فاورجان، 
سمیرم، چادگان و گلپایگان استفاده کنیم؛ زیرا منابع 
آبی خوبی وجود دارد، اما متاسفانه به دلیل نبود منابع 
مالی، برنامه های هیات در ای��ن حوزه باتکلیف رها 
 شده اس��ت. تنها فعالیت شهرس��تانی قابل توجه به 
نجف آباد باز می گردد که با همکاری شهرداری این 

شهر، اقدامات خوبی صورت گرفته است.

  رشد و توسعه کانوپولو؛ در گرو استخر
به گفته قاضی عسگر، شرایط پیش آمده موجب شده 
تا هیات راهکارهایی را برای پیشرفت دیگر رشته های 
قایقرانی در نظر بگیرد که در این راستا پیشرفت رشته 
کانوپولو به اولویت هیات تبدیل شد که البته با توجه 
به اینکه این هیات در حال حاضر استخری در اختیار 

ندارد، این خواسته محقق نشده است.
 رییس هیات قایقرانی اس��تان اصفه��ان در این باره 

می گوید: زمانی که استخر س��احل به صورت اجازه 
 در اختیار هی��ات بود، ط��رح اس��تعدادیابی را ویژه 
 رده ه��ای س��نی ۱۳ و ۱۴ س��ال آغ��از کردی��م و

۷0 استعداد کشف شدند. در نظر داشتیم با هماهنگی 
فدراس��یون اردوهایی را در مجموع��ه آزادی تهران 
برگزار کنیم، اما متاسفانه به دلایلی که صاح نیست 
در مورد آن صحبت شود، استخر از هیات گرفته شد 
و سانس های پراکنده ای در اختیار ما قرار گرفت که 

نمی تواند کارایی لازم را داشته باشد.
وی م��ی افزاید: تاش ک��رده ایم با جذب اسپانس��ر 
امکانات و ش��رایط بهتری را ب��رای قایقرانی اصفهان 
به وجود بیاوریم که در این زمینه در رش��ته کانوپولو 
خروجی مثبتی را شاهد بودیم و تیم منتخب اصفهان 

نیز در دو تورنمنت بین المللی حضور پیدا کرد.

  ناامیدی نسبت به وضعیت آینده قایقرانی 
اصفهان

رش��ته قایقرانی یکی از رش��ته های ج��ذاب و مفرح 
ورزشی اس��ت که جنبه تفریحی آن از گذشته های 
دور تاکن��ون مورد توجه بوده، ام��ا از حدود یک قرن 
قبل جنبه رقابتی این رشته موجب شد تا بسیار مورد 
توجه قرار بگیرد، تا جایی که امروز رشته قایقرانی را با 
حدود 50 مدال می توان یکی از پرمدال ترین رشته های 
المپیکی نامید، از این رو کش��ورهای صاحب نام در 
عرصه ورزش دنیا سرمایه گذاری زیادی بر روی این 
رشته ورزشی انجام داده اند. در کشور ما نیز با توجه به 
شرایط اقلیمی، قایقرانی از پتانسیل خوبی برای رشد 
و پیشرفت برخوردار است؛ همچنان که سال ها قبل 
اصفهان به واسطه رودخانه زاینده رود به محلی برای 
رشد و پیش��رفت ملی پوش��ان و قهرمانان این رشته 
تبدیل شده بود، اما با ادامه وضعیت فعلی نگرانی های 
 زیادی وج��ود دارد که طی یک ده��ه آینده در جمع 
ملی پوشان قایقرانی در رویداد های بین المللی، نامی 

از ورزشکاران نصف جهان دیده نشود.
با این حال، در شرایط فعلی که خشک شدن زاینده رود 
در ابعاد مختلف مخاطرات زیادی برای شهر اصفهان 
به ویژه در حوزه هایی همانند کشاورزی، زیست محیطی 
و حوزه گردشگری داشته، تبعات منفی حوزه ورزش 
 تحت الش��عاع س��ایر موارد قرار گرفته است و به نظر

نمی رسد در کوتاه مدت راه حلی برای رفع این مشکل 
وجود داشته باشد. 

تعطیلی قهرمان پروری در مهد  قایقرانی کشور

قایقرانی استان به کما رفت
 برنامه های تیم ملی فوتبال 

تا دیدار مقابل ژاپن 
 تیم  ملی فو تبا ل ایران تا قبل از دیدار مقابل ژاپن به احتمال فراوان 

دو دیدار دیگر پیش رو خواهد داشت. 
ایسنا نوشت: تیم  ملی فو تبا ل ایران پس از هفته  هفتم لیگ برتر که 
 در تاریخ سوم مهر ماه س��ال جاری به اتمام می رسد، اردوی خود را 

دو روز بعد؛ یعنی پنجم مهرماه آغاز خواهد کرد. 
بر اساس برنامه، قرار است ملی پوش��ان ششم مهرماه به دوبی سفر 
کنند تا اردوی یک هفته ای در این ش��هر داش��ته باشند. شنیده ها 
حاکی از این است که احتمالا تیم  ملی یازدهم مهرماه سال جاری 
دیداری را مقابل تیم  ملی فو تبا ل کویت در دوبی برگزار کند.  پس از 
پایان اردوی امارات، تیم  ملی دوبی را به مقصد مسقط ترک خواهد 
کرد تا شانزدهم مهر ماه در ر قا بت های مرحله مقدماتی جا م جها نی 

۲0۱۸ روسیه به مصاف عمان برود. 
 تیم  ملی هفدهم مهرماه به ایران باز خواهد گش��ت تا بیست و یکم

این ماه به مصاف تیم  مل��ی فو تبا ل ژاپن در آزادی ب��رود؛ دیداری 
دوستانه که انجام آن قطعی شده اس��ت. اردوی بعدی تیم  ملی نیز 
پس از پایان هفته  یازدهم لیگ برتر و به احتمال فراوان از دهم آبان 
آغاز خواهد شد تا تیم  ملی در فاصله ای دو هفته ای در تاریخ ۲۱ و ۲6 
آبان ماه سال جاری در ر قا بت های مرحله انتخابی جا م جها نی ۲0۱۸ 

روسیه به مصاف تیم های ملی فو تبا ل ترکمنستان و گوام برود. 

حضور 2 داور و یک ناظر ایرانی 
بسکتبال در جام ملت های آسیا

دو داور بین المللی بسکتبال کش��ورمان به همراه یک ناظر در 
مسابقات جام ملت های آسیا حاضر خواهند شد.

فارس نوشت: مس��ابقات بس��کتبال جام ملت های آسیا از اول 
مهرماه در شهر چانگش��ای چین آغاز می شود و براساس اعام 
کمیته داوران کنفدراس��یون آس��یا، دو داور و یک ناظر ایرانی 
در این رقابت ها حضور خواند داش��ت. امیرحس��ین صفرزاده و 
رضا آذرافزا به عنوان داوران بین المللی قضاوت می کنند و ورژ 
آبکاریان نیز به عنوان ناظر در چین حاضر خواهد شد.تیم ملی 
کشورمان در دور مقدماتی با ژاپن، هند و مالزی هم گروه است.

 ممنوعیت حضور ۳ بوکسور ایرانی 
در مسابقات جهانی 

با تصمیم مسوولان فدراس��یون جهانی، بوکسورهای حاضر در 
مسابقات APB اجازه حضور در رقابت های جهانی را ندارند.

 فارس نوشت: با تصمیم مس��وولان فدراسیون جهانی بوکس و 
ارسال نامه به تمام فدراسیون ها بوکسورهایی که در مسابقات 
حرفه ای جه��ان )APB( ش��رکت می کنند، نم��ی توانند در 
مس��ابقات قهرمانی جهان��ی روی رینگ بروند. با این حس��اب 
جاسم دلاوری، امین قاسمی پور و سجاد محمدپور اجازه حضور 
در رقابت های قهرمانی جهان را که از ۱۷ تا ۲۷ مهرماه در دوحه 
قطر برگزار می شود، از دس��ت دادند، البته احسان روزبهانی با 
توجه به اینکه سهمیه حضور در المپیک را کسب کرده، اجازه 
حضور در این رقابت ها را دارد. مسابقات قهرمانی جهان امسال 
رویدادی برای کسب سهمیه المپیک ۲0۱6 ریو نیز محسوب 
می شود. احسان روزبهانی، بوکسور وزن ۸۱ کیلوگرم تیم ملی 
کشورمان به عنوان نخستین ورزشکار ایرانی سهمیه حضور در 

المپیک برزیل را در مسابقات APB کسب کرده است.

سند ۸ تایی شدن پرسپولیس
ابراهیم تهامی را که می شناسید؛ همشهری جناب خان که سابقه 
اظهارنظرهای جالبش در ورزش ایران وجود دارد. او بعد از باخت تیم 
استقال اهواز، در مصاحبه جالبی گفت: مگر بارسلونا به روبین کازان 
نباخت؟در راستای ادبیات بسیار جالب تهامی، پیش بینی می شود 
در آینده ای نه چندان دور اظهارنظرهای مش��ابه دیگری را نیز در 

ورزش کشور شاهد باشیم:
استاد کفاشیان: مگر سپ باتر تا ۸5 س��الگی رییس فیفا نبود؛ 
پس من هم باید تا ۹0 سالگی رییس فدراسیون فوتبال ایران باشم 

و رکورد وی را بشکنم.
 حاج�ی فت�ح الله زاده: چط��ور پرسپولیس��ی ها ادع��ای بازی 
شش تایی را مطرح می کنند و ما قبول داریم، اما چطور ادعای باخت 
هشت تایی پرسپولیس به استقال را که من با سند و مدرک رو کرده ام 

را قبول نمی کنند.
امیر قلعه نوی�ی: برزیل با هم��ه ابهتش در ج��ام جهانی ۲0۱۴ 

قهرمان نش��د، اما نمی دانم چرا 
منتق��دان از ح��ذف 
 تی��م مل��ی در جام 
مل��ت های آس��یا در 
دوره ای که من سرمربی 
بودم انتقاد می کنند.

صادقی�ان:  پی�ام 
وقتی کریستین رونالد 
افت م��ی کن��د، دیگر 
 از م��ن چ��ه انتظ��اری

 دارید؟!

آفساید
گروه ورزش

س�ال ها قب�ل اصفهان به واس�طه 
رودخانه زاینده رود به محلی برای 
رش�د و پیش�رفت ملی پوش�ان و 
قهرمانان این رش�ته تبدیل ش�ده 
بود، ام�ا با ادام�ه وضعی�ت فعلی 
نگران�ی های زی�ادی وج�ود دارد 
 که طی ی�ک دهه آین�ده در جمع 
ملی پوشان قایقرانی در رویدادهای 
بین الملل�ی، نامی از ورزش�کاران 

نصف جهان دیده نشود

 یک بار نش��د در صحبت های آرسن ونگری که 

دی
 بعی

ان
حس

ا

لقب کیمیاگر را در اروپا یدک می کشد بشنویم 
که او مثا بگوید من کاشف باکاری سانیایی بودم 
که از آفریق��ا و خانواده ای که نیم��ی از آنها ایدز 
داش��تند به بالاترین مدارج فوتبال رس��ید، ولی 
متاس��فانه در فوتبال ایران هرگاه نام یک بازیکن بر سر 
زبان می افتد و پدیده ای رو می شود، هر کس سعی دارد 

آن بازیکن را به نام خود ثبت کند!
جری��ان کش��ف اس��تعدادها درفوتب��ال و ورزش م��ا 
 همچن��ان ش��کل و س��یاق س��نتی دارد. مربیانی که 
بی هیچ گونه چشمداشت خاصی در شهرهای کوچک 
و ب��زرگ و در حالی که عش��ق مه��م تری��ن دغدغه و 
اصلی ترین انگیزه آنهاس��ت،  اس��تعدادها را می بینند 
و آنها را در مس��یر پیش��رفت ق��رار می دهن��د. کافی 
است تصور کنیم که کارخانه کش��تی گیرسازی مربیان 
زحمتکش ش��هری مثل جویب��ار تعطیل ش��ود، آنگاه 
نیمی از قدرت کش��تی م��ا کاهش خواه��د یافت یا در 
بس��کتبال که اکنون اصفهان دیگر همچون گذش��ته 
فعالیت ش��اخصی ندارد، ضع��ف بس��کتبال به خوبی 
هویداس��ت. در فوتبال هم نظیر چنین وضعیتی دیده 
می ش��ود. مربیانی که به عش��ق فوتب��ال تمرکز خود 
 را ب��ر روی رده ه��ای پایه گذاش��ته اند و س��تاره ها را 
می چینند و آنها را به تیم های بزرگ تر می س��پارند تا 

ناگاه شاهد آن باشند که سردار آزمون در لیگ روسیه و 
تیم ملی ایران درخشیدن را آغاز کند.

 اینجاس��ت که وقتی ی��ک مربی ک��ه تنه��ا مدتی در 
تیم ملی از یک بازیکن اس��تفاده کرده اس��ت، خودش 
را کاش��ف آن بازیک��ن می دان��د و یا در گف��ت وگوی 
خاص��ی مصاحب��ه کنن��ده آن بازیکن را ب��ه آن مربی 
خاص نس��بت می دهد، باعث می ش��ود همه کس��انی 
 که ب��رای آن بازیکن زحمت کش��یده ان��د، ناراحت و 
دل آزرده  ش��وند. نباید از نظر دور داشت که زمانی در 
فوتبال اصفهان هر کسی که احسان حاج صفی را دیده 

بود، او را محصول خود می دانست. 
یکی می گفت زمانی که احسان کش��ف شد، من دبیر 
هیات بودم، من رییس کمیته مربیان، من مربی هیات، 
من مربی ذوب آهن بودم و هزار و یک س��مت دیگر که 
نام همه اینها می شوند کاشف احسان حاج صفی؛ چون 
در زمان آنها احسان از کاش��ان به اصفهان نقل مکان و 

فوتبالش رشد کرده است!
دیروز س��رمربی س��ابق تیم ملی جوانان ک��ه بهترین 

 نس��ل فوتب��ال جوانان ای��ران را نتوانس��ت رهس��پار 
جام جهانی کند، در مصاحبه ای در مقام کاشف سردار 
آزمون گفته بود: » او بیش از اینکه شبیه دایی باشد، به 
زلاتان ش��باهت دارد.« حالا این آقای سرمربی که تیم 
ملی جوانان را با س��ردار و جهانبخش نتواست به جام 
جهانی ببرد، هر اظهار نظری که در مورد سردار بخواهد 
داشته باش��د می تواند داشته باش��د، ولی نه در مقام 

کاشف سردار آزمون.
اگر قرار است کسی کاشف سردار باشد، بر او مقدم 

هستند مربیانی که در عقاب گنبد و تیم های 
گرگانی و سپاهان با سردار کار کردند و رشد 

واقعی سپاهان در آن زمان اتفاق افتاد. 
در واقع همه ای��ن تیم ه��ا و مربیان آنها 
ک��ه هرک��دام چن��د س��ال با س��ردار 
کار ک��رده ان��د، هن��وز ادعای کاش��ف 
س��ردار را نک��رده ان��د و در مقاب��ل، 
مربی ک��ه تنه��ا چندماه با س��ردار در 

 تی��م مل��ی ب��وده و او را از تیم ه��ای ملی 

رده های پایین تر در اختیار گرفته است، خودش را در 
مقام کاشف سردار می بیند!

یادمان باش��د که خاطر فوتبال دوس��تان به ش��دت 
قوی اس��ت و همین نقل و صحبت های بیجاست که 
 باعث می شود ش��خصیت های نه چندان صادق کم کم

وجه��ه ای که ب��رای خ��ود دس��ت و پا ک��رده ان��د را 
 در نزد اف��کار عمومی از دس��ت بدهند. مربی��ان پایه 
 می توانند ادعا کنند کاشف سردار بوده اند، سپاهان

می تواند مدعی باش��د که س��ردار را ب��ه دنیای 
حرف��ه ای آورده  و البت��ه باید پاس��خگو 
باش��د که چ��را او را اینقدر س��اده از 
 دس��ت داد؛ همچنین باشگاه های 
روبی��ن کازان و روس��توف ک��ه 
او را ب��ه عن��وان یک اس��تعداد 
دنی��ا  فوتب��ال  ب��ه  جهان��ی 
معرفی کردند. ح��الا در این بین کس��ی 
 که خ��ود را کاش��ف س��ردار م��ی داند،

کس��ی اس��ت که تنها س��همی کوچک 
در بازی گرفت��ن از او در مقدماتی جام 
جهانی جوانان داشته است. هر چند در 
 دنیای حرفه ای اصول بحث کشف و این 
صحبت ه��ا از س��وی مربیان ب��زرگ و 

برجسته اصولا مطرح نمی شود.

وقتی اکبر محمدی کاشف سردار  می شود

به اندازه سهم خود برداریم!

دادستان کل آمریکا اعام کرد که هنوز امکان دارد افراد بیشتری از 
اعضای فیفا به دلایل فساد مالی جریمه و دستگیر شوند. 

ایسنا نوشت: لورتا لینچ، دادستان کل آمریکا اعام کرد انتظار می رود 
جریمه ها و دستگیری های بیشتری را در بین مسوولان فیفا داشته 

باشیم؛ زیرا بررسی ها در این زمینه هنوز در حال انجام است. 
لینچ درب��اره پرونده فیفا اطاعات جدی��دی را ارائه کرد و گفت که 

همچنان شواهد بیشتری در این زمینه جمع آوری می شود. 
۹ مسوول فیفا و پنج ش��خصیت حقوقی در آمریکا متهم و به دلیل 

پولشویی، رشوه و قاچاق جریمه شدند. 
لین��چ در این باره گف��ت: پیش بین��ی کرده ایم افراد بیش��تری نیز 
جریمه ش��وند. هی��چ ش��خصی از نظر قانون مس��تثنی نیس��ت و 

 هی��چ فعالی��ت غیرقانون��ی از نظر م��ردان و زن��ان قان��ون نادیده
 گرفته نمی شود. 

دادستان کل آمریکا اعام نکرد که آیا سپ باتر که بعد از اتهامات و 
شایعات از ریاست کناره گیری کرد هم جزء افراد خاطی است یا خیر. 
با این حال، بررسی هایی در سوئیس نیز درباره میزبانی جام جهانی 
 سال ۲0۱۸ و ۲0۲۲ انجام شده و ۱۲۱حس��اب بانکی در سوئیس 

در حال بررسی هستند. 
همچنین سوئیس به بررس��ی قرارداد پخش تلویزیونی جام جهانی 

۲0۱0 و ۲0۱۱ خواهد پرداخت. 
 گفته می ش��ود ک��ه ای��ن ح��ق پخش ه��ا کمت��ر از ارزش واقعی

 فروخته شده اند. 

در دومی��ن جلس��ه هماهنگ��ی بازی های داخل س��الن آس��یا در 
ترکمنستان حضور ۲۱رشته مورد تایید قرار گرفت.

 فارس نوشت:۲۱رش��ته در پنجمین دوره بازی های داخل س��الن 
آسیا در سال ۲0۱۷ در ترکمنس��تان شرکت می کنند. این موضوع 
در حضور ۱۹ نماینده کشورهای آس��یایی در جلسه هماهنگی در 
عش��ق آباد مورد تایید قرار گرفت. بر این اس��اس، مسابقات سالنی 
دوومیدانی، بسکتبال، دوچرخه سواری، ش��نا، بولینگ، فوتسال و 
تنیس در لیس��ت نهایی برای حضور در این مسابقات قرار گرفتند. 
همچنین انتظار می رود رشته های موی تای، وزنه برداری، جوجیتسو، 
سامبو، کیک بوکسینگ و تکواندو نیز حضور داشته باشند. مسابقات 
کشتی نیز در بخش آزاد، فرنگی و کشتی با کمربند برگزار می شود.

رش��ته های ش��طرنج و بیلیارد نیز در این مس��ابقات حضور دارند. 
همچنین دو رش��ته کوراش و پرش نمایش��ی توس��ط مس��وولان 

سازماندهی بازی ها پیشنهاد شده است.
مسابقات داخل سالن آسیا در دوره قبلی در سال ۲0۱۳ در ۱۲رشته 
برگزار شد. به گزارش فارس، نشست شورای المپیک آسیا به میزبانی 
عشق آباد در حال برگزاری است که از ایران شاهرخ شهنازی و بهرام 

افشارزاده حضور پیدا کرده اند.
در دومین جلس��ه هماهنگی بازی های داخل س��الن آسیا نصرالله 

سجادی، معاون حرفه ای و قهرمانی وزارت ورزش حضور داشت.
قرار است فردا در آخرین روز این نشس��ت درباره میزبان بازی های 

آسیایی ۲0۲۲ تصمیم گیری شود.

دادستان کل آمریکا اعلام کرد؛ 
امکان ادامه دستگیری اعضای فیفا

در جلسه هماهنگی عنوان شد؛
حضور 21 رشته در بازی های داخل سالن آسیا در سال 2017

توپ سوراخ
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اذان صبح/  05:26  
طلوع آفتاب/ 06:47  
اذان ظهر/ 12:58  
اذان مغرب/ 19:28  
نیمه شب شرعی/ 00:19

سیمای خانواده/  شبکه  1 ،  10:20
راه آرامش/شبکه 2، 13:15 
خوبی از خودتونه/ شبکه  2 ، 21:00
مستند زندگی اسرار آمیز/ شبکه 3 ، 16:00  
سفر بخیر / شبکه  3 ، 22:15     
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ساحل / محمد رسول الله )ص( 
خانواده   /  مردن به وقت شهریور
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فرهنگیان  /   نهنگ عنبر
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i s f a h a n z i b a . i r

نمایش» چشم بد دور« نوشته امیرمجد به کارگردانی 
الهام زنجانی زاده در قالب بیست و هفتمین جشنواره 
تئاتر استان اصفهان بر صحنه می رود.کارگردان این 
نمایش با اعلام این خبر گفت: این نمایش یک روایت 
داستانی از ایستگاه تاکسی مسافر کش های شخصی 
است که هر کسی در آن از گمشده اش حرف می زند. 
به طور موازی نیز ما تصویری از یک آرایش��گاه زنانه 
داریم که امروز مصادف با روز عروسی صاحب آن است 
و شاگردان آرایشگاه هم منتظر رسیدن بختشان و پیدا 
شدن گمشده خود هستند. الهام زنجانی زاده در رابطه 
با تکنیک اجرای خود در این نمای��ش ادامه داد: من 

برای اجرای این نمایش سعی کردم از فضای رئالیستی 
خارج شوم و به فضایی انتزاعی برسم، به طوری که ما 
فرمی انتزاعی از ایستگاه و آرایشگاه روی صحنه داریم...

وی درباره انتخاب این متن افزود: نوع روایت غیر خطی 
داس��تان، نحوه نگارش و ادبیات و زبان نمایشنامه از 
نکات و ویژگی ه��ای جالب آن ب��رای انتخاب بودند. 
علاوه بر اینکه به نظرم داس��تان ب��ه لحاظ موضوعی 

 عمومیت قابل توجهی داش��ت و قص��ه ای را مطرح 
می کرد که به تمام دوره ها مربوط بوده و همه می توانند 
با آن ارتباط برقرار کنند. همان طور که من هم سعی 
کردم آن بخشی از نمایش��نامه که منطبق با دیدگاه 
خودم است را از آن بیرون بکشم. بازیگران این نمایش 
 به ترتی��ب ورود به صحنه عبارتن��د از:  فرهاد فتحی، 
سهندسیاوش��ی، بهزاد س��یفی، معصوم��ه ماندنی، 

ویدا ش��کروی و آرام زنجانی زاده. عموم علاقه مندان 
 می توانن��د برای دی��دن این نمایش روز پنجش��نبه

 26 ش��هریورماه س��اعت 21:15 به محل تالار هنر 
اصفهان مراجعه کنند. گفتنی است؛ بیست و هفتمین 
جشنواره تئاتر استان اصفهان با اجرای نمایش های 
هفت خوان هملت براساس هملت، تربت، رد تیغ بر 
زبان زنان شروه خوان، آلزایمر، ش��یت آخر، گزارش 
خیالی دور، کافه نمایش، آوانگارد، مرگ کسب و کار 
من است،  فراموش��ی، کوکتل، چشم بد دور و سیری 
در سرای سه سرباز سوخته تا 28 شهریورماه در سالن 

فرشچیان و تالار هنر اصفهان برپاست.

 راه خلاصی
 از پیامک های تبلیغاتی

تا چندی پیش با موجی از پیامک ه��ای تبلیغاتی روبرو بودیم 
و در حال حاضر این پیامک ها فضاه��ای مجازی را هم بی بهره! 
نگذاشته است و در پی آن شکایاتی را از جانب دریافت کنندگان 

داشته است. 
درخص��وص پیامک های تبلیغات��ی راهکاری وج��ود دارد که 
می ت��وان ب��ا دادن کدی ب��رای همیش��ه از آن رهای��ی یافت.

 اش��خاصی که از اپراتوره��ای همراه اول اس��تفاده م��ی کنند، 
در صورتی که  عدد یک را به زبان لاتین  به سامانه 8999  ارسال 
 کنن��د، دیگر پیامک ه��ای تبلیغات��ی دریافت نخواهن��د کرد و

 در صورت تمایل به فعالس��ازی، اگر عدد دو را  به سامانه 8999  
ارسال کنند، مجددا پیامک های تبلیغاتی را دریافت خواهند کرد.

همچنین اشخاصی که دارای اپراتور ایرانسل هستند برای قطع 
پیامک های تبلیغات��ی می توانند عدد دو را به س��امانه 5005 
ارسال کنند و در صورت نیاز وتمایل به دریافت اینگونه پیامک ها 
می توانند با ش��ماره تلفن 700 درخواست دریافت پیامک های 

تبلیغاتی را داشته باشند. 
از س��وی دیگر کاربران می توانند موضوع را به سامانه پیامکی 
10001۳1۴ اع��لام کنند و از طری��ق این س��امانه نیز پیگیر 

موضوع شوند.
به هر حال این راهکارها هر چند برای برخی مناسب و کارآمد 
است، اما برای برخی دیگر از مش��ترکان این راهکار خوشایند 
نیست؛ چراکه در صورت قطع پیامک های تبلیغاتی، پیامک های 
مورد نیاز آنها که به صورت سامانه پیامکی دریافت می شود، با 

قطعی مواجه می شود. 
 و البته راهکار دیگری ه��م وجود دارد که مش��ترکان با نصب

برنامه لیست س��یاه روی تلفن همراه خود می توانند یکی یکی 
ش��ماره های پیامک انبوه دریافتی را در این لیس��ت وارد تا از 
دریافت اینگونه پیامک ها خلاص ش��وند، ولی ذک��ر این نکته 
هم لازم است که این راهکار به خاطر دریافت انبوه پیامک ها و 

شماره های جدید چندان مطلوب به نظر نمی رسد. 
 از ای��ن رو، نیاز اس��ت تا  ه��ر چه زودت��ر مس��وولان مربوطه 

پیگیر باشند.

پرش به بزرگراه
با اینکه همیشه کوتاه ترین راه ممکن توصیه شده است، ضرورتا 

هر راه کوتاهی آسایش و امنیت ما را در برندارد.
مثل همیش��ه داش��تم با ماش��ین از یکی از بزرگراه های شهر 
می رفتم، در خط سرعت بودم که یک باره دیدم فردی از حفاظ 
آهنی وسط بزرگراه خود را در مسیری که من می رفتم، انداخت 
پایین من که چیزی کمتر از10 متر با این فرد فاصله داش��تم 
ناچار به چنان ترمز ش��دیدی ش��دم که صدای کشیده شدن 
لاستیک های ماشینم همه را متوجه خود کرد، شانس با من یار 
بود که رانندگان پشت سری فاصله داشتند و توانستند خودروی 

خودشان را کنترل کنند.
برای یک لحظه فکر کردم که کار از کار گذشته است، اما بعد از 
چند ثانیه متوجه شدم که خوشبختانه آن رهگذر یا بهتر است 

گفته شود، بزرگراه نورد! صحیح و سالم است. 
با اینکه اصلا تقصیری متوجه ام نبود و س��رعت من هم در حد 
مجاز بود، آن فرد با حالت اعتراض دستش را به سوی من گرفته 

بود که چه خبرت است؟...
حالا من بدهکار هم ش��ده بودم! طرف اصلا عین خیالش نبود، 

فکر کنم من به جای او هم، هول کرده بودم! 
وقتی کمی از آنجا دور شدم، با تعجب چشمم به پل عابر پیاده ای 
افتاد. پیش خ��ودم گفتم راس��تی چرا برخی از اف��راد به جای 
استفاده از این پل ها که ضامن س��لامت و ایمنی بیشتر خود و 

دیگران است، اینگونه جان خود را به خطر می  اندازند؟
غزالی– واحد آموزش معاونت حمل و نقل و ترافیک

 ویتامین هایی 
که وجود خارجی ندارند

اخیرا در شبکه های مجازی با انواع پیام های کوتاه و بلند روبرو هستیم، 
در این بین برخی از پیام ها با مضامین وجود ویتامین ب16، ویتامین 
ب17 و یا ویتامی��ن ب19 و ویتامین ب2۴ ذکر می ش��ود، در عین 
حالی که اغراق گونه آنها را برای درمان بیماری های صعب العلاج مثل 
درمان سرطان موثر می دانند و تعجب اینجاست که دریافت کنندگان 
اینگونه پیام ها بدون هیچ گونه اطمینان از صحت و س��قم آن عینا 
برای دیگران ارسال می کنند، اما این در حالی است که کارشناسان 
چنین ادعاهایی را منسوخ کرده و بر موجود نبودن آنها تاکید دارند. 
همچنین به گفته ریحانه بشیری، کارشناس ارشد تغذیه و رژیم درمانی 
امروزه برخی از خبرها حاکی از کش��ف یک ویتامی��ن جدید به نام 
ویتامین ب17 هستند. وی با اش��اره به این موضوع می گوید: برخی 
 محققان بر روی ترکیبات جدید کش��ف شده، نام ویتامین می نهند

در حالی که ای��ن ترکیبات در واقع ویتامین نیس��تند؛ از جمله این 
ترکیبات می توان به آمیگدالین اشاره کرد که امروزه از آن به عنوان 

ویتامین ب 17یاد می شود.

  آمیگدالین چیست؟
بش��یری با اش��اره به اینک��ه آمیگدالین ی��ک ترکی��ب طبیعی از 
گلیکوزیدهاس��ت که از هسته بادام استخراج می ش��ود، می افزاید: 
گفته می شود که این ترکیب در توت سیاه، زردآلو و سیب نیز وجود 
دارد. وی می گوید: آمیگدالین برای اولین بار در قرن 19 کشف شد 
و در سال1970 به عنوان یکی از مهم ترین داروهای ضدسرطان در 
کشورهای غربی محس��وب می ش��د و هر چند، مکانیسم دقیق اثر 
آمیگدالین هنوز مبهم باقی مانده اس��ت، اما برخی محققان بر این 
باورند که غلظت پایین آمیگدالین می تواند تهاجم سلولی را در محیط 

آزمایشگاهی مهار کند.

  تاثیر آمیگدالین بر سرطان
 به گفته این کارش��ناس ارش��د تغذیه ۴0 س��ال پیش، مطالعه ای

اثر آمیگدالین بر س��رطان را رد کرد، اما مطالع��ات همچنان ادامه 
یافت و امروزه اعتقاد بر این است که آمیگدالین احتمالا خطر شیوع 
سرطان را کاهش داده و اثرات پیشگیری کننده دارد، اما هنوز ادعایی 
بر اثر درمانی آن وجود ندارد. وی با بیان اینکه در ماه آگوس��ت سال 
201۴، مطالعه ای در آلمان اثر کاهش دهنده آمیگدالین بر رش��د و 
تکثیر سلول های سرطانی را نشان داده است، می افزاید: همچنین 
اثرات ضدتوموری آن در برابر سرطان رحم و پروستات نیز دیده شده 
است و گفته می شود که این ماده اثرات ضدفیبروزی برای افرادی با 
بیماری های فیبروتیک کلیه دارد. ضمنا مطالعات بر روی این ماده 
و اثرات آن هنوز ادام��ه دارد و باید دید چه نتایجی در آینده به وقوع 
می پیوندد. بشیری بیان می کند: امروزه بحث های بسیاری در مورد 
تاثیر موادغذایی در پیش��گیری از بیماری های مزمن و س��رطان ها 
وجود دارد اما بطورکلی کارشناسان تغذیه معتقدند که برنامه غذایی 
افراد باید متنوع و متعادل باشد و ازگروه های غذایی مختلف در برنامه 
روزانه فرد گنجانده ش��ود و افراد از میوه ها و سبزی های متنوع که 

اثرات بسیار مفیدی برای بدن دارند نیز بهره مند شوند.

 چگونه داشتن سرگرمی
 می تواند به کار شما کمک کند؟

پیدا کردن کار می تواند از لحاظ روحی خسته کننده باشد. به درون 
زندگی ش��ما می خزد و تک تک دقایق هر روز ش��ما را می بلعد. در 
ساعت11 ش��ب در حال جس��ت وجوی س��ایت های کاریابی و در 
ساعت سه نیمه شب در حال بازنویسی رزومه کاری برای هزارمین 
بار هس��تید. تعطیلات آخر هفته هم همراه با احساس گناه سپری 
می شود. در حالت کلی حس می کنید هر زمانی که به غیر از جست 
وجو برای کار برای مورد دیگر س��پری ش��ود، هدر رفته اس��ت. اما 
تحقیقات نش��ان می دهد بهترین راه برای پیدا کردن کار شاید در 
چیزی باشد که شما انتظار آن را ندارید! فرقی ندارد که به دنبال شغل 
جدید یا سعی در سرعت بخشید به حرفه حال حاضر داشته باشید، 
داشتن یک س��رگرمی می تواند دارای مزیت های زیادی باشد. پس 
نوشتن رزومه را کنار بگذارید و س��ایت های کاریابی را هم ببندید، 
مطلب زیر را بخوانید تا متوجه شوید که سرگرمی های مرسوم چگونه 

می تواند برای حرفه شما مزیت داشته باشد؟

  دایره خود را گسترش می دهید
تحقیقاتی که از جویندگان کار صورت گرفته نتایج مش��ابهی برای 
چند دهه اخیر نش��ان می دهد، در حالی که اکثر موارد در این مدت 
تغییر کرده است. نکته ای که در مورد یافتن شغل همواره ثابت بوده 
است مساله ارتباطات است، اما این ارتباطات به آن معنی نیست که 
اکثر جویندگان کار فکر می کنند )همانند پخش کارت ویزیت در یک 
کنفرانس(. بیشتر به آن معنی است که با افرادی ارتباط برقرار کنید 
که در پتانسیل کارایی داشته باشند و برعکس. بهترین راه برای انجام 
آن، داشتن سرگرمی با افرادی است که پیرامون هدف ما قرار دارند. 
اگر فرد ورزشکاری هستید، می توانید در تیم های محلی عضو شوید. 
اگرنه، می توانید در گروه های بازی و سرگرمی عضو شوید. این نوع 

سرگرمی ها باعث می شود ارتباط قوی و موثری ایجاد کنید. 

  یاد می گیرید که زمان خود را مدیریت کنید
در دوره ای که مشغولیت های فراوان به یک اپیدمی تبدیل شده است 
و هر س��اعت از زمان خود را برای یافتن شغل سپری می کنید، پیدا 
کردن زمانی برای سرگرمی می تواند غیرممکن به نظر آید. نکته دیگر 
داشتن سرگرمی است که شاد باشد و انجام آن نیاز به مدیریت زمان 
داشته باشد. داشتن سرگرمی به شما کمک می کند که زمان خود را 
در دست بگیرید: چگونه آن را ایجاد کرده؟ بر روی آن سرمایه گذاری 
و چگونه آن را مصرف کنید؟ پس چرا شکار پرندگان را کنار نگذاریم 
و به س��رگرمی های دیگر همانند آشپزی توجه نکنیم؟ هیچ چیزی 
همانند پخت همزمان چهار نوع غ��ذا نمی تواند مدیریت زمان را به 

شما آموزش دهد.

  سلامت روحی بهتری داشته باشید
تحقیقات نشان می دهد افرادی که سرگرمی دارند در حالت عمومی 
شادتر هستند و افرادی که ش��اد نیستند، سرگرمی ندارند. علاوه بر 
این، سرگرمی هایی که با حرکت های فیزیکی همراه باشد می تواند 

مزیت های بسیار بیشتری داشته باشد. 

شهروندنکته

جعفر ابراهیمی، شاعر کودک و نوجوان: 
در حال حاضر وضعیت ش��عر کودک بحرانی 
است و بیشتر ش��عرهایی که برای خردسالان 
سروده می ش��ود، جنبه تجاری دارد. از سوی 
دیگر آنچه برای نوجوانان می س��رایند تفاوتی 

با جوانان ندارد.
اما نکته مهم اینکه به هر حال برای خردسالان 
و نوجوانان، ش��عر سروده می ش��ود منتها در 
یکی، دو سال اخیر شاهد این هستیم که کمتر 
مجموعه ش��عری برای کودکان منتشر شده 
اس��ت و امروز ش��اعران با زبان معیار و ذهن و 
زبان کودکان آشنایی چندانی ندارند و ترجیح 

می دهند برای خردسالان بگویند. 

محمدحس�ن انتظاری، دبیر شورای عالی 
فضای مجازی: ش��بکه های اجتماعی خارجی 
مش��کلات عدیده ای را برای کش��ور ب��ه وجود 
آورده اند، بنابراین استفاده از شبکه های اجتماعی 
خارجی باید مقررات گذاری شود.همچنین باید 
در کشور شبکه های بومی راه اندازی شده و تولید 
محتوای مورد نیاز مردم در داخل کشور تامین 
ش��ود، البته تنظیم مقررات برای ش��بکه های 
اجتماعی را در برنامه ارائه به شورای عالی فضای 
مجازی داریم. در ضمن هم  اکنون بحث بسیاری 
از مجامع بین المللی دنیا، تولید داخلی اطلاعات 
در جهت امنیت است که در این زمینه ما نیز باید 

اقدامات موثری انجام دهیم.

دکتر غلامعلی حدادعادل، رییس فرهنگستان 
زبان و ادب فارسی: از سال 1۳9۳که ماموریت 
تدوین س��ند ملی گس��ترش زبان فارس��ی به 
فرهنگس��تان زبان و ادب فارس��ی محول شد، 
تاکنون 70 هزار واژه فارسی را جایگزین واژه های 
بیگانه کرده ایم. اهتمام به زبان و ادبیات فارسی 
یک کار تفننی و فوق برنامه نیس��ت، بلکه همه 
مس��وولان باید نس��بت به این موض��وع توجه 
داشته باشند؛ چراکه یکی از دلایل قوت تمدن 
اس��لامی، قوت زبان عربی به عنوان زبان اصلی 
این تمدن بوده و زبان فارس��ی به عنوان یکی از 
عناصر ایجادکننده اتحاد ملی باید مورد اهتمام 

بیشتر باشد.

مرجانه گلچین، بازیگر سینما و تلویزیون: 
مخاطب��ان بای��د از ب��ازی بازیگ��ران در یک 
مجموعه تلویزیونی رضایت داش��ته باش��ند؛ 
چراک��ه من به عن��وان ی��ک بازیگ��ر در برابر 

مخاطبان تلویزیون مسوولم.
از دوره ای که ب��ه خاطر م��ی آورم برایم مهم 
بود که در فیلم های س��ینمایی و یا نقش هایی 
حضور داشته باشم، که شبیه کارهای قبلی ام 
نبوده ان��د. مجموعه های طنز را دوس��ت دارم 
و اگر شرایطی حاکم  ش��ود که فیلمنامه و کار 
را بپسندم، وارد مذاکره برای ایفای نقش طنز 
می شوم. به خصوص که می دانم مردم نیاز به 

خندیدن و شاد بودن دارند.

 وضعیت شعر کودک 
بحرانی است 

مقررات برای شبکه های  
اجتماعی خارجی

۷۰ هزار واژه فارسی 
جایگزین واژه های بیگانه  

 مردم نیاز  به خندیدن
 و شادی دارند

عکس روز
ایرنا

تکاوران کلاه سبز نیروی دریایی ارتش

مدیر خانه طن��ز حوزه هنری و دبی��ر برگزاری این 
برنامه با بیان این مطلب گفت: »خنداخند« کاری 
از دفترطنز حوزه هنری استان اصفهان است که از 
س��ال 90 تا کنون در حال برگزاری است و هر بار با 
طنزخوانی و موس��یقی طنز، مخاطبان زیادی را با 

خود همراه ساخته است.
پیام پور فلاح ادام��ه داد: ما در این برنامه بر اس��اس 
فضا و شرایط ش��هر تا کنون موضوعات مختلفی که 
دغدغه مردم بوده است را بررسی کرده ایم؛ آلوگی هوا، 
خشکسالی، مطبوعات و ... هر کدام موضوعاتی بوده اند 
که تا کنون با توجه به اهمیت و مساله روز بودن در 
برنامه خنداخند بررسی شده اند. وی افزود: دهمین 

شب طنز خنداخند نیز با نگاه ویژه ای به ساخت مترو 
مقوله  ادامه دار این س��ال های اصفهان و ساختاری 
مشابه س��اختارهای قبلی با محور طنز خوانی با 16 
طنز پرداز ش��رکت کننده از بهتری��ن طنزپردازان 

اصفهان برگزار می شود. 
 وی اضاف��ه ک��رد: برگ��زاری مس��ابقه ش��عر بی��ن 
شرکت کنندگان و رونمایی از ماهنامه طنز اصفهان 

نیمروز از بخش های دیگر این برنامه است. 
این برنامه  25 شهریور ماه، س��اعت 18 و در سالن 
فرهنگی هنری سوره، واقع در خیابان آمادگاه برپا 
خواهد شد. بلیت خنداخند یک ساعت قبل از شروع 

برنامه در محل اجرا قابل دسترسی است.

سلسله نشس��ت های کافه نقد، ویژه فصل های 
پاییز و زمس��تان از سوی فرهنگس��رای رسانه 

برگزار می شود.
فرهنگس��رای رس��انه با هدف تروی��ج و نهادینه 
س��اختن اقدام برای آگاهی از اه��داف موجود در 
ایجاد رسانه ها و نقد و بررسی رسانه های موجود و 
اثرگزار، سلسله نشست هایی را با عنوان کافه نقد 

برگزار کرد.
این نشس��ت ها در س��ال جاری در قالب چندین 
 جلسه و با هدف نقد و بررسی جریان های رسانه ای
 به روز دنیا برگزار ش��د و با اس��تقبال چشمگیری
 از سوی شهروندان روبرو شد. فراستی، شمقدری،

شاه حسینی، حسینی، یامین پور و... از جمله سخنرانان 
این نشست ها بودند.

ادامه این جلس��ات در فص��ل پاییز و زمس��تان و در 
 روزهای یکش��نبه هر هفت��ه پذیرای علاق��ه مندان

 اس��ت. سلس��له نشس��ت های کاف��ه نقدتلاش 
 دارد ت��ا موضوعات��ی همچ��ون نقد و بررس��ی فیلم 
محمد رسول الله)ص( به صورت مناظره ای، بررسی 
فیلم س��پتامبرهای ش��یراز، بررسی مس��تند»  یک 
 پیشنهاد ساده« ساخته عرب در خصوص چالش های

 جنس��ی مردم در ای��ران، تحلیل فیل��م» باباجون« 
به عنوان اولین س��اخته رژیم صهیونیس��تی به زبان 

فارسی و ... را  مورد نظر قرار دهد.

25 شهریورماه برگزار می شود؛
دهمین  شب طنز خنداخند با موضوع» مترو« 

ویژه فصل های پاییز و زمستان؛
نشست های » کافه نقد « با موضوعات روز  برگزار می شود  

سلامتدانستنی
ترجمه: امیرحسین واعظ
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در قالب بیست و هفتمین جشنواره تئاتر استان اجرا می شود؛

» چشم بد دور« در تالار هنر اصفهان 

فرهنگسرای پایداری برگزار می کند؛

نشست کوله پشتی با عنوان» کبوتر با کبوتر، یار با یار«
 چهل و یکمین نشس��ت کوله پش��تی ب��ا عنوان 
»کبوتر با کبوتر، یار با یار« از س��وی فرهنگسرای 

پایداری برگزار می شود.
فرهنگس��رای پایداری هر دو هفت��ه یکبار ویژه 
برنامه ای با عنوان»کوله پشتی« را با موضوعات 
 مختلف  مش��اوره  ای  و  مذهبی  برگزار می کند که 

در چهل و یکمین نشس��ت خود به بیان موضوع 
ازدواج، به مناسبت سالروز ازدواج حضرت علی)ع( 
و حضرت فاطمه)س( می پردازد.        این برنامه ویژه 

عموم مردم، خادمان  ش��هدا و راوی��ان  جوان  به 
 صورت سلسله نشست  های  آموزشی هر دو هفته 

یکبار در روزهای پنجشنبه برگزار می  شود.     

چه��ل و یکمی��ن برنامه از سلس��له نشس��ت های 
 کوله پش��تی با عنوان»کبوتر با کبوتر، ی��ار با یار«،

 26 ش��هریورماه  س��اعت 17 تا  18:۳0  بعدازظهر با 
 حضور حجت الاسلام و المسلمین » حمید رضا حبیبی« 
در محل س��الن اجتماعات فرهنگس��رای پایداری 

برگزار خواهد  شد.    

گروه اطلاع رسانی

گروه اطلاع رسانی
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